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ı 24769 (12/POC-004005) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 4 máis 
Sobre as actuacións e instrucións da Consellería de Educación ante a caída xeral do sistema eléctrico 
sucedida o 28 de abril e a súa valoración ao respecto                                                                    82417 
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Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis 
Sobre o estudo realizado pola consultora Eptisa en relación coa autoestrada AP-9                 82423 
 
ı 24832 (12/POC-004016) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Golpe Acuña, José Manuel e 4 máis 
Sobre os datos relativos á incidencia que tivo en Galicia a caída xeral do sistema eléctrico do 28 de 
abril, fundamentalmente no ámbito sanitario                                                                                  82428 
 
ı 24900 (12/POC-004033) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Prado del Río, Paula e 7 máis 
Sobre a resposta do sistema de emerxencias de Galicia ante a situación provocada pola caída xeral 
do sistema eléctrico en España acontecida o pasado 28 de abril                                                 82433 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
ı 24557 (12/POC-003964) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre as axudas concedidas pola Xunta de Galicia á creación de apartamentos turísticos no centro 
de Vigo e a súa valoración respecto destas accións no actual contexto de dificultade de acceso á vi-
venda habitual                                                                                                                                        82435 
 
ı 24559 (12/POC-003965) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás e 3 máis 
Sobre os problemas de transporte público entre os concellos de Moeche, San Sadurniño e mais a 
parroquia de Doso, no concello de Narón, cos centros de ensino da comarca                          82439 
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ı 24561 (12/POC-003966) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia en relación coa contía do canon de Sogama e mais 
co debate e diálogo institucional verbo do modelo de xestión dos residuos urbanos              82442 
 
ı 24562 (12/POC-003967) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e 2 máis 
Sobre a situación do servizo de transporte público metropolitano por estrada na comarca da Coruña 
e a exploración das posibilidades de implantación do transporte marítimo na ría do Burgo e do fe-
rroviario de proximidade                                                                                                                      82445 
 
ı 24563 (12/POC-003968) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre os resultados dos compromisos adquiridos polo Goberno galego para a incorporación de 
madeira estrutural nas promocións de vivenda pública licitada polo Instituto Galego da Vivenda e 
Solo                                                                                                                                                           82451 
 
ı 24565 (12/POC-003969) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a situación en que se atopa a tramitación do Anteproxecto de lei de arquitectura de Galicia 
e as previsións do Goberno galego ao respecto                                                                               82455 
 
ı 24568 (12/POC-003970) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o balance do desenvolvemento do Programa de axuda ás actuacións de rehabilitación a nivel 
de barrio                                                                                                                                                  82459 
 
ı 24571 (12/POC-003971) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do estado de conservación da enseada de San Simón 
e as medidas que prevé impulsar para a súa adecuada protección                                             82463 
 
ı 24573 (12/POC-003972) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Suárez Fernández, Iago 
Sobre o balance da xestión do programa Bono Alugueiro Mocidade e as previsións da Xunta de Ga-
licia respecto das vindeiras convocatorias destas axudas                                                              82468 
 
ı 24575 (12/POC-003973) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
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Fernández Fernández, Secundino e 3 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do estado da estrada N-120 entre Valdeorras e Ourense 
e das necesidades de mellora da seguridade e da capacidade desta infraestrutura                82472 
 
ı 24577 (12/POC-003974) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre os problemas de acceso á vivenda en Vigo e as actuacións que pensa promover a Xunta 
de Galicia co fin de conseguir a cesión por parte da Sareb de vivendas para uso social nesta ci-
dade                                                                                                                                              82477 
 
ı 24579 (12/POC-003975) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o nivel actual dos prezos da vivenda, as políticas previstas polo Goberno galego nesta materia 
e o eventual impulso dun plan de vivenda accesible                                                                       82481 
 
ı 24580 (12/POC-003976) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre a pertinencia do nomeamento da esposa do director territorial de Ence en Galicia como di-
rectora xeral de Calidade Ambiental                                                                                                   82486 
 
ı 24581 (12/POC-003977) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 4 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do estado da tramitación e das obras da autoestrada 
A-76 entre Valdeorras e Ourense e as súas xestións ante o Goberno central para impulsar a cons-
trución desta infraestrutura                                                                                                                 82489 
 
ı 24603 (12/POC-003978) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e López Font, Carlos 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da execución de obras de humanización e doutras 
reformas para mellorar a seguridade viaria na antiga PO-531 entre a igrexa de Curro e a entrada 
ao polígono industrial do concello de Barro                                                                                     82494 
 
ı 24616 (12/POC-003979) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Castro García, Daniel 
Sobre as accións previstas polo Goberno galego para recuperar o diálogo co sector do libro galego 
e fortalecer esta industria cultural                                                                                                      82497 
 
ı 24625 (12/POC-003980) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia e Espinosa Mangana, María Elena 
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Sobre o custo do evento de celebración que promoveu Alfonso Rueda polo seu aniversario como 
presidente da Xunta de Galicia namentres aumentan as listas de agarda para a valoración da de-
pendencia                                                                                                                                                82500 
 
ı 24654 (12/POC-003981) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Marnotes Fernández, Argimiro e 8 máis 
Sobre o prazo estimado para materializar o proxecto de construción do novo centro de saúde do 
Carballiño                                                                                                                                                82502 
 
ı 24661 (12/POC-003982) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a eventual relación da contaminación do encoro das Conchas coa saúde pública nas comar-
cas da bacía do río Limia e as medidas que prevé levar a cabo o Goberno galego para afrontar esta 
situación                                                                                                                                                  82504 
 
ı 24668 (12/POC-003983) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 3 máis 
Sobre o estado das infraestruturas e instalacións dos edificios do Complexo Hospitalario Universi-
tario de Ourense e as actuacións que está a levar a cabo a Xunta de Galicia para garantir a súa ido-
neidade e seguridade                                                                                                                            82508 
 
ı 24672 (12/POC-003984) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e 2 máis 
Sobre a idoneidade das convocatorias de subvencións que promove o Igape e o grao de eficacia na 
súa xestión                                                                                                                                              82513 
 
ı 24678 (12/POC-003985) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago e Carreira Pazos, Iria 
Sobre os motivos polos que a Xunta de Galicia aínda non convocou a liña de axudas coñecida como 
Iniciativa Xove nin tampouco o fixo en 2024                                                                                     82517 
 
ı 24684 (12/POC-003986) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre os eventuais estudos de viabilidade realizados pola Xunta de Galicia e a súa postura en rela-
ción co soterramento parcial da avenida de Otero Pedrayo de Ourense para unir o campus univer-
sitario co resto da cidade                                                                                                                      82520 
 
ı 24689 (12/POC-003987) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 9 máis 
Sobre os obxectivos e as características do programa denominado Galicia Moza con Alma   82525 
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ı 24691 (12/POC-003988) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 9 máis 
Sobre as novidades que incorpora o novo Plan estratéxico de xuventude 2025-2027             82527 
 
ı 24701 (12/POC-003989) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e López Font, Carlos 
Sobre as condicións de seguridade viaria do paso da AC-300 pola travesía do Sisto, no concello de 
Rois, e as actuacións de mellora previstas polo Goberno galego para este treito da estrada 
                                                                                                                                                                  82529 
ı 24714 (12/POC-003990) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e López Font, Carlos 
Sobre as condicións da estrada local que conecta Silleda co santuario da Saleta e as previsións da 
Xunta de Galicia no que atinxe á garantía da seguridade para o tránsito de peóns                  82531 
 
ı 24723 (12/POC-003991) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar e Castro García, Daniel 
Sobre a descentralización territorial das probas da ABAU e a valoración que fai a  Xunta de Galicia 
sobre a eventual discriminación dalgúns concellos que están a asumir os custos da súa organi-
zación                                                                                                                                                 82534 
 
ı 24730 (12/POC-003992) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e López Font, Carlos 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia respecto da mellora do estado en que está a estrada 
LU-170 entre Xermade e Momán, pertencente ao mesmo concello                                             82539 
 
ı 24741 (12/POC-003993) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 2 máis 
Sobre a ausencia de beirarrúas na estrada PO-201, que conecta Silleda co santuario da Saleta, e as 
previsións que ten a Xunta de Galicia respecto do financiamento para a construción de sendas peo-
nís seguras neste percorrido                                                                                                                82542 
 
ı 24744 (12/POC-003994) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Castro García, Daniel 
Sobre a paralización do Anteproxecto de lei de aprendizaxe na vida adulta de Galicia, que o Goberno 
galego presentara no ano 2022, e as súas previsións nesta materia                                            82544 
 
ı 24750 (12/POC-003995) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 3 máis 
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Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia respecto dos investimentos que cómpre facer para 
arranxar as filtracións de auga que sofre o edificio do CEIP Celso Emilio Ferreiro, de Vigo     82549 
 
ı 24751 (12/POC-003996) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 2 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia respecto dos investimentos que cómpre facer para 
arranxar as filtracións de auga que sofre o edificio do CEIP Celso Emilio Ferreiro, de Vigo     82551 
 
ı 24754 (12/POC-003997) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Longueira Castro, Silvia 
Sobre os criterios de contratación que está a levar a cabo a CRTVG                                            82553 
 
ı 24756 (12/POC-003998) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego verbo da mellora da rede de saneamento e depura-
ción do concello de Oia                                                                                                                         82557 
 
Admisión da corrección e publicación 
 
ı 22672 - 24734 (12/POC-003726) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre as medidas que o Goberno galego prevé engadir en caso de poñer en marcha o II Plan galego 
contra a trata de seres humanos con fins de explotación sexual                                                  82560 
 
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito  
 
Admisión a trámite e publicación 
 
ı 24605 (12/PRE-006882) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e López Font, Carlos 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da execución de obras de humanización e doutras 
reformas para mellorar a seguridade viaria na antiga PO-531 entre a igrexa de Curro e a entrada 
ao polígono industrial do concello de Barro                                                                                     82561 
 
ı 24618 (12/PRE-006883) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as accións previstas polo Goberno galego para recuperar o diálogo co sector do libro galego 
e fortalecer esta industria cultural                                                                                                      82564 
 
ı 24626 (12/PRE-006884) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Longueira Castro, Silvia e Espinosa Mangana, María Elena 
Sobre o custo do evento de celebración que promoveu Alfonso Rueda polo seu aniversario como 
presidente da Xunta de Galicia namentres aumentan as listas de agarda para a valoración da de-
pendencia                                                                                                                                                82567 
 
ı 24663 (12/PRE-006885) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a eventual relación da contaminación do encoro das Conchas coa saúde pública nas comar-
cas da bacía do río Limia e as medidas que prevé levar a cabo o Goberno galego para afrontar esta 
situación                                                                                                                                                  82569 
 
ı 24664 (12/PRE-006886) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Longueira Castro, Silvia 
Sobre o número de persoas que están pendentes da resolución do seu expediente de valoración 
da dependencia e outros datos estatísticos relacionados con estas prestacións                      82572 
 
ı 24670 (12/PRE-006887) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre o estado das infraestruturas e instalacións dos edificios do Complexo Hospitalario Universi-
tario de Ourense e as actuacións que está a levar a cabo a Xunta de Galicia para garantir a súa ido-
neidade e seguridade                                                                                                                            82574 
 
ı 24674 (12/PRE-006888) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel 
Sobre a idoneidade das convocatorias de subvencións que promove o Igape e o grao de eficacia na 
súa xestión                                                                                                                                              82579 
 
ı 24680 (12/PRE-006889) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago 
Sobre os motivos polos que a Xunta de Galicia aínda non convocou a liña de axudas coñecida como 
Iniciativa Xove nin tampouco o fixo en 2024                                                                                     82583 
 
ı 24686 (12/PRE-006890) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre os eventuais estudos de viabilidade realizados pola Xunta de Galicia e a súa postura en rela-
ción co soterramento parcial da avenida Otero Pedrayo de Ourense para unir o campus universi-
tario co resto da cidade                                                                                                                        82586 
 
ı 24703 (12/PRE-006891) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Iglesias Rey, Patricia e López Font, Carlos 
Sobre as condicións de seguridade viaria do paso da AC-300 pola travesía do Sisto, no concello de 
Rois, e as actuacións de mellora previstas polo Goberno galego para este treito da estrada 
                                                                                                                                                                  82590 
ı 24716 (12/PRE-006892) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e López Font, Carlos 
Sobre as condicións da estrada local que conecta Silleda co santuario da Saleta e as previsións da 
Xunta de Galicia no que atinxe á garantía da seguridade para o tránsito de peóns                  82592 
 
ı 24722 (12/PRE-006893) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar 
Sobre a descentralización territorial das probas da ABAU e a valoración que fai a  Xunta de Galicia 
sobre a eventual discriminación dalgúns concellos que están a asumir os custos da súa organiza-
ción                                                                                                                                                           82594 
 
ı 24732 (12/PRE-006894) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e López Font, Carlos 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia respecto da mellora do estado en que está a estrada 
LU-170 entre Xermade e Momán, pertencente ao mesmo concello                                             82599 
 
ı 24746 (12/PRE-006895) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina 
Sobre a paralización do Anteproxecto de lei de aprendizaxe na vida adulta de Galicia, que o Goberno 
galego presentara no ano 2022, e as súas previsións nesta materia                                            82602 
 
ı 24753 (12/PRE-006896) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 3 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia respecto dos investimentos que cómpre facer para 
arranxar as filtracións de auga que sofre o edificio do CEIP Celso Emilio Ferreiro, de Vigo     82607 
 
ı 24758 (12/PRE-006897) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego verbo da mellora da rede de saneamento e depura-
ción do concello de Oia                                                                                                                         82609 
 
1.4.4.3.1. Preguntas para resposta por escrito reconvertidas en preguntas orais en comisión  
 
ı 14332 (12/PRE-002835) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 3 máis 
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Sobre a implantación da lingua portuguesa dentro da oferta da Escola Oficial de Idiomas de Verín 
e as previsións do Goberno galego respecto do cumprimento da Lei Paz Andrade no que atinxe ás 
escolas oficiais de idiomas                                                                                                                   82414 
 
ı 10089 (12/PRE-004986) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre o criterio do Goberno galego ante unha eventual participación das Forzas e Corpos de Segu-
ridade do Estado na determinación das condicións e da localización da unidade de alto risco do 
Hospital Gran Montecelo, en Pontevedra                                                                                          82415 
 
1.4.5. Respostas a preguntas 
 
Coñecemento da resposta, remisión ás deputadas e aos deputados e publicación 
 
ı 24611 - 10849 (12/PRE-002489) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre a actitude do Goberno galego ante o informe elaborado polo Consello da Cultura Galega en 
relación co proxecto de Altri en Palas de Rei e respecto das propias funcións de asesoramento en 
materia cultural que desenvolve este órgano                                                                                   82612 
 
ı 24612 - 10848 (12/PRE-003787) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre a obriga de o Goberno galego respectar a lealdade institucional                                      82617 
 
ı 24613 - 10847 (12/PRE-005088) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre a actitude do Goberno galego ante o informe elaborado polo Consello da Cultura Galega en 
relación co proxecto de Altri en Palas de Rei e respecto das propias funcións de asesoramento en 
materia cultural que desenvolve este órgano                                                                                   82622 
 
ı 24610 - 18811 (12/PRE-005699) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, José Daniel 
Sobre a valoración xeral que fai a Xunta de Galicia do proxecto da liña de alta tensión Bustelo-Mei-
rama                                                                                                                                                         82627 
 
ı 24609 - 22932 (12/PRE-006100) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre o funcionamento nesta lexislatura do Consello Autonómico de Emprego e dos correspon-
dentes consellos provinciais e territoriais nesta materia                                                                82629 
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ı 24608 - 23948 (12/PRE-006825) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia e 2 máis 
Sobre os obxectivos que espera acadar a Xunta de Galicia en 2025 no ámbito da empregabilidade 
das persoas con discapacidades                                                                                                         82633
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 5 de maio de 2025, adoptou os seguintes acordos: 
 
1. Procedementos parlamentarios 

1.4. Procedementos de información 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión 
 
Admisión a trámite polo procedemento de urxencia, asignación a comisión e publicación 
 
- 24769 (12/POC-004005) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 4 máis 
Sobre as actuacións e instrucións da Consellería de Educación ante a caída xeral do sistema eléctrico 
sucedida o 28 de abril e a súa valoración ao respecto 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 24779 (12/POC-004010) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis 
Sobre o estudo realizado pola consultora Eptisa en relación coa autoestrada AP-9 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24832 (12/POC-004016) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Golpe Acuña, José Manuel e 4 máis 
Sobre os datos relativos á incidencia que tivo en Galicia a caída xeral do sistema eléctrico do 28 de 
abril, fundamentalmente no ámbito sanitario 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 24900 (12/POC-004033) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Prado del Río, Paula e 7 máis 
Sobre a resposta do sistema de emerxencias de Galicia ante a situación provocada pola caída xeral 
do sistema eléctrico en España acontecida o pasado 28 de abril 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
- 24557 (12/POC-003964) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre as axudas concedidas pola Xunta de Galicia á creación de apartamentos turísticos no centro 
de Vigo e a súa valoración respecto destas accións no actual contexto de dificultade de acceso á vi-
venda habitual 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 

XII lexislatura. Número 195. 7 de maio de 2025 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

82406

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
8e

69
1J

Xy
-3

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-98e691JXy-3


- 24559 (12/POC-003965) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás e 3 máis 
Sobre os problemas de transporte público entre os concellos de Moeche, San Sadurniño e mais a 
parroquia de Doso, no concello de Narón, cos centros de ensino da comarca 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24561 (12/POC-003966) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia en relación coa contía do canon de Sogama e mais 
co debate e diálogo institucional verbo do modelo de xestión dos residuos urbanos 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24562 (12/POC-003967) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e 2 máis 
Sobre a situación do servizo de transporte público metropolitano por estrada na comarca da Coruña 
e a exploración das posibilidades de implantación do transporte marítimo na ría do Burgo e do fe-
rroviario de proximidade 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24563 (12/POC-003968) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre os resultados dos compromisos adquiridos polo Goberno galego para a incorporación de 
madeira estrutural nas promocións de vivenda pública licitada polo Instituto Galego da Vivenda e 
Solo 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24565 (12/POC-003969) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a situación en que se atopa a tramitación do Anteproxecto de lei de arquitectura de Galicia 
e as previsións do Goberno galego ao respecto 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24568 (12/POC-003970) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o balance do desenvolvemento do Programa de axuda ás actuacións de rehabilitación a nivel 
de barrio 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24571 (12/POC-003971) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
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Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do estado de conservación da enseada de San Simón 
e as medidas que prevé impulsar para a súa adecuada protección 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24573 (12/POC-003972) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Suárez Fernández, Iago 
Sobre o balance da xestión do programa Bono Alugueiro Mocidade e as previsións da Xunta de Ga-
licia respecto das vindeiras convocatorias destas axudas 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24575 (12/POC-003973) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 3 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do estado da estrada N-120 entre Valdeorras e Ourense 
e das necesidades de mellora da seguridade e da capacidade desta infraestrutura 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24577 (12/POC-003974) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis 
Sobre os problemas de acceso á vivenda en Vigo e as actuacións que pensa promover a Xunta de 
Galicia co fin de conseguir a cesión por parte da Sareb de vivendas para uso social nesta cidade 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24579 (12/POC-003975) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o nivel actual dos prezos da vivenda, as políticas previstas polo Goberno galego nesta materia 
e o eventual impulso dun plan de vivenda accesible 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24580 (12/POC-003976) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre a pertinencia do nomeamento da esposa do director territorial de Ence en Galicia como di-
rectora xeral de Calidade Ambiental 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24581 (12/POC-003977) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 4 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do estado da tramitación e das obras da autoestrada 
A-76 entre Valdeorras e Ourense e as súas xestións ante o Goberno central para impulsar a cons-
trución desta infraestrutura 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
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- 24603 (12/POC-003978) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e López Font, Carlos 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da execución de obras de humanización e doutras 
eformas para mellorar a seguridade viaria na antiga PO-531 entre a igrexa de Curro e a entrada ao 
polígono industrial do concello de Barro 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24616 (12/POC-003979) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Castro García, Daniel 
Sobre as accións previstas polo Goberno galego para recuperar o diálogo co sector do libro galego 
e fortalecer esta industria cultural 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 24625 (12/POC-003980) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia e Espinosa Mangana, María Elena 
Sobre o custo do evento de celebración que promoveu Alfonso Rueda polo seu aniversario como 
presidente da 
Xunta de Galicia namentres aumentan as listas de agarda para a valoración da dependencia 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 24654 (12/POC-003981) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Marnotes Fernández, Argimiro e 8 máis 
Sobre o prazo estimado para materializar o proxecto de construción do novo centro de saúde do 
Carballiño 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 24661 (12/POC-003982) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a eventual relación da contaminación do encoro das Conchas coa saúde pública nas comar-
cas da bacía do río Limia e as medidas que prevé levar a cabo o Goberno galego para afrontar esta 
situación 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 24668 (12/POC-003983) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 3 máis 
Sobre o estado das infraestruturas e instalacións dos edificios do Complexo Hospitalario Universi-
tario de Ourense e as actuacións que está a levar a cabo a Xunta de Galicia para garantir a súa ido-
neidade e seguridade 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
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- 24672 (12/POC-003984) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e 2 máis 
Sobre a idoneidade das convocatorias de subvencións que promove o Igape e o grao de eficacia na 
súa xestión 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 24678 (12/POC-003985) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago e Carreira Pazos, Iria 
Sobre os motivos polos que a Xunta de Galicia aínda non convocou a liña de axudas coñecida como 
Iniciativa Xove nin tampouco o fixo en 2024 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 24684 (12/POC-003986) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre os eventuais estudos de viabilidade realizados pola Xunta de Galicia e a súa postura en rela-
ción co soterramento parcial da avenida de Otero Pedrayo de Ourense para unir o campus univer-
sitario co resto da cidade 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24689 (12/POC-003987) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 9 máis 
Sobre os obxectivos e as características do programa denominado Galicia Moza con Alma 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 24691 (12/POC-003988) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Grueira Fernández, Nicole e 9 máis 
Sobre as novidades que incorpora o novo Plan estratéxico de xuventude 2025-2027 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 24701 (12/POC-003989) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e López Font, Carlos 
Sobre as condicións de seguridade viaria do paso da AC-300 pola travesía do Sisto, no concello de 
Rois, e as actuacións de mellora previstas polo Goberno galego para este treito da estrada 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24714 (12/POC-003990) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e López Font, Carlos 
Sobre as condicións da estrada local que conecta Silleda co santuario da Saleta e as previsións da 
Xunta de Galicia no que atinxe á garantía da seguridade para o tránsito de peóns 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
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- 24723 (12/POC-003991) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar e Castro García, Daniel 
Sobre a descentralización territorial das probas da ABAU e a valoración que fai a  Xunta de Galicia 
sobre a eventual discriminación dalgúns concellos que están a asumir os custos da súa organiza-
ción 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 24730 (12/POC-003992) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e López Font, Carlos 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia respecto da mellora do estado en que está a estrada 
LU-170 entre Xermade e Momán, pertencente ao mesmo concello 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 24741 (12/POC-003993) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 2 máis 
Sobre a ausencia de beirarrúas na estrada PO-201, que conecta Silleda co santuario da Saleta, e as 
previsións que ten a Xunta de Galicia respecto do financiamento para a construción de sendas peo-
nís seguras neste percorrido 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 24744 (12/POC-003994) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Castro García, Daniel 
Sobre a paralización do Anteproxecto de lei de aprendizaxe na vida adulta de Galicia, que o Goberno 
galego presentara no ano 2022, e as súas previsións nesta materia 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 24750 (12/POC-003995) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 3 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia respecto dos investimentos que cómpre facer para 
arranxar as filtracións de auga que sofre o edificio do CEIP Celso Emilio Ferreiro, de Vigo 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 24751 (12/POC-003996) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 2 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia respecto dos investimentos que cómpre facer para 
arranxar as filtracións de auga que sofre o edificio do CEIP Celso Emilio Ferreiro, de Vigo 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 24754 (12/POC-003997) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Longueira Castro, Silvia 
Sobre os criterios de contratación que está a levar a cabo a CRTVG 
Comisión Permanente non Lexislativa de Control da Corporación  Radio e Televisión de Galicia 
 
- 24756 (12/POC-003998) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego verbo da mellora da rede de saneamento e depura-
ción do concello de Oia 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
Admisión da corrección e publicación 
 
- 22672 - 24734 (12/POC-003726) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre as medidas que o Goberno galego prevé engadir en caso de poñer en marcha o II Plan galego 
contra a trata de seres humanos con fins de explotación sexual 
BOPG nº 185f3, do 09.04.2025 
 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
A Mesa admite a corrección formulada no doc. núm. 24734. 
 
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito  
 
Admisión a trámite e publicación 
 
- 24605 (12/PRE-006882) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e López Font, Carlos 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da execución de obras de humanización e doutras 
reformas para mellorar a seguridade viaria na antiga PO-531 entre a igrexa de Curro e a entrada 
ao polígono industrial do concello de Barro 
 
- 24618 (12/PRE-006883) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as accións previstas polo Goberno galego para recuperar o diálogo co sector do libro galego 
e fortalecer esta industria cultural 
 
- 24626 (12/PRE-006884) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia e Espinosa Mangana, María Elena 
Sobre o custo do evento de celebración que promoveu Alfonso Rueda polo seu aniversario como 
presidente da Xunta de Galicia namentres aumentan as listas de agarda para a valoración da de-
pendencia 
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- 24663 (12/PRE-006885) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a eventual relación da contaminación do encoro das Conchas coa saúde pública nas comarcas da 
bacía do río Limia e as medidas que prevé levar a cabo o Goberno galego para afrontar esta situación 
 
- 24664 (12/PRE-006886) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Longueira Castro, Silvia 
Sobre o número de persoas que están pendentes da resolución do seu expediente de valoración 
da dependencia e outros datos estatísticos relacionados con estas prestacións 
 
- 24670 (12/PRE-006887) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre o estado das infraestruturas e instalacións dos edificios do Complexo Hospitalario Universi-
tario de Ourense e as actuacións que está a levar a cabo a Xunta de Galicia para garantir a súa ido-
neidade e seguridade 
 
- 24674 (12/PRE-006888) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel 
Sobre a idoneidade das convocatorias de subvencións que promove o Igape e o grao de eficacia na 
súa xestión 
 
- 24680 (12/PRE-006889) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago 
Sobre os motivos polos que a Xunta de Galicia aínda non convocou a liña de axudas coñecida como 
Iniciativa Xove nin tampouco o fixo en 2024 
 
- 24686 (12/PRE-006890) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre os eventuais estudos de viabilidade realizados pola Xunta de Galicia e a súa postura en rela-
ción co soterramento parcial da avenida Otero Pedrayo de Ourense para unir o campus universi-
tario co resto da cidade 
 
- 24703 (12/PRE-006891) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e López Font, Carlos 
Sobre as condicións de seguridade viaria do paso da AC-300 pola travesía do Sisto, no concello de 
Rois, e as actuacións de mellora previstas polo Goberno galego para este treito da estrada 
 
- 24716 (12/PRE-006892) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Espinosa Mangana, María Elena e López Font, Carlos 
Sobre as condicións da estrada local que conecta Silleda co santuario da Saleta e as previsións da 
Xunta de Galicia no que atinxe á garantía da seguridade para o tránsito de peóns 
 
- 24722 (12/PRE-006893) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar 
Sobre a descentralización territorial das probas da ABAU e a valoración que fai a  Xunta de Galicia 
sobre a eventual discriminación dalgúns concellos que están a asumir os custos da súa organización 
 
- 24732 (12/PRE-006894) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Méndez López, Lara e López Font, Carlos 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia respecto da mellora do estado en que está a estrada 
LU-170 entre Xermade e Momán, pertencente ao mesmo concello 
 
- 24746 (12/PRE-006895) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina 
Sobre a paralización do Anteproxecto de lei de aprendizaxe na vida adulta de Galicia, que o Goberno 
galego presentara no ano 2022, e as súas previsións nesta materia 
 
- 24753 (12/PRE-006896) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e 3 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia respecto dos investimentos que cómpre facer para 
arranxar as filtracións de auga que sofre o edificio do CEIP Celso Emilio Ferreiro, de Vigo 
 
- 24758 (12/PRE-006897) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego verbo da mellora da rede de saneamento e depura-
ción do concello de Oia 
 
1.4.4.3.1. Preguntas para resposta por escrito reconvertidas en preguntas orais en comisión  
 
- 14332 (12/PRE-002835) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 3 máis 
Sobre a implantación da lingua portuguesa dentro da oferta da Escola Oficial de Idiomas de Verín 
e as previsións do Goberno galego respecto do cumprimento da Lei Paz Andrade no que atinxe ás 
escolas oficiais de idiomas 
BOPG nº 119, do 21.11.2024 
 
A Mesa acorda a súa reconversión, solicitada no doc. núm. 24688, en pregunta con resposta oral 
na Comisión 4ª, Educación e Cultura. 
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- 10089 (12/PRE-004986) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre o criterio do Goberno galego ante unha eventual participación das Forzas e Corpos de Segu-
ridade do Estado na determinación das condicións e da localización da unidade de alto risco do 
Hospital Gran Montecelo, en Pontevedra 
 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
A Mesa acorda a súa reconversión, solicitada no doc. núm. 24727, en pregunta con resposta oral 
na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 
 
1.4.5. Respostas a preguntas 
 
Coñecemento da resposta, remisión ás deputadas e aos deputados e publicación 
 
- 24611 - 10849 (12/PRE-002489) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre a actitude do Goberno galego ante o informe elaborado polo Consello da Cultura Galega en 
relación co proxecto de Altri en Palas de Rei e respecto das propias funcións de asesoramento en 
materia cultural que desenvolve este órgano 
 
- 24612 - 10848 (12/PRE-003787) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre a obriga de o Goberno galego respectar a lealdade institucional 
 
- 24613 - 10847 (12/PRE-005088) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre a actitude do Goberno galego ante o informe elaborado polo Consello da Cultura Galega en 
relación co proxecto de Altri en Palas de Rei e respecto das propias funcións de asesoramento en 
materia cultural que desenvolve este órgano 
 
- 24610 - 18811 (12/PRE-005699) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, José Daniel 
Sobre a valoración xeral que fai a Xunta de Galicia do proxecto da liña de alta tensión Bustelo-Mei-
rama 
 
- 24609 - 22932 (12/PRE-006100) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre o funcionamento nesta lexislatura do Consello Autonómico de Emprego e dos correspon-
dentes consellos provinciais e territoriais nesta materia 
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- 24608 - 23948 (12/PRE-006825) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia e 2 máis 
Sobre os obxectivos que espera acadar a Xunta de Galicia en 2025 no ámbito da empregabilidade 
das persoas con discapacidades 
 
Santiago de Compostela, 6 de maio de 2025 
María Elena Candia López 
Vicepresidenta 1ª
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila, Mercedes Queixas Zas, Iria Taibo Corsanego, 

Daniel Castro García e Secundino Fernández Fernández, deputadas e deputados do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto 

nos artigos 152 e 98 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª polo trámite de urxencia, sobre a responsabilidade que 

ten a Consellaría de Educación, Ciencia, Universidades e FP na información 

contraditoria facilitada aos centros educativos á hora de cancelar a actividade docente 

por mor da caída eléctrica acontecida entre o 28 e 29 de abril. 

 

XUSTIFICACIÓN DA URXENCIA 

A urxencia motívase na gravidade da situación acaecida nos colexios logo do 

apagón do pasado mes de abril. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O pasado luns 28 de abril, Galiza, igual que o resto do Estado e parte doutros 

países europeos quedaron sen subministro eléctrico a media mañá.  

Durante esta primeira xornada sen electricidade a Xunta solicitou ao Goberno do 

Estado declarar Nivel 3 de Emerxencia Nacional, polo que o mesmo asumiría a xestión 

da crise enerxética e o Ministerio de Interior a ordenación e coordinación de todos os 

recursos estatais, autonómicos e locais. Aceptada a solicitude, se emiten instrucións 

claras para que os centros educativos sen actividade lectiva permaneceran abertos para 
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acoller ao alumnado e así facilitar a conciliación. Pero a Consellería de Educación xa 

enviara previamente a súa propia mensaxe. 

Sobre as 8.30 h do martes 29 de abril, chegan avisos consecutivos as familias a 

través da rede de comunicación educativa Abalar coa seguinte mensaxe: 

“CANCELACIÓN DA ACTIVIDADE DOCENTE E O TRANSPORTE ESCOLAR 

NESTE 29 DE ABRIL”. Pero moitas familias non recibiran a mensaxe, enviada por 

primeira vez ás 20.30 h do 28 de abril, despois de que a Xunta decidira mandar o aviso 

de “suspender as clases”, xa que estiveron incomunicadas dende o día anterior. 

Doce horas despois, a Consellería de Educación difundía a través da rede social 

X e da súa web, de xeito confuso, que os centros permanecerían “ABERTOS PARA A 

ATENCIÓN DE CALQUERA INCIDENCIA, MANTENDO A SUSPENSIÓN DA 

ACTIVIDADE LECTIVA E DO TRANSPORTE ESCOLAR”, aclarando que se facía 

“segundo instrución recibida do Goberno central no nivel 3 de emerxencia nacional”, 

unha situación que levaba horas en vigor. 

Contradicía así a mensaxe que se mantiña no Abalar da que non se fixo 

rectificación de ningún tipo, e a que moitos equipos directivos e docentes daban de 

primeira man aos poucos pais e nais que decidiran (se é que chegaron a informarse) 

levar aos seus fillos e fillas aos centros educativos. Ademais a mensaxe non era o 

suficientemente clara como para entender que calquera incidencia incluía atender ao 

alumnado durante toda a xornada, sobre todo cando dende algunha Inspección 

Educativa comunicaran aos equipos directivos que “ANTE A SUSPENSIÓN DA 

ACTIVIDADE LECTIVA, O PROFESORADO NON TEN QUE ACUDIR AOS 

CENTROS AÍNDA QUE OS CENTROS, DEBEN PERMANECER ABERTOS CO 

PERSOAL DISPOÑIBLE PARA ASISTIR CALQUERA INCIDENCIA OU A 

ATENCIÓN DE ALUMNADO QUE POIDA PRESENTARSE”. 
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Como as instrucións non eran claras, unha vez máis, a última decisión do que 

facer quedou nas mans de cada director/a. 

Durante a noite e a primeira hora da mañá Galiza recuperou a subministración 

eléctrica e de telecomunicacións en case todo o seu territorio. Así que sobre as 10 h, o 

Presidente Rueda, nunha comparecencia, xustificaba a suspensión declarada o día 

anterior ante “a incerteza de non saber cando se ía recuperar a subministración eléctrica 

e baseándose nunha necesidade de racionalizar o combustible para o transporte escolar. 

Lembrando que os centros non teñen actividade lectiva, aínda que atenden ao alumnado 

que chegan ás escolas por necesidade de conciliación. 

Nada máis lonxe da realidade. Ante a confusión e continuas contradicións que se 

atoparon o profesorado e as familias, poucos nenos e nenas acudiron para quedar toda a 

mañá. Segundo foise recuperando a cobertura, os whatsapp e mensaxes nos móbiles ían 

de familia en familia indicando o que estaba a acontecer: algunhas non sabían da 

suspensión das clases por estar incomunicados, houbo alumnado que colleu o autobús e 

o centro ao chegar estaba pechado, e outras familias que necesitando a conciliación non 

foron aos centros ao ter tan só o primeiro comunicado do Abalar. Houbo casos en que os 

propios docentes tiveron que decidir co alumnado nas portas que facer, se recibían ao 

alumnado ou non. 

Non escaparon desta situación os conservatorios de música, sobre todo os 

municipais, onde algúns reactivaron as clases na tarde do martes, mentres o goberno 

central aínda non rebaixara ao nivel 2 de emerxencia, nin mudara as ordes iniciais. 

No caso das escolas infantís, que dependen da Consellería de Política Social, 

aínda foi máis caótica a información, permanecendo pechadas a media maná e se lles 

comunicou ás persoas empregadas nas mesmas que se incorporaran aos seus postos para 

proceder á súa apertura e admisión dos nenos e nenas usuarias. 
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Isto pon de manifesto unha vez máis, a falta de responsabilidade da Consellaría 

de Educación sobre a seguridade do alumnado, así como a falta de planificación e 

organización en casos de emerxencia entre as distintas administracións. Ante a súa 

inoperancia, volta a deixar a xestión da situación de crise como unha función máis das 

dirección dos centros educativos. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

4ª  polo trámite de urxencia: 

- Vai a Consellaría de Educación facer unha valoración do acontecido, 

explicando os motivos da falta de coordinación entre as instrucións dadas polo goberno 

central e as que transmitiu a administración autonómica aos centros educativos a fin de 

que non se volva a repetir esta situación, deixando ás familias galegas coa inseguridade 

de poder deixar ou non ás súas fillas e fillos nas escolas? 

- Vai asumir a súa responsabilidade con respecto á descoordinación na 

información facilitada ás familias e aos centros, que provocou novamente que esta 

tarefa de toma de decisións sobre a custodia do alumnado quedara en mans das 

direccións dos centros, a quen non lles corresponde? 

- Porque a Consellería de Educación non seguiu as instrucións emitidas polo 

Goberno Central que debía xestionar a crise de Emerxencia Nacional, segundo lle 

solicitou o Goberno do PP na Xunta de Galiza, facendo unha rectificación do primeiro 

comunicado de xeito inmediato? 

- Vai a Consellería elaborar un protocolo de comunicación e actuación en casos 

de emerxencia ou catástrofes para ter informada debidamente a toda a comunidade 

educativa en tempo e forma? 

C
SV

: R
EX

PG
-Ic

gc
xp

w
JY

-6
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

82420

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
8e

69
1J

Xy
-3

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-98e691JXy-3


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

5 

 

- Presentará a Consellería de Educación un sistema alternativo de comunicación 

ou aviso para casos como o acontecido de caída dos sistemas de telecomunicación? 

 

Santiago de Compostela, 2 de maio de 2025 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Mercedes Queixas Zas 

Iria Taibo Corsanego 

Daniel Castro García  

Secundino Fernández Fernández 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 02/05/2025 11:40:06 

 

Mercedes Queixas Zas na data 02/05/2025 11:46:19 

 

Iria Taibo Corsanego na data 02/05/2025 11:47:00 

 

Daniel Castro García na data 02/05/2025 11:47:43 
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Secundino Fernández Fernández na data 02/05/2025 11:48:10 
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Á Mesa do Parlamento 

Luís Bará Torres, Paulo Ríos Santomé, Alexandra Fernández Gómez, 

Montserrat Valcárcel Armesto e Sonia Vidal Lamas, deputados e deputadas do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto 

nos artigos 152 e 98 do Regulamento da Cámara, presentan a Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª polo trámite de urxencia, sobre o estudo realizado pola 

consultora EPTISA en relación coa AP9. 

 

XUSTIFICACIÓN DA URXENCIA 

A urxencia vén determinada pola necesidade de avaliar correctamente as vías 

xurídicas e o custo económico que terían a nulidade da ampliación da concesión e o 

rescate da mesma, e as súas consecuencias para as arcas públicas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. O prazo da concesión da AP9 foi ampliado en 36 anos, até o máximo legal de 

75 anos. En agosto de 2023 comezou a última ampliación, por 25 anos, aprobada polo 

goberno do PP no 2000. Esa ampliación implicou ademais a privatización e venda de 

ENA, propietaria da Autoestrada do Atlántico (AUDASA). 

2. O Parlamento galego pronunciouse en numerosas ocasións en relación coa 

transferencia da AP9 a Galiza e o remate da concesión, para evitar a discriminación que 

sofre Galiza e a estafa dunhas peaxes abusivas. Na escalada das peaxes, a única noticia 

positiva foi a aprobación de bonificacións que abaratan sensiblemente o custo para 

persoas usuarias recorrentes e que fan viaxes de ida e volta no mesmo día. Unhas 
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bonificacións que está previsto ampliar e estender tamén á AP53 (Santiago-Lalín), outra 

autoestrada do grupo ITINERE que ten un período concesional de 75 anos e que ten uns 

prezos moi elevados. 

3. Segundo informacións xornalísticas, en xullo de 2024 os fondos de 

investimento APG e Corsair fixéronse coa maioría do grupo Itínere, propietario de 

Audasa, ao chegar a un acordo co fondo de investimento Globalvía, logo dunha etapa de 

disputa polo control de Itínere. En 2018 o fondo de investimento Globalvía mercara as 

participacións de Kutxabank e Abanca. 

É dicir, que AUDASA, a AG 55, a AG 55 e a AP 53 (nun 18,36%) pertencen a 

fondos de investimento internacionais, e perdeuse por completo a pouca “galeguidade” 

que había na xestión de máis 333 km de estradas de peaxe en Galiza 

4. No ano 2021, a raíz dunha denuncia de En Colectivo, a Comisión Europea 

iniciou un procedemento sobre a legalidade da ampliación da concesión actualmente en 

vigor (2023-2048), que se basea no incumprimento das directivas comunitarias que 

regulan os servizos, a competencia e a contratación pública. No ano 2024 a Comisión 

fixo pública a carta de emprazamento a España na que abre un procedemento de 

infracción polo incumprimento da normativa sobre concesións e contratación pública. A 

Comisión considera que o goberno español ampliou a duración de dúas concesións 

(unha delas a da AP9) vulnerando a normativa comunitaria de contratación. 

Logo de abrirse esta vía para a anulación da concesión e a recuperación da 

xestión pública da autoestrada AP 9, o parlamento galego aprobou, no pleno do 14 de 

maio de 2024 o seguinte acordo 

“O Parlamento insta a Xunta a demandar do Goberno do Estado que, en 

coherencia co procedemento aberto pola Comisión Europea, inicie os trámites para: 
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-a anulación da prórroga de 25 anos outorgada á concesionaria da AP 9 

-a asunción da xestión directa da autoestrada e a supresión das peaxes 

-o impulso da transferencia da AP 9 a Galiza. 

Ademais, o Parlamento insta a Xunta a ser parte activa deste procedemento 

encargando un estudo no que se exploren as vías xurídicas para a anulación da 

prórroga e se avalíen os custos económicos que tería para o Estado a asunción da 

xestión directa da AP 9". 

Logo destes acordo, a Xunta encargou un estudo á consultora EPTISA 

(“Análisis rescate y transferencia AP9”) e o BNG encargou un estudo á UdC (“Análise 

xurídica e valoración económica do estado da autoestrada do Atlántico AP9”), que 

chegan a conclusións diferentes a respecto das vías para anular a concesión, a 

valoración económica da autoestrada e a transferencia da mesma. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª polo trámite de urxencia: 

- Quen decidiu contratar directamente a EPTISA para facer o estudo do rescate e 

a transferencia da AP9? 

- Considerouse a opción de seleccionar outras empresas ou a de encargar o 

estudo ao sistema universitario galego? 

- Era coñecedor o goberno galego da relación de EPTISA con AUDASA e polo 

tanto a existencia dun posible conflito de interese? 
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- Por que razón o estudo de EPTISA sobre a AP9 considera a opción do rescate 

da concesión e non a da nulidade da prórroga da concesión, vía esta aberta pola 

Comisión Europea? 

 

Santiago de Compostela, 2 de maio de 2025 

 

Asdo Luís Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

Montserrat Valcárcel Armesto 

Sonia Vidal Lamas 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 02/05/2025 12:30:10 

 

Paulo Ríos Santomé na data 02/05/2025 12:30:17 
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Alexandra Fernández Gómez na data 02/05/2025 12:30:28 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 02/05/2025 12:30:42 

 

Sonia Vidal Lamas na data 02/05/2025 12:30:57 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Manuel Golpe Acuña, Brais Ruanova Vilas-Boas,  Carmela González 

Iglesias, Ramón Fernández Alfonzo e Daniel Pérez López, deputados e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto 

nos artigos 152 e 98 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª polo trámite de urxencia, relativa á calidade de 

subministro eléctrico, aos indicadores de medida e as indemnizacións que reciben os 

consumidores. 

 

XUSTIFICACIÓN DA URXENCIA 

A urxencia vén motivada pola necesidade de coñecer canto antes no Parlamento 

as actuacións e as previsións da Xunta de Galiza a respecto do recente apagón do 

sistema eléctrico. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O pasado luns 28 de abril, o Estado español sufriu un apagón total do seu 

sistema eléctrico, o que se denomina un “cero”. Este apagón, como non pode ser doutra 

maneira, tamén afectou á Galiza na súa totalidade, así como á  veciña República 

Portuguesa. 

Case unha semana despois de terse producido, non temos ningunha certeza 

sobre que causas foron as que desencadearon o desastre, nin por que o propio sistema 

non foi quen de parar a progresión do fallo, ata chegar ao cero total na península ibérica. 
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O que si temos claro é tanto o modelo económico como o modelo técnico do 

mercado eléctrico, teñen que mudar. 

Respecto a este último cabe pensar que o máis sensato é que o sistema se poida 

illar por zonas, evitando un colapso total do mesmo; e neste punto é onde cobra un unha 

especial relevancia o papel que Galiza xoga no escenario enerxético estatal. 

Papel relevante en canto ao seu carácter de exportador de enerxía eléctrica, e 

compre recordar que so nos últimos cinco anos Galiza exportou o 35,74% de toda a 

enerxía que xerou, cubrindo a totalidade da súa demanda con enerxía renovable.  

Relevancia tamén no protagonismo que a enerxía hidráulica ten no mix 

enerxético galego, representando máis do 30% da xeración neta de electricidade. E 

tamén fornecendo ao sistema de seguridade e inercia, tal e como se viu na xestión que 

Rede Eléctrica de España fixo para repoñer o servizo. 

Por iso podemos cuestionar abertamente que se dese prioridade a outras zonas 

do estado antes que a Galiza, a pesares de que boa parte da enerxía se sacase das 

centrais hidráulicas galegas. 

A respecto do modelo económico que rexe o mercado, compre mudalo dende a 

base. No BNG sempre fomos críticos co sistema de fixación de prezos do mercado 

eléctrico, que asigna o mesmo prezo en cada hora que á última tecnoloxía en entrar, que 

é sempre a máis cara. 

Agora toca ser críticos tamén cos mecanismos e mercados que se encargan de 

aportar seguridade ao sistema eléctrico. Non é de recibo que mecanismos críticos, dos 

que depende que diante dun fallo teñamos ou non luz nos nosos fogares e nas nosas 

empresas, estean baixo a especulación económica. 
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Parece máis ca necesario, á hora de responder diante dun problema, tal e como 

se viu o pasado luns, que as ferramentas para que controlen o mercado eléctrico non 

poidan ser obxecto da cobiza de grandes empresas multinacionais. 

É o momento de cuestionarse a participación pública no sistema eléctrico. É a 

hora de contar cunha empresa de capital 100% público que poña os intereses da 

cidadanía por diante dos intereses económicos das empresas do oligopolio eléctrico. 

No BNG apostamos por esa empresa enerxética pública e galega, con 

competencias directas na rede de distribución. Pero tamén apostamos por desenrolar un 

gran centro de investigación en materia de almacenamento enerxético e redes eléctricas 

que deseñe un novo modelo de rede que dea resposta a unha alta penetración de enerxía 

renovable, ofrecendo seguridade para os consumidores. A Xunta, lonxe de recoller estas 

demandas do BNG, prefire esquivar a súa responsabilidade e pasarlle a pelota ao 

goberno central, cando a cousa se pon fea. 

Os feitos demostran que, unha vez máis, o papel que xoga Galiza como unha das 

comunidades máis solidarias de todo o estado a nivel de enerxía eléctrica, unha das 

comunidades que máis flexibilidade achega ao sistema ibérico da electricidade, non se 

ve xustamente recompensada por este feito. 

No canto de desfrutar dunha tarifa propia que lle permita á empresa galega ser 

máis competitiva, que permita rematar co dato da vergoña – Un 21,6% de fogares 

galegos está en pobreza enerxética- Galiza é solidaria a cambio de nada. 

A calidade do subministro eléctrico é o conxunto de características, técnicas e 

atención e relación cos consumidores e, se é o caso, produtores, requiridas para a 

subministración de enerxía eléctrica das empresas que desenvolvan actividades 

destinadas á subministración de enerxía eléctrica. Sendo, como é, un ben básico 
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indispensable, a calidade do subministro eléctrico debería ser obxecto de 

estandarización e de vixilancia. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

6ª  polo trámite de urxencia: 

1. Cales foron a primeira e última poboación en recuperar o servizo eléctrico 

após do apagón? 

2. Cal foi a velocidade media de recuperación do servizo? 

3. Ten a Xunta cuantificadas as perdas por este acontecemento? 

4. Que servizos críticos se viron afectados, e como responderon? 

5. Cal foi a incidencia nos servizos hospitalarios?  

6. Os pacientes con servizo esencial correron algún risco? 

7. Ten a Xunta estudado como garantir o servizo eléctrico aos equipos de 

hospitalización a domicilio? 

8. Ten a Xunta un plan de continxencia para estes casos? 

 

Santiago de Compostela, 5 de maio de 2025 

 

Asdo.: Xosé Manuel Golpe Acuña 

Brais Ruanova Vilas-Boas 
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Carmela González Iglesias 

Ramón Fernández Alfonzo  

Daniel Pérez López 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Manuel Golpe Acuña na data 05/05/2025 10:35:46 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 05/05/2025 10:36:54 

 

Carmela González Iglesias na data 05/05/2025 10:37:23 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 05/05/2025 10:37:25 

 

Daniel Pérez López na data 05/05/2025 10:37:52 

 

Ana Pontón Mondelo na data 05/05/2025 10:37:54 
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Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

 

 

 

Á Mesa do Parlamento  
 
Paula Prado del Río, Alberto Pazos Couñago, Julio García Comesaña, Argimiro 
Marnotes Fernández, Paula Mouzo Mas, Felisa Rodríguez Carrera, Roberto 
Rodríguez Martínez e Katherinie Varela Fernández,  deputadas e deputados do 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo, 98, 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, Administración 
Xeral, Xustiza e Interior polo trámite de urxencia. 
 
Xustificación da urxencia 
 
A urxencia ven motivada pola necesidade de que o Goberno galego explique canto 
antes a súa posición sobre un tema de gran interese na nosa Comunidade Autónoma. 
 
O pasado 28 de abril produciuse en España unha interrupción xeneralizada do 
subministro eléctrico sen precedentes na historia recente do noso país que se 
prolongou durante varias horas. 
 
Ás consecuencias obvias, o colapso das telecomunicacións e do sistema de transporte 
e o desconcerto total da poboación, haberá que sumarlle o coste económico derivado 
desta situación inédita que aínda por cuantificar. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión:    
 
Que valoración fai o Goberno galego da resposta do sistema de emerxencia de Galicia 
ante a situación inédita vivida en España pola caída xeralizada do subministro eléctrico 
o pasado 28 de abril? 
 
 
 

Santiago de Compostela,  5 de maio de 2025 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Prado del Rio na data 05/05/2025 17:30:35 

 
Alberto Pazos Couñago na data 05/05/2025 17:30:49 

 
Julio García Comesaña na data 05/05/2025 17:31:02 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 05/05/2025 17:31:18 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez, Carmela González Iglesias e Brais Ruanova 

Vilas-Boas, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre as axudas concedidas pola Xunta 

de Galiza para a creación de apartamentos turísticos no centro de Vigo cando existe un 

grave problema de acceso á vivenda habitual.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado 5 de agosto o Consello da Xunta informaba de que outorgaba unha 

subvención a Fyneko Real Estate Investment Trust S.L. para a rehabilitación dun 

edificio no paseo de Alfonso XII, no concello de Vigo, para a posta en marcha de 

apartamentos turísticos. En concreto a subvención servirá para financiar máis dun terzo 

do investimento previsto.  

A través desta liña de axudas, ademais desta empresa, tamén recibirán fondos 

públicos outras dúas distintas para montar establecementos hoteleiros e de restauración 

no Mosteiro de Oia e no faro de Cabo Silleiro. O montante total subvencionado a estas 3 

empresas para financiar os seus negocios ascende aos 5,3M€, o cal supuxo un 

ampliación de crédito de 1,3M€ respecto do crédito inicial previsto para a subvención.  

No caso dos apartamentos turísticos de Vigo, a empresa que recibirá a 

subvención trátase dun negocio orientado á xestión e colocación no mercado de bens 

inmobles, principalmente comerciais e industriais por todo o territorio estatal. A propia 

empresa indica que a súa filosofía de funcionamento está baseada nos REIT (Real 

Estate Investment Trust) estadounidenses que teñen como obxectivo promover a 
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finaciarización e especulación a través de bens inmobles. Un modelo que foi replicado 

no contexto español baixo o paraugas das socimis, sociedades de investimento que 

contan cunha serie de privilexios fiscais, e que dende o 2009 promoveron a obtención 

de grandes beneficios nos investimentos a través do aluguer, xa sexa de oficinas, 

vivendas ou incluso de vivenda social.  

Con este modelo como referencia, a empresa Fyneko ofrece a inversores, tanto  

locais comerciais, naves industriais e oficinas, coma “vivendas de primeira calidade en 

ubicacións preferentes a prezos altamente competetivos”. Semella agora que a empresa 

abre a súa oferta a inversores ao mercado dos apartamentos turísticos.  

Esta operación inmobiliaria será subvencionada con máis de 699.000€ de fondos 

públicos, cos que a empresa prevé lograr, a través da rehabilitación dun inmoble,  unha 

vivenda na planta baixa, 3 apartamentos no primeiro andar, outros 3 no segundo, un 

dúplex e 2 estudos na planta terceira e outro dúplex no baixo cuberta, ao que hai que 

sumar unha serie de dependencias comúns na planta baixa. En total a empresa contará 

con 11 apartamentos que polo seu enclave estratéxico servirán para obter grandes 

beneficios económicos.  

Resulta inxustificable que unha empresa desta características, que se dedica ao 

investimento e especulación con activos inmobiliarios, reciba fondos públicos para 

financiar as súas operacións de investimento. Cómpre ademais salientar que pola 

situación de centralidade do inmoble é unha zona na que existe unha alta demanda de 

vivenda habitual e de presión turística.  

Na nota de prensa emitida polo goberno galego trátase de maquillar a operación, 

alegando que o proxecto vai impulsar a economía local grazas a que esta empresa de 

investimento vai facer negociacións con restaurantes, bares, empresas de cátering locais 

e empresas de turismo activo. Pero non fica claro en ningún momento en que consiste 
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esa negociación, nin cal vai ser a súa repercusión económica, nin o seu impacto social 

positivo.  

Para alén de todo isto, e por se fóra pouco, esta inxección de fondos públicos a 

esta empresa sucede en paralelo a unha crise de acceso á vivenda permanente e habitual, 

que deriva en parte do problema do incremento dos pisos turísticos. Nos últimos anos 

Vigo converteuse na localidade co maior número de vivendas turísticas rexistradas con 

1.798 VUT en xuño de 2024. Isto supón un aumento do 160% tan só nos 2 últimos 

anos. Ao mesmo tempo que se incrementan os pisos turísticos e que descende a oferta 

de vivenda habitual, o prezo medio do aluguer en Vigo non parou se subir de forma 

desmedida: en xuño de 2024 xa está situado nos 626,6€ mensuais, cando hai apenas 5 

anos era de 495,4€.  

Por tanto a subvención recibida é cuestionable tanto do punto de vista do 

turístico, urbano e do acceso á vivenda. Esta operación só vai redundar na progresiva 

turistificación do centro histórico, no incremento de prezos da vivenda habitual e en 

grandes beneficios para quen especula con activos inmobiliarios.  

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- Considera a Xunta de Galiza necesario subvencionar a creación de 

apartamentos turísticos no centro de Vigo cando existe un grave problema de acceso á 

vivenda habitual?   

- Cal é o beneficio social da financiación con cartos públicos desta operación? 

- Que impacto vai ter para o mercado da vivenda habitual en Vigo? 
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- Considera a Xunta de Galiza necesario financiar operacións de especulación 

inmobiliaria en Vigo? 

- En que consisten esas negociacións coas empresas locais? 

- Cal vai ser o beneficio social e económico que se comprometen a xerar na 

cidade? 

- Cales son os compromisos que asume a empresa logo de recibir esta 

subvención pública? 

- Canto tempo deberá a empresa destinarse a unha actividade turística? 

 

Santiago de Compostela, 25 de abril de 2025 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Brais Ruanova Vilas-Boas 

Carmela González Iglesias 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 25/04/2025 10:40:40 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 25/04/2025 10:40:53 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Xosé Manuel Golpe Acuña, Paulo Ríos Santomé 

e Cristina Fernández Davila deputados e deputada do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre o 

transporte no ensino postobrigatorio.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As persoas dos concellos de Moeche, San Sadurniño e dalgunha parroquia do 

concello de Narón limítrofe con San Sadurniño que queren cursar estudos non 

obrigatorios atopan unha barreira case infranqueábel, o transporte até os centros de 

ensino escollidos, que en boa medida é o IES Fernando Esquío do concello de Neda por 

ser o seu centro de referencia para determinadas especialidades de bacharelato, mais 

tamén poden selo diferentes centros de bacharelato ou de FP dos concellos de Ferrol e 

Narón. 

O xa deficitario e problemático sistema de transporte público por estrada 

xestionado pola Xunta de Galiza tórnase case inexistente en determinadas zonas do rural 

da comarca de Ferrol, tendo un impacto moi negativo e moi sensible especialmente para 

as persoas que queren realizar algún curso en etapas non obrigatorias. 

Esta problemática ten sido trasladada a Xunta por parte de representantes 

municipais destes 3 Concellos en varias reunións nas que basicamente a Xunta de 

Galiza bota balóns fora e recomenda aos concellos afectados asumir o custe de activar 

algún servizo de transporte especial para estas persoas. 
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Un exemplo práctico de como o goberno galego do Partido Popular descarga as 

súas propias competencias en calquera que se atreva a solicitar a prestación ou mellora 

dun servizo público, por máis que este sexa da súa exclusiva competencia. Neste caso 

estamos a falar do transporte por estrada, competencia da Xunta, nun ámbito, o do 

ensino, tamén competencia da Xunta. 

A negativa da Xunta a variar as liñas regulares de Burela-Ferrol e Vilalba-

Ferrol, a mellorar o transporte escolar existente para alumnado da ESO dun xeito que 

poida recoller tamén a este outro alumnado das etapas non obrigatorias, ou a xa 

histórica negativa da Xunta a reclamar e activar o transporte ferroviario de proximidade, 

que si daría solución a estes territorios, deriva en que a poucos días de comezar o cursos 

nos diferentes centros a problemática segue sen se amañar. 

Unha problemática que pode estar afectando a unha gran cantidade de persoas 

tendo en conta que no CPI de San Sadurniño, que é o centro de referencia para este 

territorio mencionado, se gradúan unhas 30 persoas todos os anos que se atopan co 

problema do transporte para continuar os seus estudos polo simples feito de vivir no 

rural, unha auténtica discriminación marca Partido Popular. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

1. Ten coñecemento a Xunta de Galiza da carencia de transporte público que 

conecte os concellos de Moeche e San Sadurniño e máis a parroquia de Doso, cos 

centros de ensino da comarca? 

2. Por que a Xunta de Galiza desatende as demandas destes concellos? 
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3. Por que a Xunta de Galiza desatende as súas competencias en materia de 

transporte e de ensino para cos veciños e veciñas desta zona rural da comarca de Ferrol? 

 

Santiago de Compostela, 25 de abril de 2025 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Xosé Manuel Golpe Acuña  

Paulo Ríos Santomé  

Cristina Fernández Davila 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 25/04/2025 11:13:57 
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Paulo Ríos Santomé na data 25/04/2025 11:14:15 
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Á Mesa do Parlamento 

Luís Bará Torres, Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Oscar Insua Lema,  

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, relativa ao incremento do canon de xestión de residuos que aplica 

a Xunta a concellos adheridos a SOGAMA. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Xunta aprobou no pasado mes de xullo, de maneira unilateral e sen debate 

social e diálogo cos concellos, unha suba do 30% do canon de SOGAMA. Esta decisión 

unilateral e abusiva conta cun rexeitamento maioritario das entidades locais galegas, de 

todas as cores políticas. 

Aínda que o goberno galego elaborou un relato para xustificar este taxazo 

atribuíndo as causas a factores externos (fundamentalmente a decisións do goberno 

central), a realidade é que o desfase nas contas de SOGAMA ten que ver co fracaso do 

sistema de xestión de residuos maioritario en Galiza e con unha estratexia expansiva de 

ampliación de SOGAMA con grandes contratos que incrementaron de maneira 

exponencial os gastos da sociedade. 

Podemos dicir, polo tanto, que a Xunta quere que os concellos paguen a factura 

da súa mala xestión e de decisións erradas en materia de residuos. E malia que Galiza 

incumpre os obxectivos fixados pola normativa europea, estatal e galega en relación coa 

recollida separada, reutilización e reciclaxe de residuos, o goberno galego comete o erro 

de eliminar os poucos incentivos que había en favor deses obxectivos. 
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Por outra parte estamos nun momento de grandes cambios normativos e no 

modelo de xestión de residuos, polo que este tema debería ser obxecto dun grande 

debate e de acordos políticos e institucionais. Fronte a esta necesidade de acordos, o 

goberno do PP aposta polos feitos consumados e as decisións unilaterais que blindan 

decisións do pasado sen ningún tipo de análise e autocrítica. O proceso seguido para a 

aprobación do Plan de Xestión dos Residuos Municipais de Galiza é un bo exemplo da 

falta de diálogo e da unilateralidade. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

Ten previsto a Xunta revisar a decisión de subir abusivamente o canon de 

SOGAMA logo do rexeitamento maioritario desta medida por parte dos concellos 

afectados? 

Ten previsto a Xunta abrir un proceso de diálogo institucional e debate social en 

relación cos cambios necesarios dos sistemas de xestión de residuos que permita situar o 

noso país entre os máis avanzados en materia de recollida selectiva, reutilización e 

reciclaxe? 

 

Santiago de Compostela, 25 de abril de 2025 
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Asdo.: Luís Bará Torres 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

 Oscar Insua Lema 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 25/04/2025 11:19:23 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 25/04/2025 11:19:33 

 

Óscar Insua Lema na data 25/04/2025 11:19:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Iria Taibo Corsanego, Mercedes Queixas Zas e Paulo Ríos Santomé, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre o servizo de transporte metropolitano por autobús 

na comarca da Coruña. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Xunta de Galiza modificou, o pasado 22 de xuño, as liñas de autobús que 

comunican o concello da Coruña cos de Sada e Oleiros. Esta reorganización, e as súas 

posteriores modificacións, están a pór de manifesto os serios problemas deste servizo de 

transporte público por autobús na comarca da Coruña. 

Por unha banda, nas sucesivas reorganizacións o Goberno Galego afirma que 

adaptou o servizo á realidade e ás necesidades das persoas usuarias, aínda que as 

queixas das usuarias e dos dous concellos afectados non fan máis que insistir en que non 

só non é así, senón que o servizo é peor que antes do día 22 de xuño. A cantidade de 

servizos directos nas liñas que comunican Sada e A Coruña a través de Lorbé continúa a 

ser inferior ao 22 de xuño, ademais dos tempos entre autobuses, que chegan a ser de 3 

horas e media polas mañás durante a semana, sen ningún tipo de conexión pola estrada 

da costa, deixando o servizo nunha situación grave de precariedade, perdendo 

totalmente a utilidade. 

A introdución dunha conexión por medio das denominadas “lanzadeiras” supón 

un serio problema, tanto polas demoras que supón (dun tempo mínimo de media hora 

entre un autobús e outro) como para as persoas con mobilidade reducida. Este 
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transbordo lévase a cabo nunha zona non prevista nin preparada para tal fin, onde as 

persoas usuarias deben atravesar a pé a estrada e non dispoñen de ningún servizo nin 

pasos de peóns para facer estes cruces na urbanización da Valexa, supoñendo ademais 

molestias para os veciños e veciñas da zona.  

Ademais, o cómputo total de conexións entre Sada, Oleiros e A Coruña segue a 

ser inferior ao que existía o 22 de xuño, tal e como indican as persoas usuarias e os 

concellos de Sada e Oleiros. Deste xeito, non podemos falar en ningún caso de melloras 

do servizo. 

Nas últimas semanas, ademais, os usuarios e usuarias do autobús de toda a 

comarca están a facer públicas queixas de todo tipo en relación con irregularidades de 

frecuencias, horarios e mesmo da saturación do propio servizo, xa que son moitas as 

ocasións nas que os condutores e condutoras deixan persoas fóra do autobús, sen 

información de ningún tipo. Os usuarios e usuarias deben poder coñecer as 

modificacións do servizo en tempo e forma, e estes servizos deben estar adaptados aos 

horarios de máis uso. 

En canto á información sobre o servizo, a que existe está totalmente anticuada e 

practicamente é inexistente. O goberno galego debería obrigar as empresas 

concesionarias a dispor dun servizo de información adaptado ás posibilidades 

tecnolóxicas actuais, introducindo, de xeito progresivo e realista, paneis informativos 

sobre horarios (que permita coñecer se se produce algún atraso) e aplicacións para 

telefonía móbil que faciliten tamén información actualizada. 

Ademais, en moitas ocasións, os traxectos resultan perigosos pola gran 

cantidade de persoas que deben viaxar de pé varios quilómetros, en autobuses máis 

axeitados para traxectos urbanos. 
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O comezo do curso escolar e as obras na Avenida de Afonso Molina, na Coruña, 

non farán máis ca dificultar o tránsito e, polo tanto, o transporte, polo que urxe levar a 

cabo unha reestruturación seria e respectuosa coas necesidades reais do servizo (e non 

das empresas concesionarias). 

Ademais das incidencias detectadas nas liñas que comunican Sada e Oleiros coa 

Coruña, indicamos algúns exemplos de asuntos urxentes que deterioran a calidade do 

servizo do transporte metropolitano na Comarca da Coruña que deben ser revisados: 

- a comunicación entre o concello de Carral e o da Coruña fana dúas compañías 

diferentes, mais os horarios non están coordinados, polo que os tempos dos servizos non 

resultan útiles para as persoas usuarias. 

- neste mesmo concello de Carral, carecen de servizos suficientes durante a fin 

de semana. 

- os horarios dos primeiros e dos últimos autobuses do día son insuficientes para 

atender a demanda dos usuarios e usuarias. 

- non se aumentan os horarios e frecuencias das liñas máis utilizadas, polo que 

moitos usuarios e usuarias fican nas paradas, cos autobuses ateigados. Isto prodúcese 

principalmente en horas punta, polo que parece fácil prever o problema e establecer 

unha solución. 

- a anterior é unha das queixas máis habituais das persoas usuarias, ademais da 

falta de información e de continuidade nos horarios, que dificulta que este transporte 

poida ser utilizado de xeito rutineiro polos usuarios e usuarias. 

- en zonas bastante poboadas de Oleiros, como nas inmediacións da 

urbanización dos Regos, as frecuencias son insuficientes para cubrir a demanda. 
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O goberno galego debería velar pola utilidade do transporte público, tanto pola 

mellora da mobilidade nunha das comarcas máis poboadas do país, e con serios 

problemas de desprazamentos entre a cidade da Coruña e o resto de localidades, 

nomeadamente por motivos laborais e formativos, como pola obvia cuestión ambiental. 

O número actual de desprazamentos en vehículo privado non deixa de aumentar, e un 

servizo público de transporte que resulta claramente deficiente non cumpre co seu deber 

de desincentivar a utilización do vehículo particular, para o que tamén cómpre ter en 

conta os horarios e espazos de lecer, tanto puntuais como habituais. 

Ademais das melloras urxentes no servizo de transporte por autobús, sería 

preciso estudar outras posíbeis solucións para a saturada mobilidade da comarca da 

Coruña, como o transporte marítimo na ría ou o ferroviario. Na resposta do goberno 

galego á pregunta con resposta escrita número 888, con número de rexistro 6352, indica 

“a comarca adoece duns servizos ferroviarios deficientes nas conexións da Coruña con 

Ferrol e Lugo, que impiden que o tren poida ser unha alternativa de mobilidade real na 

área da Coruña. A Xunta de Galicia reclama que o Goberno central, no ámbito das súas 

competencias, asuma o compromiso e concrete unha planificación para establecer 

servizos ferroviarios axeitados ás necesidades dos usuarios”, polo que sería preciso 

concretar de que xeito vai encamiñar esa reclamación a Xunta de Galiza ao Goberno 

central. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- Cales son as medidas previstas polo goberno galego para incentivar o uso do 

transporte público? 
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- O goberno galego vai asumir a súa responsabilidade no referente ao transporte 

público metropolitano na área da Coruña, poñéndose do lado das persoas usuarias e non 

da empresa concesionaria? 

- O goberno galego vai cancelar os cambios que entraron en vigor o 22 de xuño, 

que reducen as frecuencias de varias liñas nos concellos de Oleiros e Sada e limitan a 

súa utilidade?  

- O goberno galego vai corrixir as moitas eivas de liñas, horarios, frecuencias e 

información do transporte público metropolitano na área da Coruña? 

- Nestas necesarias correccións dos servizos, o goberno galego vai ter en conta 

tamén os espazos e horarios de lecer? 

- O goberno galego vai iniciar os traballos necesarios para estudar a posibilidade 

de incentivar a implantación do transporte marítimo na Ría do Burgo, concretamente 

entre os concellos da Coruña e Oleiros? 

- O goberno galego vai demandar ao goberno central a competencia no ámbito 

do transporte ferroviario de proximidade? 

 

Santiago de Compostela, 25 de abril de 2025 

 

Asdo.: Iria Taibo Corsanego 

Mercedes Queixas Zas 

Paulo Ríos Santomé 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Taibo Corsanego na data 25/04/2025 11:22:46 

 

Mercedes Queixas Zas na data 25/04/2025 11:22:55 

 

Paulo Ríos Santomé na data 25/04/2025 11:23:04 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez, Montserrat Valcárcel Armesto e Luis Bará 

Torres, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre a falla de compromiso por parte 

do IGVS no emprego de madeira estrutural”. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No debate do estado da nación de 2023, o presidente da Xunta anunciaba que os 

edificio que construíse a Administración autonómica empregarían unha porcentaxe 

mínima de madeira. Unhas declaracións baleiras que o grupo popular non quixo 

materializaron en ningún compromiso concreto.  

Precisamente no marco dese debate dende o Bloque Nacionalista Galego 

trasladamos unha proposta que pretendía transformar as boas palabras en feitos 

concretos. En concreto o texto proposto era o seguinte:  

“O Parlamento de Galicia insta a Xunta a comprometerse coa construción 

estrutural en madeira en canda menos o 20% das novas licitacións públicas e a incluír 

criterios de sustentabilidade e de redución da pegada de carbono das construcións nos 

pregos de contratación. Así mesmo comprométese a impulsar unha rede que conecte 

axentes do sector e promova o intercambio de coñecemento, e a avanzar unha 

normativa que dea cobertura ao uso da madeira estrutural. Igualmente, no ámbito 

arquitectónico, impulsará un Plan de investigación e innovación da Vindeira 

Arquitectura Galega en colaboración coa universidade e o COAG que teña, entre 
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outros obxectivos, a innovación de solucións construtivas en madeira, a dixitalización e 

a industrialización dos procesos construtivos."  

 Porén o PP rexeitou esta proposta e aprobou, coa abstención do noso grupo, a 

seguinte resolución: “O Parlamento de Galicia insta á Xunta de Galicia a fomentar a 

construción estrutural en madeira -nunha porcentaxe mínima - en edificacións 

impulsadas polo goberno galego.”  

Resulta evidente que as declaracións do presidente do goberno non contiñan un 

compromiso serio co sector monte industria, quen nesas datas e no contexto do foro 

Piñeiros, reiteraban a súa demanda á Xunta dunha esixencia mínima dun 20% de 

madeira nas licitacións públicas.  

Posteriormente foi aprobada por unanimidade no Parlamento Galego unha 

iniciativa do grupo popular coa seguinte parte resolutiva:  “O Parlamento de Galicia 

insta á Xunta de Galicia a impulsar unha guía que recolla a obrigatoriedade da 

construción de edificios do Goberno galego incluíndo a madeira para usos estruturais 

cando menos nun 20% das novas licitacións públicas”. Unha iniciativa que vai no bo 

camiño, pero que sigue adoecendo da falla de mecanismos concretos para facer con que 

se cumpran esas porcentaxes mínimas.  

O pasado novembro dende XERA publicouse a Guía para o fomento da madeira 

na contratación pública de edificacións sostibles. Esta guía analiza, primeiro, o 

desenvolvemento normativo noutros países e establece unha serie de consellos sobre a 

súa aplicación na contratación pública. Porén novamente esta iniciativa non pasa de ser 

unha mera recomendación, que parece nin ter transcendencia na propia Xunta de Galiza.  

Nos últimos meses veñen licitándose diversas promocións de vivenda pública 

dende o IGVS sen que pareza que se estean a ter en conta nin os anuncios de Rueda, nin 

as guías publicadas. Para alén disto, o IGVS tamén ten capacidade de influír sobre o 
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sector privado a través do establecemento de criterios para a promoción do uso da 

madeira na vivenda de protección autonómica.  

Por todo isto, dende o Bloque Nacionalista Galego volvemos a insistir na 

necesidade dun compromiso real que pase por regular as esixencias mínimas de 

presenza de madeira. Ademais para o desenvolvemento dunha cultura da construción en 

madeira a Xunta ten a capacidade de apoiar unha maior investigación e difusión da 

mesma. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- Cantas das vivendas de promoción pública licitadas no ano 2023 polo IGVS 

incorporan un compromiso do uso dun 20% en madeira estrutural? 

- Cantas das vivendas de promoción pública licitadas no ano 2024 polo IGVS 

incorporan un compromiso do uso dun 20% en madeira estrutural? 

-  Cantas das vivendas de protección autonómica de promoción privada iniciadas 

durante o último ano cumpren co uso dun 20% en madeira estrutural? 

- Que medidas puxo en marcha o IGVS para a promoción do uso da madeira 

estrutural no último ano? 

- Que criterios de sustentabilidade e de redución da pegada de carbono das 

construcións ten implementado o IGVS nos seus pregos de contratación? 

- Que medidas puxo en marcha o IGVS para promover o uso de materias locais 

nas súas promocións? 
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-  Que cambios e iniciativas concretas asumiu o IGVS logo da publicación da 

Guía para o fomento da madeira na contratación pública de edificacións sostible? 

 

Santiago de Compostela, 25 de abril de 2025 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Montserrat Valcárcel Armesto 

Luis Bará Torres 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 25/04/2025 11:25:59 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 25/04/2025 11:26:11 

 

Luis Bará Torres na data 25/04/2025 11:26:24 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez e Luis Bará Torres, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre a necesidade de relanzar a Lei de arquitectura de Galiza abrindo un 

proceso participativo que solvente as eivas do anteproxecto paralizado.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Ao longo da anterior lexislatura a Xunta anunciou en numerosas ocasións que 

aprobaría durante a mesma unha Lei de Arquitectura de Galiza. Pero a realidade é que 

abriu prazo de consulta en decembro de 2020 e dende entón o goberno foi incapaz ou 

non tivo a vontade de aprobala. A pesar de que aseguraron que estaría lista no 2021, 

estamos no 2024 e a citada lei continúa metida nun caixón.  

Dende o Bloque Nacionalista Galego entendemos que esta lei podería ser unha 

oportunidade para mellorar a profesión e para garantir o dereito a unha arquitectura e a 

un entorno construído de calidade. Porén o anteproxecto presentado non apunta neste 

sentido e ten eivas de raíz que deberan ser subsanadas, entre as que destacan a falla de 

participación para a elaboración da lei, a indefinición nas medidas e compromisos 

concretos que derivarían da lei e unha evidente falla de perspectiva social.  

En xeral este é un texto que adoece de indefinición e que foi concibido máis 

como unha exposición de motivos do que un texto con vontade de intervir e regular. Hai 

pouca concreción práctica e os seus artigos poden converterse apenas en suxestións sen 

ningún percorrido. 
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Como exemplo da falla de concreción, pódese comprobar como o anteproxecto 

de lei presentado xira ao redor do concepto de calidade da arquitectura, pero que esta é 

unha noción que non se acaba de definir no texto, que resulta abstracta e que remata por 

reincidir no marco maniqueo da actual Xunta ao redor do Feísmo Vs Fermosismo. Un 

marco que carga a responsabilidade da paisaxe construída sobre a autopromoción, pero 

que exime de responsabilidade ás administracións públicas na súa tarefa de 

planificación e ordenación territorial e das súas propias actuacións. Este marco 

conceptual non se corresponde co que dende os foros académicos e profesionais se vén 

sostendo. Con seguridade, se a Xunta de Galiza tivera realizado un proceso de escoita e 

participación aberta para a elaboración deste proxecto, tería percibido que é unha 

reflexión compartida e estendida nestes foros, que unha estratexia de ordenación 

territorial seria, non pode reducirse a un debate sobre o gusto ou o visual.  

Esta lei debera ser unha oportunidade para concretar a convicción da 

arquitectura e o urbanismo como dereito. Porque non se trata só de difundir máis a 

arquitectura, senón tamén do dereito a habitar espazos construídos significativos. A 

profundización nestes dereitos esixe  de reforzar os recursos públicos que teñan como 

obxecto a calidade urbanística e arquitectónica, comezando por reverter o proceso de 

externalización de funcións de planificación e proxectos da propia Xunta. Tamén 

mellorado o fomento da investigación arquitectónica e urbana con máis recursos e 

mediante a articulación dunha rede sociocultural. Unha lei de arquitectura 

contemporánea e útil ten que ser máis do que unha posta en valor de obras 

seleccionadas e establecer ferramentas e medios que permitan a reflexión e a busca de 

respostas aos tempos actuais e os seus principais retos. 

Tamén é criticable a falla de referencias á realidade construída en Galiza. O 

anteproxecto de lei  falla na definición e concreción da singularidade do territorio e da 

arquitectura galega. Aquí referímonos tanto á arquitectura tradicional como tamén ao 

desenvolvemento urbano singular, ás formas de desenvolvemento da ocupación, 
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infraestrutural ou de usos propias do noso país. En xeral falla o diagnóstico da Galiza 

contemporánea e da súa sociedade actual.  

Unha lei de arquitectura non pode esquecer a quen traballa para facela posible e 

os seus dereitos. O texto podería marcar un rumbo sobre a necesidade de mellora das 

condicións laborais, de remuneracións xusta ou do recoñecemento da autoría que vive a 

profesión tras un proceso de degradación das condicións, especialmente logo da crise de 

2008. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- En que situación se atopa o Anteproxecto de Lei de arquitectura de Galiza? 

- Que previsións ten o goberno respecto da súa tramitación? 

- Cales son os motivos polos que foi paralizada a súa tramitación? 

- Vai a Xunta de Galiza relanzar a Lei de arquitectura de Galiza abrindo un 

proceso participativo que busque resolver as eivas do anteproxecto paralizado? 

- Vai a Xunta resolver as eivas de participación? 

- Vai abrir un proceso participativo co tecido profesional e cultural  para corrixir 

o texto?   

- Considera a Xunta de Galiza que sexa necesario dotar á lei de maior 

concreción? 

- Vai corrixir a falla de perspectiva social? 

- Vai mellorar o fomento da investigación? 
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Santiago de Compostela, 25 de abril de 2025 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 25/04/2025 11:38:07 

 

Luis Bará Torres na data 25/04/2025 11:38:21 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez e Luis Bará Torres, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre o desenvolvemento e xestión do Programa de axuda ás actuacións 

de rehabilitación a nivel de barrio. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Plan de Recuperación, Transformación e Resiliencia do estado prevé o 

impulso de medidas e a mobilización de fondos europeos para abordar transformación 

estruturais. Entre elas, o impulso da da mellora da eficiencia enerxética, e máis 

concretamente, actuacións de rehabilitación e mellora do parque construído. A 

compoñente 2 deste instrumento márcase como obxectivo adecuar o parque edificado 

para mellorar a súa cualificación enerxética. Nesa liña o goberno do Estado aprobou o 

Real Decreto 853/2021, de 5 outubro, polo que se regulan os programas de axuda en 

materia de rehabilitación residencial e vivenda social do Plan de Recuperación, 

Transformación e Resiliencia. Este real decreto articula e regula entre outros o 

Programa de axuda ás actuacións de rehabilitación a nivel de barrio. 

O obxecto deste programa é a realización conxunta de obras de rehabilitación en 

edificios de uso predominante residencial e vivendas, incluídas as vivendas 

unifamiliares, e de urbanización ou reurbanización de espazos públicos dentro de 

ámbitos de actuación denominados contornos residenciais de rehabilitación programada 

(ERRP) previamente delimitados.  
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A Xunta de Galiza notificou ao Ministerio de Transportes, Mobilidade e Axenda 

Urbana a aceptación da transferencia de crédito para este programas e asume, en tanto 

que Administración competente na materia, a xestión das mesmas. Mediante a 

RESOLUCIÓN do 8 de xullo de 2022 pola que se regula o procedemento para 

participar no Programa de axuda ás actuacións de rehabilitación a nivel de barrio do 

Plan de recuperación, transformación e resiliencia, financiado pola Unión Europea-

NextGenerationEU e se abre o prazo de participación para a anualidade 2022 (código 

de procedemento VI406H), regula o procedemento a través do cal os concellos 

interesados poidan participar neste programa.  

Esta resolución foi posteriormente modificada para corrixir os criterios de 

vulnerabilidade económica publicados na anterior resolución. Neste sentido, resulta 

rechamante que a resolución fose corrixida o 6 de febreiro de 2023, cando o prazo para 

a presentación de solicitudes abriuse o 20 de xullo de 2022 e finalizou o 19 de outubro 

de 2022.  

A resolución da Xunta establece que son os concellos quen debe presentar a 

solicitude inicial ao IGVS e, posteriormente, este organismo examinará as solicitudes 

admitidas e realizará unha proposta de reparto da financiación entre os concellos. Só 

despois desta decisión, o concello pasa a ser a entidade xestora do programa. Por tanto o 

IGVS resérvase a capacidade para a selección e reparto de fondos, sen que se teñan feito 

públicos baixo que criterios. 

Para alén desta modalidade de cooperación entre Administracións, o real decreto 

estatal tamén prevé a posibilidade de que sexa a propia CCAA a que impulse un ERRP 

en varios concellos, tendo que acreditar apenas a conformidade dos concellos afectados. 

En todo caso as propostas do executivo galego deberán ser remitidas ao Ministerio e 

lograr o acordo a través da comisión bilateral de seguimento.  
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Tendo en conta que os prazos para o proceso de adxudicación das axudas e 

execución das melloras son cada vez máis reducido, formúlanse as seguintes preguntas 

para resposta oral na Comisión 2ª: 

- Cal é o investimento inicial previsto para o Programa de axuda ás actuacións 

de rehabilitación a nivel de barrio? 

- Cal é o investimento executado para este programa na actualidade? 

- Que concellos presentaron solicitude? 

- Que concellos foron seleccionados? 

- Cales son as áreas definidas como Entornos Residenciais de Rehabilitación 

Programada? 

- Cales foron os criterios e baremos concretos empregados para a selección de 

proxectos? 

-  Cales foron os criterios e baremos empregados á hora de elaborar unha 

proposta de reparto da financiación entre os concellos? 

- Que investimento foi asignado a cada un destes concellos? 

- Que valoración fai a Xunta de Galiza sobre a execución deste programa? 

- Por que a Xunta de Galiza corrixiu os criterios de vulnerabilidade económica 

logo da finalización do período de solicitude? 

- Ten pensado a Xunta de Galiza realizar unha poroposta propia dende o IGVS 

de ERRP de carácter supramunicipal? 

- Que reunións houbo e que acordos se teñen acadado no marco da comisión 

bilateral co goberno estatal? 

 

Santiago de Compostela, 25 de abril de 2025 
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Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 25/04/2025 11:44:36 

 

Luis Bará Torres na data 25/04/2025 11:44:50 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez, Paulo Ríos Santomé e Luis Bará Torres, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre a necesidade de impulsar unha investigación 

rigorosa sobre o estado de conservación do ámbito da Enseada de San Simón incluída 

na Rede Natura 2000. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Enseada de San Simón está considerado como un espazo de extraordinario 

valor ecosistémico. De aí que este ámbito fose declarado Rede Natura 2000 e Zona 

Especial de Conservación (ZEC). Esta figura protexe 2.252 hectáreas entre os concellos 

de Redondela, Soutomaior, Pontevedra, Vilaboa, Moaña, e contén 18 tipos de hábitats 

naturais diferentes e 83 especies de flora e fauna, incluídos na Directiva Europea 

92/43/CEE relativa á conservación dos hábitats naturais e da fauna e flora silvestres.   

Ademais no ano 2004 foi declarado como Lugar de Importancia Comunitaria 

pola Comisión do 7 de decembro de 2004, pola que se aproba a lista de lugares de 

importancia comunitaria da rexión bioxeográfica atlántica. 

A pesar de contar con estas figuras de protección, este espazo segue sufrindo 

numerosas agresións ambientais que danan e comprometen os seus valores. A 

aplicación deficiente destes instrumentos por parte das Administracións competentes, 

fai con que non se cumpran cos seus obxectivos, que son o de lograr deter a perda de 

biodiversidade e a supervivencia a longo prazo deste hábitat tan singular e das súas 

especies. 
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Unha das cuestión fundamentais que está a afectar a este espazo é todo o 

relativo ás transformacións artificiais do sistema costeiro, que foron modificando 

paulatinamente as súas dinámicas naturais e, por tanto, os condicionantes ambientais 

que conformaban e sostiñan este ecosistema. 

Por exemplo, os aterros no Estreito de Rande dificultan a renovación das augas 

da Enseada e modifican a súa composición, xa que incrementa a salinidade; altera as 

correntes mariñas, menoscabando a achega dos nutrientes da plataforma continental; e 

altera a súa distribución ao longo da Enseada. Todo isto provoca que cada vez haxa 

menos especies.  

En xeral, os diversos recheos ao longo de todo o litoral da enseada, para gañar 

espazo ao mar, teñen un grave impacto sobre múltiples factores. Primeiro, sobre a a 

composición dos fondos mariños, xa que parte dos seus elementos contaminantes 

depositados nos fangos mariños voltan liberarse cando son removidos . Segundo, os 

aterros tamén modificaron a liña de costa provocando importantes mudanzas nas 

correntes mariñas e a alteración da dinámica sedimentolóxica, é dicir, os sedimentos 

desaparecen dalgunhas zonas e acumúlanse noutras novas. Terceiro, todos estes 

cambios afectan ás dinámicas de renovación das augas, que sumado ao fondo 

lamacento, fai que a Enseada se “hiperfertilice” favorecendo desequilibrios 

ecosistémicos. 

Algunhas destas accións invasivas constitúenas os espigóns, os portos 

deportivos e a ocupación indiscriminada de lámina de auga para a instalación de 

pantaláns flotantes. Esta situación obriga a revisar os documentos planificadores das 

distintas administracións competentes (Autoridade Portuaria, Portos de Galiza, etc) para 

tender a un uso racional e sustentábel, en defensa da biodiversidade e da riqueza natural 

e económica da Enseada.  
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Ademais de todo isto, existe unha agresión química, que ten que ver con todo 

tipo de verteduras que rematan na Ría. En xeral, a industrialización da ría ten disparado 

a concentración de sustancias potencialmente tóxicas. Nunha investigación da 

Universidade de Vigo sobre os sedimentos que circundan a illa de San Simón alertábase 

do incremento preocupante de sustancias como chumbo, arsénico, cromo, cobre, cadmio 

ou zinc. A artificialización de toda a bacia tamén condiciona un maior arrastre de áridos 

e cinzas por erosión que acaban impactando na Enseada. 

Para alén desta situación xeral, seguen existindo situacións particulares que 

deberían estar xa completamente erradicadas. Mais na realidade vemos como as 

distintas figuras de protección coas que conta a enseada non foron efectivas para, por 

exemplo, avanzar na creación dunha rede separada de pluviais e residuais, ou nunha 

mellor xestión dos encoros que impactan na composición das augas. Nin tan sequera 

foron funcionais para rematar con algunhas verteduras, como as que de forma reiterada 

realizan empresas como AUCOSA, que en lugar de ser sancionadas pola Xunta son 

protexidas e amparadas.  

Por último, o cambio climático é un novo factor que está impactando xa na 

biodiversidade da enseada, afectando os bosques de algas, esenciais como alimento e 

refuxio de moitas especies.  

En conclusión, os grandes valores ambientais da enseada están en risco por unha 

suma de múltiples factores ante os que non se están pondo medidas, instrumentos nin 

recursos que permitan a súa preservación. Esta realidade complexa esixe, en primeiro 

lugar, de contar cun diagnóstico pormenorizado e realizado por investigadores e 

profesioanais, para despois implementar as medidas axeitadas.  

As respostas deben ser áxiles, pois ademáis de estar en risco a biodiversidade da 

enseada, tamén están en risco a actividade económica ligada ao mar. A crise de 
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produtividade das rías supuxo para o sector do marisqueo a pé da confraría de Cesantes 

a redución do 42% dos postos de traballo en apenas unha década.  

Está en xogo o futuro ambiental, económico e social da enseada e da súa 

contorna. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- Que valoración fai a Xunta de Galiza sobre o estado do espazo Rede Natura 

2000 Enseada de San Simón? 

- Cree a Xunta de Galiza que se está conservando adecuadamente? 

- Como valora a Xunta de Galiza o evidente deterioro deste hábitat? 

- Como valora a Xunta de Galiza a perda de biodiversidade? 

- Como valora a Xunta de Galiza a perda de produtividade? 

- Cre a Xunta de Galiza que é necesario facer algo ao respecto? 

- Vai tomar medidas a Xunta de Galiza para reverter a actual situación? 

- Comprométese o goberno a impulsar unha investigación rigorosa sobre o 

estado de conservación do ámbito da Enseada de San Simón incluída na Rede Natura 

2000? 

 

Santiago de Compostela, 25 de abril de 2025 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 
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Luis Bará Torres 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 25/04/2025 12:13:53 

 

Paulo Ríos Santomé na data 25/04/2025 12:14:06 

 

Luis Bará Torres na data 25/04/2025 12:14:16 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez e Iago Suárez Fernández, deputada e deputado 

do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto 

no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre a pésima tramitación do Programa bono alugueiro mocidade. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Observatorio de Emancipación del Consejo de la Juventud de España sinala 

no seu último informe que a taxa de emancipación entre 16 e 29 anos en Galiza baixou 

1,2 puntos porcentuais nun ano, situándose no 15,3%. Esta evolución negativa contrasta 

coa leve melloría na media do conxunto do Estado, que mellora nun punto a media 

galega. Estes malos datos evidencian as pésimas políticas públicas por parte da Xunta 

en materia de vivenda e da falla de preocupación ante este drama social.  

Hai múltiples causas que condicionan as dificultades de acceso á vivenda da 

mocidade, como son a precariedade laboral ou o incremento de prezos do mercado da 

vivenda. Cuestións, todas elas, ante as que o executivo galego non está a pór medidas 

que faciliten a emancipación da xente moza.  

Ao contrario, a Xunta non ten impulsado ningún programa específico que 

permita aos mozos e mozas lograr unha vivenda a prezos accesibles. Nin a través de 

axudas específicas, nin a través dunha bolsa de vivenda pública, ou a prezos limitados, 

suficientes.  

A única medida que existe neste momento é o Programa bono alugueiro 

mocidade impulsado dende o Goberno. Un programa con recursos insuficientes para 

chegar a todos os posibles receptores anunciados. Ante isto nin a Xunta de Galiza  nin o 
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goberno central amplían a súa aportación. Tampouco o goberno galego establece outras 

liñas de axuda propias, como si teñen outras CCAA.  

En conclusión, en materia de emancipación o goberno de Rueda actúa apenas 

como unha oficina de xestión e tramitación dunha medida estatal insuficiente, sen 

vocación de actuar máis alá e de exercer as súas competencias nesta materia. O que 

resulta aínda máis grave é que incluso boicotean esa política de mínimos obstaculizando 

a tramitación da axuda estatal.  

En primeiro lugar produciuse unha demora na convocatoria das axudas en 2022. 

En segundo lugar, houbo unha negativa por parte do goberno galego de adecuar as bases 

da convocatoria das axudas á realidade dos pisos compartidos, tal e como o demandou 

este grupo. En terceiro lugar, volven a acumularse demoras na tramitación e notificación 

das axudas.  

Segundo a propia convocatoria das axudas, o prazo máximo para ditar e 

notificar a resolución do procedemento é de 3 meses. Xa en outubro de 2022, dende o 

BNG advertimos que non se estaban a respectar os prazos marcados e instamos a Xunta 

a cumprir escrupulosamente os prazos de ditame e notificación das resolucións nas 

solicitudes.  

Durante todo o ano 2023 a Xunta mantivo a convocatoria de 2022 aberta e non 

foi até xaneiro de 2024 cando a directora técnica de Fomento do IGVS certificou o 

esgotamento de crédito da convocatoria de 2022. Por se fose pouco o retraso, non foi até 

o 15 de marzo que o director xeral do IGVS, ditou as resolucións polas que se denega a 

subvención do Programa, unha vez transcorrido o período electoral.  

De forma que son centos os mozos e mozas que veñen de recibir unha 

notificación en abril de 2024 dunha convocatoria de axudas do ano 2022. Non é 

admisible que os mozos e mozas que a solicitan, teñan que estar anos costeando do seu 
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peto o aluguer íntegro, mentres agardan con incerteza se lograrán ser un dos afortunados 

que recibirán a axuda, porque son miles as solicitudes que se rexeitan. Esta demora 

acaba por supor un boicot á propia vocación da axuda, que é dar soporte a esa persoa 

moza que non se emancipa porque o salario non lle alcanza para pagar unha vivenda. Se 

este bono chega, con sorte, anos despois deixa de ser útil para ese cometido.  

Por tanto a Xunta de Galiza ten todo por facer en materia de emancipación. Ten 

que deixar de boicotear as axudas estatais e ten que desenvolver unha política propia de 

emancipación, con medidas e investimento suficiente. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- Cantas persoas foron beneficiarias do bono alugueiro mocidade 2022 por 

anualidades? 

- Cal é o investimento total dedicado a este programa por anualidades? 

- Cal é a aportación da Xunta de Galiza a este programa? 

- Cal é a aportación do Estado a este programa? 

- Cantas solicitudes foron denegadas por anualidades? 

- Por que a Xunta de Galiza demorou na resolución das axudas? 

-  Que vai facer a Xunta de Galiza para corrixir os erros da anterior 

convocatoria? 

- Cando vai a Xunta de Galiza a realizar a próxima convocatoria deste bono? 

- Que medidas complementarias vai pór en marcha a Xunta de Galiza para 

mellorar a taxa de emancipación en Galiza? 
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Santiago de Compostela, 25 de abril de 2025 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Iago Suárez Fernández 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 25/04/2025 12:18:25 

 

Iago Suárez Fernández na data 25/04/2025 12:18:37 
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Á Mesa do Parlamento 

Secundino Fernández Fernández, Luís Bará Torres, Paulo Ríos Santomé, 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Noa Presas Bergantiños, deputados e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre a situación da N-120 no tramo entre Valdeorras e a cidade de 

Ourense. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A comarca de Valdeorras, conformada polos concellos de A Rúa, A Veiga, O 

Barco de Valdeorras, O Bolo, Carballeda de Valdeorras, Larouco, Petín, Rubiá e 

Vilamartín de Valdeorras, é a segunda comarca máis poboada de Ourense ( a pesares de 

ter perdido 1.924 habitantes nós últimos 10 anos, pasando dos 27.000 en 2014 a 25.76 

en 2023). 

O dinamismo económico pivota sobre o sector da lousa e do vitivinícola, aínda 

que sectores como a construción e sector servizos teñen unha grande relevancia. 

O “illamento” nas comunicacións ten sido un lastre importante no despegue 

económico e social das terras de Valdeorras, xa que boa parte dos motores económicos 

dependen en boa medidas da capacidade de desprazamento viario de mercadorías e bens 

de consumo. 

Así atopámonos con problemas “endémicos” nas comunicacións, tanto interiores 

como cara o resto das comarcas galegas e mesmo nas comunicación co resto da 

península. 
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No tocante a comunicación por estrada esta comarca depende en exclusiva da N-

120, estrada que a comunica coa A6, o Bierzo e o resto da península e o que máis 

importante con Ourense e o resto de Galiza. 

Esta estrada N-120 é a única vía de comunicación coa cidade de Ourense, onde 

deben acudir para citas médicas hospitalarias, xestións, estudos, traballos, entre outras 

cuestións. A situación da N-120 no traxecto que discorre desde Valdeorras ata Ourense 

chegou ao límite tolerábel do mal estado. 

A perigosa situación en que se atopa o firme da N-120 en distintos tramos 

despois de anos de abandono, así como os problemas de seguridade viaria que isto xera, 

ten sido denunciado reiteradamente nos últimos anos polo BNG, recollendo as queixas e 

reclamacións das persoas usuarias. Trátase dunha estrada que precisa de forma urxente 

de investimentos en mantemento e da dotación orzamentaria adecuada para abordar a 

reforma do traxecto galego. 

As alertas e as queixas proceden tanto dos habitantes da zona como do persoal 

sanitario e condutores de ambulancias, do sector empresarial e do transporte que se 

lamentan da falta de atención por parte do Ministerio de Transportes e do cada vez 

maior illamento da comarca que non ten outra opción de vía de comunicación e 

transporte. A N-120 é a única vía de conexión actualmente dado que a autovía A-76 

entre Ourense e Ponferrada segue sendo un proxecto. 

Sen esquecer que se trata dunha estrada que se quedou obsoleta para soportar o 

tráfico rodado. Actualmente, carece de capacidade para absorber a circulación diaria, 

non só polo seu mal estado, senón tamén pola escaseza de carrís de adiantamento por 

exemplo no tramo entre Ourense e Os Peares con 18 quilómetros de liña continua en 

dirección a Ponferrada. En sentido inverso, a liña continua esténdese durante 28 

quilómetros no alto de Guítara. 
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O Ministerio de Transporte aprobara en marzo de 2023 un proxecto de terceiro 

carril desde a cidade de Ourense ata a desembocadura do río Sil nun percorrido de 15 

quilómetros pero a pesar de comprometerse a licitar as obras antes de terminar o ano 

non o fixo, no mes de abril do 2024 volveu aprobar definitivamente o trazado da 

ampliación pero seguimos sen a contratación das obras. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

1. Cal é valoración da Xunta de Galiza respecto ao mal estado do firme da N-

120 entre Valdeorras e Ourense, cada vez máis perigoso e inseguro? 

2. É consciente a Xunta de Galiza da falta de carrís de adiantamento, 

especialmente entre Ourense e Os Peares con 18 quilómetros de liña continua en 

dirección a Ponferrada, e en sentido inverso 28 quilómetros ata o alto de Guítara? Cre 

que se trata dunha infraestrutura competitiva para o sector do transporte, o sector 

empresarial e para a conexión coa cidade de Ourense? 

3. Comparte a Xunta de Galiza que non se pode manter máis esta situación e que 

o Ministerio de Transportes debe adoptar actuacións canto antes? 

4. Coñece a Xunta de Galiza en que estado está o proxecto de terceiro carril 

desde a cidade de Ourense ata a desembocadura do río Sil? 

5. Comparte a Xunta de Galiza a necesidade de aprobar un Plan Integral de 

mellora da N-120 para dotala de seguridade e adaptala ás circunstancias e necesidades 

dunha condución con garantías? 
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6. Que xestións fixo a Xunta de Galiza para resolver a situación na que está a N-

120 e que afecta dun xeito tan fundamental a todas as veciñas e veciños da comarca de 

Valdeorras? 

 

Santiago de Compostela, 25 de abril de 2025 

 

Asdo.: Secundino Fernández Fernández 

Luís Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé  

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Noa Presas Bergantiños  

Deputados e deputada G.P. do BNG 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Secundino Fernández Fernández na data 25/04/2025 12:23:52 

 

Luis Bará Torres na data 25/04/2025 12:24:10 
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Paulo Ríos Santomé na data 25/04/2025 12:24:21 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 25/04/2025 12:24:33 

 

Noa Presas Bergantiños na data 25/04/2025 12:24:47 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez, Carmela González Iglesias e Brais Ruanova 

Vilas-Boas, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre a cesión das vivendas das que é 

titular a SAREB para uso social na cidade de Vigo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A cidade de Vigo, a maior urbe da Galiza, padece un gravísimo problema de 

acceso social á vivenda. Unha situación derivada do aumento continuado dos prezos do 

alugueiro que xa atinxe, segundo datos oficiais do Instituto Galego de Vivenda e Solo 

(dependente da Xunta de Galiza) unha suba do 49,6 % nos últimos dez anos. Esta suba 

representa de media un incremento de 207€ mensuais e de 2.484€ anuais, un esforzo 

económico que non acompaña a evolución da capacidade financeira das familias. Feito 

ao que se engaden o contínuo desprazamento  da oferta de vivenda residencial cara a 

súa explotación turística, que acumula xa 1673 VUT rexistradas no REAT. 

A dificultade de atopar alugueiros accesíbeis para a maioría social fica 

evidenciada ademais por un dato moi alarmante: en Vigo 7 de cada 10 habitacións en 

pisos compartidos xa superan os 300 euros mensuais. Unha situación especialmente 

alarmante, tendo en conta que a esta fórmula acoden as persoas de menores ingresos e 

en situación de grave vulnerabilidade social. 

Fronte a esta crise de prezos no mercado libre, non existe por parte da 

Administración Pública unha provisión suficiente de vivenda protexida en aluguer que 

puidese permitir unha alternativa habitacional máis asequible. Nesta situación de 
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carencia estrutural de parque público de vivendas e ante esta situación de crise de 

acceso á vivenda, a cesión do parque da SAREB ao IGVS supón un mecanismo áxil e 

eficaz para incrementar a oferta pública de vivenda. 

Se ben descoñécense os datos reais a respecto da cantidade total de propiedades 

inmobiliarias e a súa tipoloxía das que é titular a SAREB na cidade de Vigo, nas últimas 

datas tense anunciado publicamente a intención de poñer á venda por parte desta 

sociedade, a prezo de mercado, 51 das 155 vivendas que posúe nunha promoción da rúa 

Aragón, 26 vivendas en Gran Vía e tamén 43 pisos na Privada Moderna, no barrio do 

Calvario, unha vez se realice a súa rehabilitación.  

Se xa non tiña sentido que se pretenda, como parece querer facer o Goberno 

español, que comunidades autónomas ou concellos teñan que repagar inmobles que xa 

foron adquiridos a cargo de recursos públicos, moito menos que se poñan á venda a 

prezos de mercado que poden atinxir até os 300 mil euros, como no caso das vivendas 

da rúa Aragón.  

É a todas luces intolerábel e incomprensíbel que unha sociedade participada 

maioritariamente polo Estado e cuxos activos proveñen do mil millonario rescate á 

banca privada con recursos públicos, pretenda agora facer caixa xogando á especulación 

inmobiliaria en lugar de utilizar eses inmóbeis para facilitar o acceso social á vivenda. 

Ademais en casos, como o de Privada Moderna, mediante o emprego dunha política de 

intimidación e acoso aos veciños por parte da SAREB, absolutamente inaceptable.  

Aliás, esa decisión vai no sentido contrario da pretensión que sustenta o acordo 

subscrito entre a SAREB e a FEMP o mes de setembro do pasado ano 2023 co 

obxectivo de cooperaren cos concellos para contribuír ao impulso do parque de vivenda 

social. 
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Por iso, acreditamos en que a decisión que se debe adoptar é a de promover a 

cesión das vivendas da SAREB para a súa incorporación ao parque público de vivenda 

do IGVS ou de ser o caso ao Concello de Vigo. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

1. É consciente a Xunta de Galiza do grave problema de acceso social á vivenda 

que se padece na cidade de Vigo? Ten previsto adoptar algunha medida para intervir 

nesa situación? 

2. É coñecedora a Xunta de Galiza de cantos inmobles en condicións de seren 

utilizados como vivenda é titular a SAREB na cidade de Vigo? 

3. Vai promover o Goberno galego algunha acción ou acordo para que a SAREB 

ceda vivendas da súa titularidade para as incorporar a un parque público de vivenda? 

4. Realizou ou ten previsto realizar a Consellaría de Vivenda algunha xestión co 

Goberno español, como accionista maioritario a través do FROB, ou coa SAREB, nos 

casos concretos de Vigo? 

5. Como valora que a SAREB en lugar de destinar as vivendas da súa 

propiedade a uso social pretenda comercializalas a prezo de mercado? 

 

Santiago de Compostela, 25 de abril de 2025 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Brais Ruanova Vilas-Boas 

Carmela González Iglesias 
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Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 25/04/2025 13:04:05 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 25/04/2025 13:04:17 

 

Carmela González Iglesias na data 25/04/2025 13:04:27 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez e Luis Bará Torres, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre a urxencia de impulsar un Plan de vivenda accesible de Galiza que 

aborde a actual crise de acceso á vivenda.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Durante os últimos anos, logo da explosión da burbulla inmobiliaria de 2008, 

vense producindo un reaxuste do sector inmobiliario e financeiro que configura un novo 

ciclo organizado para aumentar a extracción de plusvalías nos inmobles en réxime de 

aluguer. Esta mudanza está supondo un notable incremento dos prezos da vivenda, 

especialmente naquelas en réxime de aluguer.  

As causas desta reordenación teñen que ver, en parte, cun aumento da 

incapacidade de endebedamento en sectores que anteriormente accedían á vivenda en 

réxime de compra que condicionou que unha parte do sector inmobiliario baseado na 

compra se redirixise cara ao mercado de aluguer, tanto residencial como vacacional. A 

esta situación hai que sumarlle a falta de políticas públicas de vivenda durante estes 15 

anos nos que, por exemplo, a vivenda protexida caeu a mínimos históricos. Estes 

factores configuraron o entorno propicio para a actual burbulla de prezos na vivenda en 

aluguer.  

Entre os anos 2014 e 2024 o incremento do prezo do aluguer, segundo datos do 

propio Observatorio da vivenda de Galiza, foi dun 44%. Isto supón, de media, que as 

familias galegas pagan case 2.000€ máis ao ano por unha renda de aluguer do que hai 
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unha década. Pero estas cifras resultan aínda máis avultadas no caso das cidades: na 

Coruña houbo un incremento do 62,8%, do 53% en Pontevedra, 49,6% en Vigo, 47,4% 

en Santiago, 52,3% en Lugo e do 55% en Ferrol.  

Tamén o incremento nalgúns concellos de menor poboación resultan alarmantes, 

especialmente naqueles que están sufrindo un incremento exponencial da vivenda de 

uso turístico ante a súa falla de regulación. O cal é tamén un indicativo de que este é 

outro factor que está afectando na alza de prezos. A alta rendibilidade que permiten 

acadar este modelo de aluguer turístico en relación coa que ofrecen arrendamentos de 

vivenda habitual está condicionando o desprazamento de parte da oferta de uso 

residencial cara a súa explotación turística, sen que se albisque no futuro próximo que 

esta tendencia vaia a frearse. 

A pesar de que o mercado do aluguer está cada vez máis tensionado e a pesar de 

que empeora a accesibilidade da vivenda, en paralelo estamos asistindo a un incremento 

do número de vivendas baleiras, que se sitúa xa no entorno das 500.000 no noso país. É 

dicir, case un 30% do parque construído galego está baleiro. Un fenómeno que non é 

exclusivo de ámbitos en declive demográfico, senón que tamén se dá en contornas con 

maior dinamismo urbano. De feito, as sete grandes cidades suman 90.000 vivendas 

baleiras. Estas cifras revelan a falla de políticas públicas por parte da Xunta de Galiza 

para actuar na ordenación do parque construído e a súa conservación e mobilización 

para a colocación no mercado. Ademais son tamén un indicativo de que a idea dunha 

autorregulación dos mercados mediante a oferta e a demanda é unha visión reducionista 

e simplista do actual problema.  

Pola contra, cabe concluír que neste momento estamos asistindo a unha 

conxunción de factores que condicionan o actual incremento de prezos: un novo ciclo 

organizado para aumentar a extracción de plusvalías nos inmobles en réxime de aluguer, 

a falla de políticas públicas de vivenda -especialmente en materia de vivenda protexida 
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e de vivenda baleira- e a aparición do fenómeno da vivenda turística, son algúns dos 

aspectos máis relevantes.  

As consecuencias sociais deste incremento de prezos están a ser dramáticas, xa 

que o actual ciclo afecta especialmente a sectores en situación de pobreza, que son os 

que viñan recorrendo ao réxime de alugueiro nunha maior porcentaxe ao non poderen 

acceder ao réxime de tenencia en propiedade. Segundo o informe FOESSA 2019, o 38% 

dos fogares en exclusión social acceden á vivenda en réxime de aluguer, fronte ao 17% 

da poboación restante. Ese mesmo informe tamén sinala que o 2,5% dos galegos e 

galegas víronse obrigados a retrasar con certa frecuencia os pagos da vivenda.  

Segundo estudos do Observatorio da vivenda de Galiza, en 2018 máis dunha 

cuarta parte dos fogares galegos dedicaban máis dun 30% de ingresos ao aluguer, e o 

56,7% das persoas en situación de pobreza severa dedican máis dun 40% da súa renda 

para o mantemento dos gastos relacionados coa vivenda (datos do INE). Podemos 

concluír, por tanto, que esta burbulla de prezos centrada no aluguer agranda a brecha da 

desigualdade social e deixa as persoas máis empobrecidas nunha situación dramática.  

Ante esta situación crítica e urxente, a Xunta de Galiza ten o reto fundamental 

de dar unha resposta socialmente xusta. Isto pasa por actuar de forma inmediata na 

procura dun descenso dos prezos da vivenda, mediante a posta en marcha dun Plan de 

vivenda accesible. Este debe analizar e abordar como afecta este incremento de prezos 

de forma concreta e territorializada na realidade e a dinámica urbana galega (a rede de 

cidades medias, a urbanización difusa, a turistificación litoral, etc.) e propor un 

conxunto de medidas complementarias entre si que permitan unha rebaixa dos prezos, 

mais tamén a planificación e ordenación doutros aspectos como os usos ou o estado do 

parque inmobiliario.  

Para alén dunha perspectiva territorializada do problema compre unha visión 

poliédrica para resolvelo que debe incluír cando menos unha abordaxe dende a 
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Administración Pública dos seguintes vectores: medidas urxentes que garantan o dereito 

á vivenda digna, a actuación sobre a vivenda baleira, a planificación e regulación dos 

usos do parque construído, o impulso da vivenda pública e a iniciativa da propia Xunta 

para a declaración de mercados tensionados. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- Considera a Xunta de Galiza que o incremento de prezos actuais é axeitado? 

- Considera a Xunta de Galiza como unha das súas prioridades a baixada dos 

prezos da vivenda, especialmente en aluguer? 

- Considera que os actuais prezos afectan ao acceso á vivenda? 

- Ten a Xunta de Galiza realizado algunha avaliación sobre o impacto social que 

están a ter os actuais prezos da vivenda? 

- Que medidas contempla a Xunta de Galiza para baixar os prezos da vivenda? 

- A Xunta de Galiza márcase algún obxectivo de redución dos prezos da 

vivenda? 

 

Santiago de Compostela, 25 de abril de 2025 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 25/04/2025 13:17:34 

 

Luis Bará Torres na data 25/04/2025 13:17:46 
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Á Mesa do Parlamento 

Luís Bará Torres, Alexandra Fernández Gómez e Montserrat Valcárcel 

Armesto,  deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre o nomeamento da nova directora 

xeral de Calidade Ambiental da Consellaría de Medio Ambiente. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Consello da Xunta do pasado luns 2 de setembro aprobou o cesamento do 

Director Xeral de Calidade Ambiental e Sostibilidade, Ramón Martínez Boga, e o 

nomeamento para o cargo de María José Echevarría, até agora Directora Territorial da 

Consellaría de Cultura en Pontevedra e que é a esposa de Antonio Casal, Director 

Territorial de ENCE para Galiza. 

Para o BNG estamos diante dun nomeamento escandaloso, reprobable desde o 

punto de vista ético e que incorre nun claro e evidente conflito de interese xa que a 

Dirección Xeral de Calidade Ambiental ten competencias en materia de cumprimento da 

normativa ambiental, avaliación ambiental, autorizacións ambientais integradas, control 

da contaminación, pactos ambientais e expedientes sancionadores por incumprimento da 

normativa ambiental.  

O BNG non cuestiona a experiencia, cualificación e capacidade profesional da 

nova directora xeral, que até agora desempeñaba a función de Directora Territorial da 

Consellaría de Cultura, Lingua e Mocidade en Pontevedra. Mais consideramos que 

estamos diante dun caso evidente de incompatibilidade e conflito de interese xa que a 

empresa ENCE desenvolve a súa actividade no sector enerxético e pasteiro e a nova 
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Directora Xeral terá que intervir en procedementos que afectan directamente á empresa 

como a renovación da autorización ambiental integrada da fábrica de Lourizán, o 

proxecto de interese autonómico de ampliacións das instalacións, o pacto ambiental 

asinado entre a Xunta e a empresa ou a tramitación do novo proxecto industrial de 

ENCE nas Pontes. 

E tamén terá que intervir na tramitación ambiental de proxectos industriais de 

empresas que entran en competencia con ENCE. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

Considera axeitado a Xunta o nomeamento da esposa do director territorial de 

ENCE en Galiza como directora xeral de Calidade Ambiental? 

Considera a Xunta que estamos diante dunha decisión reprobable desde o punto 

de vista ético e dun exemplo claro de conflito de intereses? 

Ten previsto a Xunta rectificar esta decisión e anular o nomeamento de María 

José Echevarría como directora xeral de Calidade Ambiental? 

 

Santiago de Compostela, 25 de abril de 2025 
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Asdo.: Luís Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Montserrat Valcárcel Armesto 

Deputado e deputadas G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 25/04/2025 13:23:25 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 25/04/2025 13:23:31 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 25/04/2025 13:23:43 
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Á Mesa do Parlamento 

Secundino Fernández Fernández, Luís Bará Torres, Paulo Ríos Santomé, 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Noa Presas Bergantiños, deputados e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre a situación das obras e tramitación da autovía A-76 en Valdeorras. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A comarca de Valdeorras, conformada polos concellos de A Rúa, A Veiga, O 

Barco de Valdeorras, O Bolo, Carballeda de Valdeorras, Larouco, Petín, Rubiá e 

Vilamartín de Valdeorras, é a segunda comarca máis poboada de Ourense (a pesares de 

ter perdido 1.924 habitantes nós últimos 10 anos, pasando dos 27.000 en 2014 a 25.076 

en 2023). 

O dinamismo económico pivota sobre o sector da lousa e do vitivinícola, aínda 

que sectores como a construción e sector servizos teñen unha grande relevancia. 

O “illamento” nas comunicacións ten sido un lastre importante no despegue 

económico e social das terras de Valdeorras, xa que boa parte dos motores económicos 

dependen en boa medidas da capacidade de desprazamento viario de mercadorías e bens 

de consumo. 

Así atopámonos con problemas “endémicos” nas comunicacións, tanto interiores 

como cara o resto das comarcas galegas e mesmo nas comunicación co resto da 

península. 
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A A-76 é especialmente importante para as comunicacións da comarca de 

Valdeorras e o seu enlace coa meseta 

Levamos anos esperando por unha autovía con capacidade adecuada para o 

transporte de mercadorías. Ao igual que noutras infraestruturas viarias de titularidade do 

Estado en Galiza, o proxecto de Autovía A-76 entre Ponferrada e Ourense leva anos de 

atrasos e tempos en branco sin que se produza un impulso firme que demostre un 

compromiso real de executar dita infraestrutura nun prazo de tempo concreto. 

O proxecto dividiuse tecnicamente en doce tramos, cada un co seu propio 

procedemento de adxudicación e execución, dos cales os máis avanzados son os 

próximos a Ponferrada. 

En 2018 adxudicouse a redacción do proxecto do tramo que vai entre Requeixo 

e A Veiga de Cascallá (Rubiá), pero pouco más se soubo ao respecto. O tramo entre A 

Veiga de Cascallá até o enlace leste de O Barco ten un proxecto de construción 

rematado, pero igualmente carecemos de información concreta sobre o seu estado 

despois do anuncio do Ministerio en 2020 indicando que se estaba abordando unha 

modificación para incluír un enlace. 

En abril do ano 2023, o Ministerio sometía a información pública o proxecto de 

construción da “Autovía A-76 Ponferrada-Requeixo” na provincia de León, cun 

orzamento aproximado de 126 millóns de euros. 

O obxectivo de dita actuación é converter en autovía do tramo actual da N-120 

entre Villamartín de la Abadía y Requeixo, baixo o nome da futura autovía A-76. 

Durante a presentación do Plan Director do Corredor Atlántico por parte do 

Ministro de Transportes e Mobilidade Sustentábel o 16 de maio do 2024 na Coruña 

anunciouse un investimento no territorio galego de 4.561 millóns até o ano 2030. 
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No ámbito das infraestruturas viarias, prevese investir 801 millóns de euros ata 

2030 para autovías como a A-55, AC-11 e a AP-9. Prevense 436 millóns para as 

estacións intermodais e estacións de mercadorías. Así mesmo, planificouse unha partida 

para portos de 293 millóns. E aínda que os aeroportos non están na rede básica, 

planificáronse 52 millóns para os aeroportos de Galiza 

Con todo, no referido ao apartado de estradas bótase en falta a inclusión da A- 

76 Ourense-Ponferrada 

En xuño do 2024 o ministerio respondeu a preguntas feitas polo deputado do 

BNG Néstor Rego no congreso dos deputados o seguinte 

En relación coas inversións a executar na A-76, indícase cos tramos que se teñen 

en fase de redacción son: 

• Tramo Villamartín de la Abadía – Requejo: consiste na conversión en autovía 

do tramo actual da N-120 entre ambas poboacións leonesas, cun trazado de 6,2 km de 

longo, que vai a traveso dos termos municipais de Carracedelo, Toral de los Vados, 

Corullón e Sobrado. 

• Tramo Requejo – A Veiga de Cascallá. 

• Tramo A Veiga de Cascallá – O Barco de Valdeorras 

Dende o BNG e sobre todo o deputado no congreso Néstor Rego, levamos 

traballando reiteradamente nos últimos anos insistindo e traballando conxuntamente coa 

veciñanza de Valdeorras para evitar que esta infraestrutura quede no esquecemento. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

1. Cal é valoración da Xunta de Galiza respecto ao estado das obras da A76 

entre Valdeorras e Ourense? 

2. É consciente a Xunta de Galiza da necesidade desta infraestrutura viaria para 

a comarca de Valdeorras e para Galiza? 

3. É consciente a Xunta de Galiza de que se trata dunha vía fundamental para o 

transporte de mercadorías? 

4. Comparte a Xunta de Galiza que o Ministerio de Transportes debe actuar 

canto antes? 

5. Que xestións fixo a Xunta de Galiza para que esta situación de parálise no 

estado das obras da A76 remate e se dean pasos significativos de avance? 

 

Santiago de Compostela, 25 de abril de 2025 

 

Asdo.: Secundino Fernández Fernández 

Luís Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé  

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Noa Presas Bergantiños  

Deputados e deputada G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Secundino Fernández Fernández na data 25/04/2025 13:27:03 

 

Luis Bará Torres na data 25/04/2025 13:27:16 

 

Paulo Ríos Santomé na data 25/04/2025 13:27:26 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 25/04/2025 13:27:38 

 

Noa Presas Bergantiños na data 25/04/2025 13:27:52 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paloma Castro Rey e Carlos López Font, deputada e deputado pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2ª, Ordenación Territorial, 

Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 

O desenvolvemento e mantemento de infraestruturas de calidade son 

fundamentais para o progreso e benestar da sociedade galega. En Galicia, a 

mellora das nosas estradas, ferrocarrís, portos, aeroportos, redes de 

telecomunicacións e sistemas enerxéticos non só é crucial para fortalecer a 

nosa economía, senón tamén para garantir a cohesión social, a igualdade de 

oportunidades e o desenvolvemento sostible de todo o territorio, especialmente 

naquelas zonas rurais e máis afastadas dos grandes núcleos urbanos. 

 

No Concello de Barro, os veciños de Curro levan anos agardando o 

cumprimento por parte da Xunta en relación coa humanización da antiga PO-

531, desde a Igrexa de Curro ata a entrada do Polígono, tras a modificación da 

rotonda existente neste vial. 

 

A actuación comprometida contempla a dotación de beirarrúas, servizos 

básicos e a mellora dos viais de servizo anexos á estrada, os cales, nalgúns 

puntos, atópanse nun estado de deterioro tal que os fai practicamente 

intransitables. Trátase dunha intervención imprescindible para garantir a 

seguridade viaria e a mobilidade peonil nunha zona que soporta un 

considerable volume de tráfico diario. 
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Así mesmo, outra das actuacións prometidas e aínda pendente é a construción 

dun paso subterráneo no lugar de Bretoña, destinado ao tránsito de vehículos 

agrícolas, e facer un paso seguro na PO-531.  

 

Ademais é preciso a creación dun paso de peóns á altura da farmacia de Curro 

para que os veciños poidan cruzar seguros xa que se trata dunha zona de alta 

densidade, así como proceder ao repintado e sinalización axeitada dos pasos 

de peóns existentes na PO-531, co fin de mellorar a súa visibilidade. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión:  

1. Vai a Xunta de Galicia a executar a promesa de humanización da antiga 

PO-532 no treito comprendido entre a Igrexa de Curro e a entrada ao 

Polígono Industrial? 

2. Ten pensado a Xunta de Galicia cumprir coa promesa de construción 

dun paso subterráneo no lugar de Bretoña? 

3. Vai a Xunta de Galicia crear un novo paso de peóns á altura da farmacia 

de Curro e proceder ao repintado dos xa existentes na PO-531, 

garantindo a súa visibilidade e seguridade? 

 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 25 de abril de 2025 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey na data 25/04/2025 13:56:11 

 

Carlos López Font na data 25/04/2025 13:56:28 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Daniel Castro García, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª, sobre a urxencia de a Xunta comprometerse co fortalecemento da 

industria cultural do libro galego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Na Gala das Letras celebrada o pasado 26 de abril volveu ficar evidenciada a 

incomunicación do goberno do Partido Popular co sector do libro galego. Neste sentido, 

non pasou desapercibida a ausencia na mesma do Conselleiro de Cultura no que é o 

evento literario do ano en Galiza, organizado pola Asociación de Escritoras e Escritores 

en Lingua Galega, a Asociación Galega de Editoras e a Federación de Librarías de 

Galicia. 

A entrega dos Premios Follas Novas, que celebraban o mellor da literatura 

galega do pasado ano 2024, puxo de manifesto, en diferentes intervencións dos 

presentes, a falta de compromiso co libro e coa literatura en galego, como proxección 

dunha política lingüística regresiva e lesiva para o futuro da nosa lingua que o PP aplica 

desde o propio ámbito educativo desde a súa volta ao goberno da Xunta en 2009. 

Desde o atril os representantes das asociacións profesionais organizadoras 

volveron demandar un cambio de rumbo na política do PP para este sector, unha vez 

coñecidos os datos de as vendas do libro en galego estaren nos índices máis baixos: 

apenas 8 de cada 100 libros que se venden en librarías están escritos en lingua galega. 
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O libro en galego é un dos piares en que se asenta o camiño da normalización 

lingüística, por iso, en consonancia co proxecto desgaleguizador aplicado pola Xunta 

desde o ensino infantil, este arruinou o proxecto de edición educativa. 

O goberno do PP viroulle as costas á industria do libro galego nun desamparo 

institucional sen precedentes, mais desde o sector seguen a demandar accións e achegar 

propostas que a Xunta debe comezar a escoitar, unha vez que o Consello Asesor do 

Libro leva anos sen se convocar após o abandono de boa parte dos seus membros en 

2022 ao impedir a Xunta que este organismo de diálogo e participación sectorial 

cumprise os seus fins, incumprindo o mandato da Lei do libro e da lectura. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

Que accións vai impulsar o goberno para recuperar o diálogo co sector do libro 

galego e comprometerse co fortalecemento dunha industria cultural tan recoñecida e 

prestixiada? 

 

Santiago de Compostela, 28 de abril de 2025 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 28/04/2025 10:02:08 

 

Daniel Castro García na data 28/04/2025 10:11:20 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Silvia Longueira Castro e María Elena Espinosa Mangana, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa  

a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, 

Política Social e Emprego. 

 

Catro meses despois de iniciado un proceso de “desburocratización”, por parte 

da Consellería de Política Social e Igualdade, Galicia contabilizaba, ao peche 

do mes de marzo, un total de 2.812 persoas na lista de espera para a 

valoración da dependencia. A demora media é de 393 días, a cuarta máis alta 

de todas as comunidades. A superan Andalucía (587), Canarias (549) e  Murcia 

(543). 

 

Os datos foron publicados polo Ministerio de Derechos Sociales, Consumo y 

Agenda 2030, a través do Imserso. E neste contexto, a Consellería de Política 

Social e Igualdade reivindica que no 2025 activouse en Galicia un plan de 

choque que logrou resolver máis de 32.000 solicitudes antes de finalizar o 

primeiro cuadrimestre. Aínda que din que este incremento "polo momento non 

se aprecia" nas cifras do Imserso. 

 

Con este escenario, e coa chea de propostas que de cando en vez fan desde a 

Xunta de Galicia, a situación non amosa ningunha perspectiva de mellora. E 

mesmo danse cada vez máis situacións de emerxencia que nin sequera vese 

capaz de solventar a Consellería nun tempo razoable. 

 

Con estas eivas, o presidente da Xunta, Alfonso Rueda, permitiuse facer unha 

conmemoración do seu primeiro ano de vitoria reunindo a cidadáns que foron 

beneficiarios dalgún dereito. E que subiron ao estrado do evento chamado 

“Estilo Galicia”, a dalas gracias polos dereitos recibidos. 
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Dada esta situación de empeoramento nos tempos de espera e da concesión 

dos dereitos á Lei de dependencia en Galicia, así como o abandono a 

diferentes aspectos do terceiro sector, as deputadas que asinan formulan a 

seguinte pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

Cal foi o custo do evento de celebración do seu aniversario como presidente da 

Xunta de Galicia que promoveu Alfonso Rueda, mentres aumentaban as 

persoas dependentes que esperan unha resolución da súa situación de 

espera? 
 

 

Santiago de Compostela, a 25 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Silvia Longueira Castro na data 28/04/2025 13:31:43 

 

Elena Espinosa Mangana na data 28/04/2025 13:31:53 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Argimiro Marnotes Fernández, Encarna Amigo Diaz, Raquel Arias Rodríguez, 

Noelia Pérez López, Nicole Grueira Fernández, Víctor Baladrón Lamas, Dolores 

Hermelo Piñeiro, Ethel Vázquez Mourelle e Cecilia Vázquez Suárez deputados e 

deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª Sanidade, Política Social e 

Emprego. 

 

 
No Carballiño, logo de varios anos nos que o Concello non foi capaz de poñer unha 
parcela a disposición para a construción dun novo centro de saúde, acudiuse como 
única solución a propia Xunta de Galicia para que se poida realizar esta imprescindible 
infraestrutura, nunha parcela na que, na actualidade está localizada a Estación de 
Autobuses. 
 
Para elo, A Xunta de Galicia asinou un convenio Xunta-Concello, o 12  de xullo do 2023 
para incorporar a este  Centro de Saúde ao Plan de Infraestruturas Sanitarias de 
atención Primaria, sendo a proposta máis acaída xa que acercaría máis o servizo ao 
casco urbano de Carballiño. 
 
Posteriormente tramitouse por parte do Concello, unha modificación urbanística da 
parcela para que teña facilitar a edificabilidade e  que poida dar cabida a todo os 
servizos sanitarios que se prevén para o novo centro de saúde que se aprobou en 
xaneiro do 2025. 
 
E unha constante preocupación da veciñanza do Carballiño, que este proxecto poida 
ser unha realidade, e cumpre darlle contestación a esta inquietude. No proxecto de 
Orzamentos da Xunta de Galicia, a Consellería deixaba aberta a porta a novas 
inversións naqueles Concellos que avancen axeitadamente, na posta a disposición dos 
terreos necesarios. 
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta oral: 
 
Cal é a estimación que ten a Consellería de sanidade para que O Carballiño conte co 
tan necesario novo Centro de Saúde ? 
 
 
 
Santiago de Compostela, 29 de abril 2025. 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 29/04/2025 13:43:07 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 29/04/2025 13:43:35 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 29/04/2025 13:43:43 

 
Noelia Pérez López na data 29/04/2025 13:43:54 

 
Nicole Grueira Fernández na data 29/04/2025 13:44:11 

 
Ethel Vázquez Mourelle na data 29/04/2025 13:44:20 

 
Cecilia Vázquez Suárez na data 29/04/2025 13:44:41 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 29/04/2025 13:45:06 

 
Dolores Hermelo Piñeiro na data 29/04/2025 13:45:19 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

María Carmen Rodríguez Dacosta, Elena Espinosa Mangana e Silvia 

Longueira Castro, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

oral na Comisión 5ª. 

 

As conclusións dos  investigadores do CSIC (Consello Superior de 

investigacións Científicas) de Santiago  e Granada e da Universidade 

Complutense, sobre o encoro das Conchas sito no  municipio  de Lobeira en 

Ourense presentados ante o Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (TSXG), 

alertan de que “hai entre 32.400 e 97.200 bacterias moi perigosas por cada 

mililitro de auga”.  

 

Bacterias que permanecen na auga do encoro durante todo o ano, debido a 

que alí se dan as condicións óptimas para que proliferen.  

 

Segundo estes informes científicos, a  contaminación da conca do río Limia, 

cuxa auga vai parar ao encoro das Conchas e despois segue o seu curso cara 

a Portugal, non pode proceder da rede de sumidoiros urbana mal depurada 

senón que o orixe é orgánico. 

 

Sinalan tamén que a  biodiversidade do encoro está gravemente prexudicada, 

a causa da presenza de  toxinas moi perigosas para a saúde e a 

biodiversidade”.  

 

Expoñen que os  análises revelan un numero anormalmente alto de bacterias, 

unhas “400 especies”, algunhas “moi perigosas” e mesmo “bacterias 

resistentes” a antibióticos.  
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@PSdeG 

A Confederación Hidrográfica Miño-Sil realizou controis exhaustivos e múltiples 

traballos de investigación, concluíron que a presenza de nutrientes que provoca 

contaminación no encoro das conchas é consecuencia do uso de fertilizantes e 

da xestión de xurros na comarca da Limia. E que para avanzar na solución da 

problemática  detectada mediante Resolución do 9 de maio de 2022 a 

Dirección Xeral da Agua de MITECO  incluíu o encoro das Conchas no mapa 

de afectados pola contaminación difusa. 

 

O  trámite anterior debería de continuar, de conformidade co establecido no 

artigo  4 do  Real decreto 47/2022, no que o órgano  competente da 

Comunidade Autónoma designe como zonas vulnerables todas as superficies 

coñecidas do seu  territorio cuxa escorrentia fluía cara ás augas afectadas e 

que  contribúan, aínda que sexa minimamente, á súa contaminación.  

 

Aplicando   códigos de boas  prácticas agrarias e programas de actuación, con  

obxecto de previr e reducir a  causada por  os  nitratos de orixe agrario. Esta 

xestión do Goberno autonómico  galego está pendente dende o ano 2022 

 

Ademais, do encoro despréndense bioaerosoles que se dispersan pola zona e 

conteñen microcistinas tóxicas, nitratos e nitritos o que se relaciona con  

tumores de esófago, estómago, páncreas, mama bacterias como a lexionella 

ou a coxiella burnetti  e tamén bacterias resistentes.  

 

Esta contaminación incide a maiores en que  a veciñanza da zona afectada ten 

que soportar fortes cheiros e non poden utilizar a auga dos pozos, así como 

temen beber a auga  da rede pública.  

 

Os estudos presentados ante o TS alertan de que  a incidencia de cancros na 

zona supera a taxa doutras comarcas sobre todo en mulleres. Un grave 

problema de saúde pública que preocupa a este grupo parlamentario.  
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A situación descrita é unha cuestión de saúde pública e por iso, as deputadas 

que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1. Que medidas pensa adoptar  o Goberno galego, ante a presenza de toxinas 

moi perigosas para a saúde no  encoro das Conchas nas comarcas da Limia e 

a Baixa Limia? 

 

2. Realizou o Goberno galego un estudo epidemiolóxico na comarca da Limia e 

a Baixa Limia para coñecer a posible relación entre a cantidade de nitratos 

presentes no encoro das Conchas e os distintos tipos de  tumores que afectan 

aos  habitantes da  comarca da Limia e da Baixa Limia? 

 

3. De ser positiva a anterior resposta, cales foron os resultados?   

 

4. De ser negativa,  vai o Goberno galego  realizar o citado estudo de forma 

urxente? 

 

5. Por que o Goberno galego dende o ano 2022 a resultas do RD 47/2022, non 

procedeu a declarar a Limia  e a Baixa Limia como Zona Vulnerable? 

 

Parlamento de Galicia, 29 de abril de 2025  

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 29/04/2025 16:25:46 

 

Elena Espinosa Mangana na data 29/04/2025 16:25:57 
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Silvia Longueira Castro na data 29/04/2025 16:26:12 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Iria Carreira Pazos, Montserrat Prado Cores e 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, relativa ao estado 

da área destinada a hospitalización no Edificio Cristal do Complexo Hospitalario 

Universitario de Ourense, ás queixas das persoas usuarias e ás actuacións urxentes que 

debe levar a cabo o goberno galego para paliar as deficiencias. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O deterioro das infraestruturas do Complexo Hospitalario Universitario de 

Ourense, singularmente do Edificio Cristal e do seu contínuum, o edificio do Hospital 

Materno-Infantil, está a ser obxecto constante de distintos problemas nos últimos anos e 

de queixas tanto por parte das e dos profesionais como das e dos usuarios, ao ter 

problemas recorrentes e ao chegar a unha situación de deterioro insostible. 

Así, o pasado sábado 29 de marzo coñeciamos o terceiro derrube en menos de 

dous anos do Materno. Producíase un novo derrube na área de pediatría que, ao ter lugar 

en fin de semana, afortunadamente non tivo ningunha consecuencia persoal. Días 

despois, o 9 de abril, producíase novo rebentón de tubaxes. 

Esta situación, lonxe de obedecer a problemas puntuais dunhas instalacións 

amplas e complexas, evidencian un deterioro moi avanzado que obedece a falta de 

investimento, falta de fiscalización e falta de mantemento. Un servizo, por certo, o de 

mantemento, que foi progresivamente privatizado e externalizado e froito de constantes 

C
SV

: R
EX

PG
-p

H
R

AF
96

6y
-2

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

82508

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
8e

69
1J

Xy
-3

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-98e691JXy-3


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

2 

 

problemas laborais que tamén teñen sido denunciados tanto sindical e socialmente como 

no ámbito do Parlamento Galego. 

É preciso lembrar que, malia ser o eixo Cristal-Materno un dos principais 

problemas de infraestrutura hospitalaria, a Xunta de Galiza negou reiteradamente a 

necesidade dun novo edificio e apostou en todas e cada unha das revisións que fixo do 

Plan Director, desde o ano 2001, pola reforma do Materno. Con todo, unha das 

cuestións previstas para mellorar a área sanitaria era a construción en paralelo a este 

edificio dun novo edificio de hospitalización, toda vez que o novo edificio rematado no 

ano 2017 non ten capacidade suficiente para toda a necesidade e que a día de hoxe hai 

aínda unha parte da hospitalización no Cristal. Este edificio tiña que estar rematado e 

operativo no ano 2025. Porén, as obras non só non están rematadas senón que levan 

máis de seis meses paralizadas sen explicación.   

Recentemente coñeciamos novas queixas de usuarios e usuarias da área 

destinada a hospitalización no edificio Cristal, unha área na que se comparten aínda os 

baños para cada dúas habitacións, isto é, para cada catro doentes. Esta situación é de por 

si impropia dunha sanidade do século XXI, na que este tipo de situacións deberían ser 

excepcionais e só xustificadas en situacións de saturación, emerxencia ou calquera 

cuestión xustificada fóra da planificación ordinaria. Mais a cuestión é que, tal e como 

reflicten as imaxes dadas a coñecer, o deterioro das instalacións está xa nun punto que 

afecta á seguridade de doentes, familiares e profesionais e mesmo á hixiene polo avance 

da descomposición de materiais ou da oxidación. 

Así, as familiares amosaron imaxes nas que se pode ver un retrete totalmente 

rodeado de óxido, portas e paredes desconchadas con falta de azulexos, roturas ou 

partes de madeira podrecidas, luces coa protección que separa da lámpada 

absolutamente rotas ou cristais rotos. A esta situación de deterioro súmase a limitación 

de espazo e mobiliario que sofren usuarias e persoal nunha área na que, ademais, hai 
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que recordar que se sitúan doentes coronarios, doentes de medicina interna que nun alto 

grao teñen idade avanzada e pluripatoloxías e tamén doentes de paliativos na zona máis 

próxima. 

Esta nova queixa coñecida a través dos medios de comunicación é testemuña do 

deterioro acelerado  dos últimos anos e engádese a outras denuncias públicas que 

apareceron nos xornais locais e que poden ser facilmente localizables nos anos 2023, 

2022 ou 2020 sen ir máis lonxe. 

As queixas de persoal, doentes e familiares, sumado aos distintos incidentes de 

coñecemento público, son a punta do iceberg dunha situación insostible e sobre a que é 

necesario actuar en dúas direccións: transparencia respecto do estado real das 

instalacións e actuacións urxentes en dous sentidos: acelerar as infraestruturas en 

construción e actuar de forma inmediata para facer arranxos que garantan a seguridade 

industrial, laboral e das persoas que usan a infraestrutura e que permitan un uso máis 

seguro e cómodo mentres se localicen os servizos nestas partes do Hospital. 

É necesario que por responsabilidade, e tamén por humanidade, a Xunta actúe 

de forma inmediata nunhas instalacións nas que, ademais, ducias de doentes e familiares 

pasan longas tempadas. Estamos a falar dun servizo de hospitalización e tratamento, de 

situacións delicadas que non adoitan ser unha cuestión puntual de horas, e polo tanto é 

precisa unha revisión acorde coas súas necesidades. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

Que actuacións urxentes vai impulsar a Xunta de Galiza para garantir a 

dignidade e seguridade na zona de hospitalización do Edificio Cristal? 
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Considera o goberno galego que as instalacións do Cristal, singularmente as 

destinadas a hospitalización, cumpren cos estándares de seguridade laboral e industrial? 

E cos estándares de humanidade, accesibilidade e comodidade mínimos 

esixibles a un servizo destas características? 

E para garantir unhas instalacións adecuadas cuxa poboación albo supera as 

300.000 persoas ao haber servizos que son para todas as comarcas ourensáns ao non 

prestarse nos hospitais comarcais? 

Que fai a Xunta para o desbloqueo e a aceleración do edificio de hospitalización 

pendente? Cales foron as razóns da paralización? 

Que papel van ter finalmente as distintas áreas e servizos do Cristal en relación 

ao desaloxo do materno? 

Cal é a previsión temporal? 

Coñece a Xunta de Galiza as queixas relacionadas? Porque non contesta en 

tempo e forma as reclamacións das e dos usuarios? 

Que valoración fai dos servizos de mantemento? Considera un erro a súa 

externalización? Vai reforzar os recursos humanos deste servizo para atender estas 

demandas? Cales son as razóns? 

Por que a Xunta non remite ao Parlamento Galego a totalidade de informes 

referidos á seguridade industrial e laboral de todos os edificios que compoñen o 

Complexo Hospitalario Universitario de Ourense así como todas as actas de inspección 

e de incidentes dos últimos 10 anos? 
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Santiago de Compostela, 29 de abril de 2025 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 29/04/2025 12:18:29 

 

Iria Carreira Pazos na data 29/04/2025 12:18:43 

 

María Montserrat Prado Cores na data 29/04/2025 12:18:58 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 29/04/2025 12:19:27 

 

C
SV

: R
EX

PG
-p

H
R

AF
96

6y
-2

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

82512

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
8e

69
1J

Xy
-3

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-98e691JXy-3


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Daniel Castro García, Ramón Fernández Alfonzo e Oscar Insua Lema, 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 3ª, sobre os continuos erros e a falta de capacidade de xestión das 

convocatorias de subvencións polo IGAPE e a falta de calquera tipo de seguridade 

xurídica na actuación da Xunta de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado 13 de xaneiro o IGAPE anunciou a publicación dunha convocatoria 

conxunta de subvencións dirixidas ás empresas de Galiza. Na propia web da Xunta de 

Galiza e na presentación pública feita por María Jesús Lorenzana e a propia directora do 

IGAPE, Covadonga Toca, avanzaban a publicación conxunta de 15 liñas de axudas, en 

parte delas aproveitando os Fondos Europeos de Resilencia, transferidos pola propia 

Unión Europea e o Estado.  

As 15 liñas de axudas subdividíanse en aspectos tan importantes como: 

financiación (110 millóns), competitividade (máis de 47 millóns), e innovación (más de 

15 millóns).  

Todas estas convocatorias de axudas dirixidas ás empresas sacáronse en réxime 

de concorrencia non competitiva, polo tanto, en estrita orde de entrada a través da sede 

electrónica da Xunta de Galiza. Isto lévanos a ter que destacar con respecto a este 

mecanismo que, en primeiro lugar e aparentemente, a intención do IGAPE é axilizar a 

súa tramitación pero a data de hoxe non se publicaron os resultados case 3 meses 

despois.  
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Tamén que ao tratarse de proxectos de axudas dirixidas a ámbitos como a 

inversión en investimentos estratéxicos, innovación, financiación, aplicar este criterio 

atenta sobre os propios criterios na delegación de fondos da Unión Europea e a súa 

esixencia dunha correcta xustificación previa e a posteriori.  

En terceiro lugar, demostra a incapacidade dos xestores e xestoras do IGAPE 

como responsables da xestión e avaliación de proxectos cun carácter estratéxico para 

Galiza e as súas empresas, e finalmente a fin de “modificar” a orde de presentación das 

axudas e axustala aos seus intereses, se se solicita algunha subsanación as empresas 

estas pasas a estar no último lugar da listaxe, polo tanto perdendo calquera posibilidade 

de obter as axudas. 

A presentación conxunta destas axudas e neste formato, xa é indicativo do 

despropósito na xestión que está a realizar este organismo destas e outras axudas, pero 

ademais os feitos acentuaron a situación desacreditando ante as empresas ao propio 

IGAPE.  

Na primeira data para presentar as axudas, publicadas no DOG, o sistema para 

presentarse as mesmas “colapsou” facendo inviable presentar calquera axuda. A 

resposta do IGAPE foi a través das súas redes sociais indicando que “houbo incidentes 

técnicos da nova plataforma tecnolóxica do IGAPE” e que publicarían una nova data 

para a presentación das axudas. Así mesmo, indicaron que anulaban todo o 

procedemento para garantir a seguridade xurídica dos procedementos. 

O curioso desta situación é que non é nada novo nin ten que ver cunha suposta 

actualización informática por parte do IGAPE, senón que xa en diversas convocatorias 

anteriormente sucederon procesos similares e provocaron a indefensión xurídica das 

empresas. Por exemplo, en agosto de 2024, nunha subvención para a equipación de 

pemes e autónomos deuse a mesma situación.  
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Esta forma de actuar é habitual por parte da Xunta de Galicia e o propio IGAPE, 

anualmente na convocatoria de subvencións para o financiamento do Programa 

Investigo, actúan da seguinte maneira: 

 As datas de publicación desta axuda e o criterio da mesma varia, co cal, só os 

“amigos” están ao tanto. Sendo un procedemento de financiamento de investigadores o 

criterio é a orde de presentación esgotándose os fondos nunhas horas.  A posteriori, 

tardan en resolver algo que debería ser case inmediato, provocando que as empresas non 

poidan facer os investimentos ou non teñan unha mínima certeza da situación.  

A situación actual chega ao esperpento xa que actualmente o IGAPE, está: - 

Solicitando a subsanación de determinadas solicitudes de axudas co obxecto que as 

mesmas pasen a ocupar a última posición, solicitando documentación que non estaba 

recollida no propio DOG.  

Tampouco existe unha resolución das diferentes convocatorias, co cal están 

facendo inviable a inversión e investimentos que as empresas teñen que facer. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 3ª: 

- Vai a Xunta de Galiza dar explicacións sobre os continuos erros e falta de 

capacidade de xestión das convocatorias de subvencións polo IGAPE e a falta de 

calquera tipo de seguridade xurídica? 

- Vai facer público a Xunta de Galiza o rexistro telemático onde conste a traza 

das solicitudes para cada unha das convocatorias de axudas do ano 2025, de cara a 

salvagardar a seguridade xurídica e a orde de presentación das mesmas? 
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- Vai dar a Xunta de Galiza unha explicación xurídica de porque se poden 

solicitar subsanacións de solicitudes con documentación e novos criterios non recollidos 

nas diferentes ordes de convocatorias das axudas? 

- Está disposta a Xunta de Galiza a facer chegar a resolución das axudas para 

investimento, investigación e competitidade e evitar a parálise actual e a falta de axuda 

da administración pública para axudar ás empresas galegas? 

 

Santiago de Compostela, 30 de abril de 2025 

 

Asdo.: Daniel Castro García 

Ramón Fernández Alfonzo 

Oscar Insua Lema 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García na data 30/04/2025 09:54:24 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 30/04/2025 09:56:17 

 

Óscar Insua Lema na data 30/04/2025 09:56:18 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Suárez Fernández  e Iria Carreira Pazos, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, sobre os motivos polos que a Xunta aínda non sacou a convocatoria da 

Iniciativa Xove. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A denominada Iniciativa Xove, impulsada pola Xunta de Galiza é unha axuda 

económica que o goberno galego dá para a posta en marcha de iniciativas xuvenís. Para 

moitas asociacións xuvenís, esta achega económica é moi necesaria e facilita a 

realización de actividades destinadas á mocidade galega ou iniciativas xuvenís. Desde a 

Xunta asegúrase que “entenderanse por iniciativas xuvenís os proxectos liderados pola 

mocidade da Comunidade Autónoma de Galiza e nas que as persoas novas sexan as 

verdadeiras protagonistas, a través da participación activa na planificación e na 

realización das actividades deseñadas por elas mesmas”. Desde o Grupo Parlamentar do 

BNG consideramos que o goberno galego debe facer todo o posíbel por favorecer, 

facilitar e fortalecer o tecido asociativo xuvenil galego e este tipo de axudas pode ser un 

bo incentivo para as asociacións xuvenís que desempeñan un grande traballo para a 

mocidade galega. 

É por iso que non comprendemos o feito de a Xunta non ter convocado a 

Iniciativa Xove ao longo do exercicio de 2024. Isto supuxo que ningunha asociación 

xuvenil puidese recibir unha achega económica moi importante para o desenvolvemento 

de actividades destinadas á mocidade. O que se revela aínda máis incomprensíbel é o 

feito de o Goberno galego non ter convocado a Iniciativa Xove no que vai de 2025.  
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Nunha pasada sesión da Comisión 5ª do Parlamento galego decorrida o día 30 

de xaneiro de 2025, este Grupo Parlamentar realizou unha pregunta á Directora Xeral de 

Xuventude, A señora Lara Meneses, a respecto da non activación do Consello Asesor e 

Consultivo da Xuventude de Galiza, outra ferramenta que consideramos moi útil e que a 

Xunta mantén desactivada. Nesa mesma comisión, a señora Meneses asegurou, 

referíndose á Iniciativa Xove, que era un programa que se “reactiva este ano con 

algunha que outra novidade”. Achegámonos a mediados do exercicio de 2025 e aínda 

non se sabe nada deste suposta reactivación e as asociacións xuvenís seguen á espera da 

convocatoria. 

Descoñecemos os motivos polos que a Dirección Xeral de Xuventude segue sen 

convocar a Iniciativa Xove e esperamos poder ter unha resposta satisfactoria a esta 

cuestión de importancia para a mocidade galega. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

- Por que non convoca a Xunta de Galiza a Iniciativa Xove? 

- Por que motivos non se convocou tampouco en 2024? 

- Ten previsto o goberno galego eliminar definitivamente esta axuda? 

- Que resposta dá a Xunta ás asociacións xuvenís cuxa actividade depende desta 

achega económica? 

- É consciente o goberno galego do prexuízo causado a moitas asociacións 

xuvenís por este motivo? 

 

Santiago de Compostela, 30 de abril de 2025 
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Asdo.: Iago Suárez Fernández 

Iria Carreira Pazos 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Suárez Fernández na data 30/04/2025 10:09:04 

 

Iria Carreira Pazos na data 30/04/2025 10:12:09 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre o soterramento parcial da avenida Otero Pedraio 

de Ourense para a integración do Campus Universitario na cidade de Ourense. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O crecemento da cidade de Ourense, en moitos casos sen unha plena 

planificación global, provocou que na actualidade existan barrios separados do resto da 

cidade por importantes infraestruturas de comunicación.  

Así, o trazado actual das vías de ferrocarril na cidade de Ourense supón unha 

separación entre, p.ex. os barrios da Ponte, As Lagoas, Barrocás... do resto da cidade. A 

desexable unión de tan importantes e populosos barrios e a súa definitiva integración co 

resto da cidade está pendente da execución dunha variante exterior, tantas veces negada 

polo Partido Popular, e da que, após máis de 30 anos, aínda fican pendentes de 

execución ou mesmo licitación os treitos máis importantes (conexión Seixalbo-

Seixalbo; Seixalbo-túnel de Montealegre e túnel de Montealegre-estación) para que a 

integración do AVE na cidade sexa unha realidade. 

Na mesma liña de integración e ordenación da cidade de Ourense, nas últimas 

décadas do século XX formulárase a necesidade do soterramento da avenida Otero 

Pedraio (estrada OU-536) para eliminar a división do propio Campus Universitario, con 

centros e servizos separados por uns dos principais redes viarias de entrada a Ourense, e 

tamén coa propia trama urbana da cidade. 
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Como tantos outros proxectos e anuncios para Ourense, todo quedou en nada. 

Non foi ate o ano 2008 cando a Universidade, o Concello de Ourense e a hoxe 

extinta Caixanova, asumiron a necesidade de abordar seriamente a necesidade da 

integración do campus na cidade, potenciando a relación de Ourense coa súa 

Universidade, tanto no urbanístico, como o social, o cultural e o económico.  

O proxecto, certamente ambicioso, presentado daquela contemplaba o 

soterramento da avenida Otero Pedraio, dende a intersección coa Rodríguez Castelao ate 

a confluencia coas rúas Iglesias Alvariño, Rabaza, Torres e Trebo, a construción dun 

aparcamento subterráneo, dun tranvía, dun centro comercial, hoteis, vivenda protexida e 

de edificacións destinadas á investigación, gardería e reunións.  

A falla de compromiso da Xunta de Galiza con Ourense implicou que este 

proxecto financiado por Caixanova ficara, como outros moitos, no esquecemento. 

Calquera das iniciativas contidas no proxecto, perfectamente escindíbeis, precisaban, en 

opinión do Partido Popular, un investimento excesivo para Ourense. 

O concelleiro de urbanismo de Ourense cifraba en 14 millóns de euros o custe 

do soterramento da Avenida Otero Pedraio no treito proxectado. Esta actuación que por 

si soa, melloraría considerablemente a seguridade viaria nunha zona de importante 

transito peonil e pola que circulan diariamente  unha media de 14.000 vehículos, por 

conformar unha das principais vías de entrada na cidade e que conecta esta cos 

polígonos industriais da contorna, urbanizacións residenciais e con numerosos concellos 

e núcleos de poboación económica e socialmente vencellados coa cidade de Ourense. 

Ao longo destes anos numerosos colectivos e axentes sociais veñen reclamando 

a necesidade de abordar a obra de soterramento no treito antes sinalado da avenida 

Otero Pedraio, algo que tamén foi demandado por a práctica totalidade das 

organizacións políticas con representación na Institución Local ourensá, agás o Partido 
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Popular que durante os moitos anos transcorridos evidenciou unha posición variable, 

entre o desinterese e o obstrucionismo, e sempre de falla de compromiso cos proxectos 

transformadores da cidade de Ourense. 

A falla de compromiso do Partido Popular con Ourense exemplifícao ben a 

reforma realizada pola Xunta de Galiza na Avda Otero Pedraio, na que investindo máis 

dun 1,738 M€ e que limitouse á construción de dúas glorietas, a instalación de 

semáforos e a mellora da iluminación. Unha intervención, cualificada por persoas 

próximas ao Partido Popular de “reformita low cost”, que de facto implicou a renuncia a 

un proxecto transformador, de integración e cohesión da cidade, e que preparaba 

Ourense para a futura chegada do AVE á cidade. 

A anunciada construción no barrio das Lagoas dun edificio administrativo 

destinado a albergar a totalidade das dependencias da Xunta na cidade de Ourense, para 

o que a Xunta de Galiza xa adquiriu varias parcelas -pagando un importante sobreprezo-

, implicará a necesaria reordenación e acondicionamento do espazo ao que es refire a 

iniciativa, ao tempo que a súa eventual entrada en funcionamento suporá un incremento 

do tránsito e circulación, viaria e peonil, pola zona, polo que razóns de seguridade -

ademais das xa expostas- fan que sexa un momento acaido para abordar un proxecto tan 

transformador para cidade e tan demandado pola cidadanía de Ourense como é o 

soterramento viario da Avenida Otero Pedraio. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

Realizou a Xunta de Galiza algún estudo sobre a viabilidade do soterramento 

parcial da Avenida Otero Pedraio en Ourense? 

No seu caso, cando e cales foron as apreciacións e conclusións do mesmo? 
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Recibiu algunha solicitude da alcaldía do Concello de Ourense para a 

reordenación do espazo da avenida Otero Pedraio que contemplara o soterramento 

viario? 

Considera que o soterramento do vial tería un custe aproximado de 14 m€ ou esa 

é unha estimación infundada do concelleiro de urbanismo de Ourense? 

Considera acaída a separación actualmente existente entre as diferentes 

facultades e servizos universitarios do Campus de Ourense? 

Entende que sería positivo para a cidade a total integración do campus na cidade 

de Ourense? 

 

Santiago de Compostela, 30 de abril de 2025 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 30/04/2025 10:36:56 
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5 

 

Noa Presas Bergantiños na data 30/04/2025 10:40:43 

 

Luis Bará Torres na data 30/04/2025 10:41:05 
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A Mesa do Parlamento 
 
Nicole Grueira Fernández, Víctor Baladrón Lamas, José Luis Ferro Iglesias, Julio 
García Comesaña, Patricia García González, Rubén Lorenzo Gómez, Carmen 
Pomar Tojo, Felisa Rodríguez Carrera, Raúl Santamaría González  e Cecilia 
Vázquez Suárez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 4ª, Educación e Cultura. 
 
A mocidade galega precisa de políticas públicas ambiciosas que lle ofrezan 
oportunidades reais de formación, emprego e desenvolvemento persoal, especialmente 
nun contexto estatal de crecente precariedade, emigración xuvenil e desigualdades no 
acceso ao mercado laboral.  
 
Neste escenario, a mobilidade internacional preséntase como unha ferramenta 
estratéxica que permite á xuventude ampliar horizontes, adquirir novas competencias, 
mellorar a cualificación profesional, así como fomentar a autonomía persoal e o 
coñecemento doutras realidades culturais e laborais. 
 
Con esta finalidade, a Xunta de Galicia impulsa o programa “Galicia Moza con Alma”, é 
un bo programa de inclusión social, unha iniciativa orientada ás persoas mozas máis 
desfavorecidas, inscritas e beneficiarias do Sistema Nacional de Garantía Xuvenil, co 
obxectivo de favorecer a súa participación en experiencias de mobilidade transnacional.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión: 
 
En qué consiste o programa Galicia Moza con Alma?, e, ¿qué tipo de actividades ou 
acción contempla? 
 
 

Santiago de Compostela, 30 de abril de 2025 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Nicole Grueira Fernández na data 30/04/2025 10:35:01 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 30/04/2025 10:35:19 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 30/04/2025 10:35:31 
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Julio García Comesaña na data 30/04/2025 10:35:44 

 
Patricia García González na data 30/04/2025 10:35:57 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 30/04/2025 10:36:11 

 
Carmen Pomar Tojo na data 30/04/2025 10:36:25 

 
María Felisa Rodriguez Carrera na data 30/04/2025 10:36:38 

 
Raúl Santamaría González na data 30/04/2025 10:36:46 

 
Cecilia Vázquez Suárez na data 30/04/2025 10:37:00 

 

C
SV

: R
EX

PG
-b

H
Lq

vC
v1

B-
0

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

82526

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
8e

69
1J

Xy
-3

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-98e691JXy-3


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

 

 

 

A Mesa do Parlamento 
 
Nicole Grueira Fernández, Víctor Baladrón Lamas, José Luis Ferro Iglesias, Julio 
García Comesaña, Patricia García González, Rubén Lorenzo Gómez, Carmen 
Pomar Tojo, Felisa Rodríguez Carrera, Raúl Santamaría González  e Cecilia 
Vázquez Suárez , deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 4ª, Educación e Cultura. 
 
A mocidade galega precisa respostas á altura dos retos que ten por diante. Respostas 
serias, ambiciosas e planificadas, que lles permitan desenvolverse persoal e 
profesionalmente na súa terra. 
 
Con esta visión, a Xunta de Galicia impulsa o Plan Estratéxico de Xuventude 2025–
2027, dirixido á mocidade de entre 16 e 30 anos. Unha folla de ruta clara e compartida, 
que inclúe máis de 130 medidas, estruturadas en 12 áreas estratéxicas, e conta cun 
orzamento que supera os 700 millóns de euros. 
 
Trátase dunha aposta firme por unha Galicia que aposta polo seu futuro, que é a súa 
mocidade. Falamos de medidas para impulsar o talento novo, apoiar a creatividade, 
garantir o acceso a unha vivenda digna, fomentar o emprego de calidade ou crear 
espazos reais de participación activa. 
 
Este novo Plan representa un compromiso colectivo de todo o Goberno galego coa 
xuventude, e nace co obxectivo de mellorar a vida de 400.000 xóvenes en Galicia.  
 
Tendo isto en conta, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión: 
 
Qué novidades incorpora este novo Plan Estratéxico de Xuventude 2025–2027? 
 
  
Santiago de Compostela, 30 de abril de 2025 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Nicole Grueira Fernández na data 30/04/2025 10:40:30 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 30/04/2025 10:40:44 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 30/04/2025 10:40:54 
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Julio García Comesaña na data 30/04/2025 10:41:06 

 
Patricia García González na data 30/04/2025 10:41:20 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 30/04/2025 10:41:35 

 
Carmen Pomar Tojo na data 30/04/2025 10:41:49 

 
María Felisa Rodriguez Carrera na data 30/04/2025 10:42:02 

 
Raúl Santamaría González na data 30/04/2025 10:42:10 

 
Cecilia Vázquez Suárez na data 30/04/2025 10:42:23 
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28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey e Carlos López Font, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa 

a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2ª, Ordenación 

Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 

O desenvolvemento e mantemento de infraestruturas de calidade son 

fundamentais para o progreso e seguridade da sociedade galega. En Galicia, a 

mellora das nosas estradas é primordial para o día a día da cidadanía galega, 

especialmente naquelas zonas rurais e máis afastadas dos grandes núcleos 

urbanos. 

 

Na parroquia de Ribasar, Rois, o paso da AC-300 pola travesía do Sisto 

representa un dos puntos máis perigosos do percorrido desta estrada, onde é 

frecuente ver a DGT con patrullas e controis disuasorios, especialmente de 

velocidade, co obxecto de aumentar a seguridade viaria do lugar. 

 

Esta estrada AC-300 serve de eixe de conexión máis áxil e curto entre núcleos 

de poboación tan importantes como son Padrón (comarca do Sar) ate Brión e 

Bertamiráns (Ames), polo que o paso de vehículos é frecuente e continuo. 

Tamén os de gran tonelaxe. 

 

Nestas circunstancias móstrase como extremadamente importante mellorar a 

seguridade viaria no Sisto, un moi relevante núcleo de poboación, coa 

instalación de beirarrúas, mellora da sinalización e instalación de pasos de 
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peóns e outras medidas que sirvan para mellorar a seguridade viaria e 

anticiparse a posibles desgrazas futuras. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión:  

 

1. Vai a Xunta de Galicia a dotar dunhas beirarrúas na estrada de 

competencia autonómica AC-300 ao seu paso pola travesía do lugar do 

Sisto? 

2. Ten a Xunta de Galicia coñecemento do perigo que está a representar o 

paso da AC-300 pola travesía do Sisto? 

3. Preocúpalle á Xunta de Galicia a seguridade viaria dos peóns e 

vehículos que circulan diariamente pola estrada AC-300? 

4. Vai a Xunta de Galicia a mellorar a sinalización da estrada? 

5. Ten previsto a Xunta de Galicia instalar varios pasos de peóns para 

mellorar a seguridade viaria? 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 30 de abril de 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 30/04/2025 11:32:57 

 

Carlos López Font na data 30/04/2025 11:33:06 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María Elena Espinosa Mangana e Carlos López Font, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esta 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, 

Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O desenvolvemento e o mantemento de infraestruturas de calidade son 

fundamentais para o progreso e o benestar da sociedade galega. En Galicia, a 

mellora das nosas estradas, ferrocarrís, portos, aeroportos, redes de 

telecomunicacións e sistemas enerxéticos non só é crucial para fortalecer a 

nosa economía, senón tamén para garantir a cohesión social, a igualdade de 

oportunidades e o desenvolvemento sostible de todo o territorio, especialmente 

naquelas zonas rurais e máis afastadas dos grandes núcleos urbanos. 

A estrada PO-201, que conecta Silleda co Santuario da Saleta, segue a ser un 

punto crítico en termos de seguridade viaria para os peóns, xa que levamos 

moitos anos sen que se adopten medidas suficientes para garantir a 

seguridade das veciñas e veciños que transitan por esta vía, especialmente 

durante os nove días previos ás festas patronais, cando moitas persoas 

camiñan ata o santuario sen ningunha protección nas beiras da estrada. 

A necesidade de crear sendas seguras entre o núcleo urbano de Silleda e a 

estrada local que leva ao Santuario da Saleta é urxente e evidente. Este 

santuario é un lugar de encontro fundamental para a comunidade de Silleda, e 

o feito de que centos de persoas se vexan obrigadas a camiñar por unha 

estrada sen beiravías ou medidas de protección peonil é unha grave 

neglixencia en termos de seguridade vial. 

Ademais, resulta incomprensible que esta sexa a única estrada de todo o seu 

contorno que segue sen contar con beirarrúas, cando nas estradas nacionais e 
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provinciais próximas xa se teñen construído estas infraestruturas. A falta de 

actuación neste tramo específico deixa en evidencia unha discriminación 

inxustificada en comparación coas outras vías da zona, onde si se adoptaron 

medidas para garantir a seguridade peonil. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión:  

 

- Vai a Xunta de Galicia a construír sendas seguras entre o núcleo urbano 

de Silleda e a estrada local que leva ao Santuario da Saleta? 

- Por que esta estrada é a única de todo o seu contorno que segue sen 

contar con beirarrúas, cando nas estradas nacionais e provinciais 

próximas xa se teñen construído estas infraestruturas? 

- Por que aínda non se adoptaron medidas para garantir a seguridade 

peonil? 

- Preocúpalle á Xunta de Galicia a seguridade das veciñas e veciños que 

transitan por esta vía? 

  

 

 

 

Santiago de Compostela, a 30 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 30/04/2025 11:32:16 
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Carlos López Font na data 30/04/2025 11:32:25 
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Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Oscar Insua Lema e Daniel Castro García, deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª, sobre a necesidade de eliminar gastos impropios aos concellos que acollen 

probas ABAU fóra dos campus universitarios. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Coma todos os anos, no mes xuño e xullo, celebrarase en toda Galiza, a 

convocatoria da Proba de Avaliación de Bacharelato para o Acceso á Universidade 

(ABAU), unha proba que dende fai bastantes anos, ademais de realizarse nas sete 

cidades galegas, onde existen campus das tres universidades, tamén teñen lugar noutros 

tres concellos: Cee, A Rúa e Viveiro. Isto foi así durante os últimos anos, agás no ano 

2020 da pandemia, na que por motivos de seguridade na saúde das persoas, realizouse 

ademais noutros sete concellos. 

Dende o ano 2007, o alumnado de bacharelato da Costa da Morte (IES. Agra das 

Raíces (Cee), IES Terra de Soneira (Vimianzo), IES Maximino Romero de Lema (Baio- 

Zas) e IES Fernando Blanco (Cee)), poden realizar a proba nas dependencias do 

instituto de Cee, o mesmo co alumnado da mariña lucense (IES Dionisio Gamallo 

Fierros (Ribadeo), IES Vilar Ponte (Viveiro), IES de Foz (Foz), IES Monte Castelo 

(Burela), IES Porta da Auga (Ribadeo), IES Marqués de Sargadelos (San Cibrao), IES 

Perdouro (Burela) e IES María Sarmiento (Viveiro)) no instituto de Viveiro ou do 

alumnado do Barco de Valdeorras e Viana (IES de Quiroga (Quiroga), IES 

Martaguisela (O Barco),  IES Xermán Ancoechea Quevedo (Trives), IES Carlos 
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Casares (Viana do Bolo), IES Cosme López Rodríguez (A Rúa), IES Lauro Olmo (O 

Barco) e Colexio Pablo VI Fátima (A Rúa)) nas instalacións do Instituto da Rúa. 

As razóns pola cal as probas da ABAU se descentralizaron das cidades son 

múltiples e obvias, pois evitáronse desprazamentos masivos ás cidades do alumnado e 

dos seus pais, ter que buscar hospedaxe, ou acudir todos os días de viaxe realizando 

ducias de quilómetros, pero sobre todo, evitouse o gasto que teñen que facer as familias 

que non viven na cidade, porque durante anos, os que vivimos nos pobos do rural, 

afastados das urbes, sempre tivemos que realizar gastos extras para acceder a algúns 

servizos públicos, quebrándose o principio de igualdade na nosa terra. Ademais, as 

deficientes conexións do transporte público nas comarcas periféricas, impedirían chegar 

a tempo ás probas ao alumnado que non posúe vehículo propio para desprazarse aos 

campus universitarios. 

Para que se producisen estas descentralizacións, os tres concellos periféricos 

asignaron no seu día un convenio coa Comisión Interuniversitaria de Galiza (CIUG) e 

co Consorcio Interuniversitario do Sistema Universitario de Galiza (CISUG), nos cales 

os primeiros se comprometeron a abonar os gastos xerados nas probas, e que 

inicialmente ascendían a unhas cuantías de 15.000 €, como no caso de Cee. Unha 

asunción económica que nunca debera producirse, pois unha vez máis, os concellos 

asumen inxustamente o custe duns servizos que non son  da súa competencia, pero que 

prefiren abonar, antes de que a situación reverta a tempos pretéritos, e só co único 

motivo de defender os intereses do alumnado de bacharelato para que poidan seguir 

realizando esas probas preto das súas localidades. 

Os convenios asínanse anualmente e parece que foron actualizando as cantidades 

que tiñan que asumir os concellos interesados, ata chegar a unhas contías que 

sobrepasan as previsións orzamentarias destes. No ano 2024 o concello de Cee tivo que 

C
SV

: R
EX

PG
-6

O
n2

C
U

O
rn

-4
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

82535

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
8e

69
1J

Xy
-3

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-98e691JXy-3


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

abonar a cantidade de  17.542,30 €, o da Rúa 17.879,20 €, e o de Viveiro 18.033,70 €, 

acudindo ás probas en Cee arredor de 140 alumnos, ao da Rúa 127 e ao de Viveiro 217. 

Este ano 2025, xa enviaron os modelos de convenios para asinar, e sorprende que as 

cantidades aumentaron de forma considerable, pois ao concello de Cee esíxenlle 

21.488,76 € , cantidade que cobre os gastos do persoal e dos traslados dos funcionarios 

que forman parte do tribunal para dúas convocatoria (xuño e xullo), ademais de gastos 

de xestión que supoñen un 20% do total e que non detallan para que se destinan. No 

caso do concello da Rúa, a cantidade a pagar este ano 2025 sería de 21.875, 04 € e no de 

Viveiro superarían xa os 22.000 €. Semella que son os concellos os que asumen 

totalmente os gastos derivados de descentralizar as probas, mais nin sequera se deducen 

das contas aportadas polo CISUG nos borradores dos convenios, os ingresos que 

reciben das taxas abonadas por todos os alumnos aspirantes, que supuxeron no ano 

pasado 30.816,28 €, se consideraramos que os 484 alumnos que fixeron as probas en 

Cee, A Rúa  e Viveiro, pagaron integramente a taxa de 63,67€ estipulada. Tamén é 

asombroso que a CIUG e o CISUG non teñan asinado ningún convenio cos concellos 

onde existen campus das tres universidades galegas para que se fagan cargo dos custes 

da organización das mesmas probas nesas cidades. 

Pois este é o contexto das probas da ABAU na Galiza despoboada e baleira, son 

os concellos os que se fan cargo dos custes de celebración das probas de Acceso á 

Universidade coa carga económica que iso supón nunhas arcas municipais ás que xa lles 

costa facerse cargo de todas as competencias propias que teñen que asumir. E 

namentres, asistimos ao abandono da Xunta de Galiza, que ben podería destinar a estes 

cometidos os cartos que consagra ás campañas publicitarias para promocionar medidas 

que quedan en papel mollado, como esa lei do impulso demográfico, que nos artigos 13 

e 85, establece a “A Administración autonómica elaborará e poñerá á disposición das 

administracións locais instrumentos e mecanismos de apoio económico que faciliten a 
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incorporación da perspectiva demográfica no deseño e aplicación das políticas e accións 

levadas a cabo por estas” ou que “A consellaría competente en materia de educación 

terá en conta a dispersión poboacional e o carácter rural dos asentamentos de poboación 

para efectuar a oferta de prazas educativas”. 

É por este motivo que desde o Bloque Nacionalista Galego entendemos que a 

Xunta de Galiza ten a responsabilidade de asumir un papel protagonista neste caso 

concreto, en base á lexislación anterior, axudando e asumindo o mantemento da 

celebración das ABAU nos concellos de Cee, A Rúa e Viveiro para facilitar o acceso a 

esa proba a todo o alumnado da contorna deses núcleos de poboación. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

-Entende a Xunta de Galiza que é unha boa decisión descentralizar as sedes das 

probas ABAU en comarcas afastadas dos campus universitarios? Que opinión ten a 

Dirección Xeral da Administración Local? 

-Que medidas económicas vai adoptar a Xunta de Galiza para eliminar a 

discriminación aos concellos de comarcas en reto demográfico como Cee, A Rúa e 

Viveiro, que acollerán as sedes das probas da ABAU fora dos campus galegos? 

-Considera xusto a Xunta que os concellos de Cee, A Rúa e Viveiro teñan que 

sufragar o custe dunhas probas, namentres os concellos que teñen campus universitarios 

e sedes das ABAU non? Considera que existe discriminación? 

- Entende a Xunta de Galiza que financiar as probas da ABAU é unha 

competencia impropia dos concellos? 
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- Considera a Xunta que poden existir situacións de discriminación, en 

actuacións que implican o uso de fondos públicos aportados a través do Plan Galego de 

Financiamento Universitario?  

 

Santiago de Compostela, 30 de abril de 2025 

 

Asdo.: Oscar Insua Lema 

Daniel Castro García 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Óscar Insua Lema na data 30/04/2025 11:56:31 

 

Daniel Castro García na data 30/04/2025 11:56:34 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Lara Méndez López e Carlos López Font, deputada e deputado pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esta mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, 

Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As infraestruturas desempeñan un papel clave no desenvolvemento de Galicia, 

xa que facilitan a conectividade, estimulan a actividade económica e aseguran 

o acceso equitativo aos servizos públicos. A súa mellora e expansión axudan a 

reducir as diferenzas entre territorios, fortalecen o sector produtivo e elevan a 

calidade de vida da poboación. Así pois, investir en infraestruturas é 

fundamental para o desenvolvemento sostible e equilibrado de Galicia, 

asegurando a súa competitividade e benestar futuro. 

A estrada LU-170, que conecta as localidades de Xermade e Momán no 

concello de Xermade, é unha infraestrutura clave para a comunicación interior 

da comarca da Terra Chá. Nos últimos anos, esta vía foi obxecto de diversas 

actuacións por parte da Xunta de Galicia, aínda que continúa a ser un motivo 

de preocupación entre a veciñanza e as autoridades locais polo seu estado 

xeral e pola necesidade de intervencións máis amplas. 

Na actualidade, a situación da estrada segue xerando preocupación. Veciños e 

autoridades locais denuncian que o firme segue nun estado deplorable en 

varios tramos, con curvas perigosas e un ancho insuficiente, especialmente no 

tramo que dá acceso ao polígono industrial. En maio do ano 2024, o párroco de 

Momán reclamara publicamente o arranxo desta estrada, poñendo en valor a 

súa importancia para a comunicación e o desenvolvemento da zona. 

Tamén dende o ámbito político se esixiron actuacións inmediatas. O Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia xa lle reclamara a Xunta de Galicia o 
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desbloqueo do proxecto de mellora entre Cabreiros e Momán, advertindo do 

perigo que representa actualmente a vía para os condutores e da necesidade 

urxente de acometer as obras prometidas. 

En resumo, a estrada LU-170 segue a ser un punto crítico na rede viaria da 

comarca, cunha importancia estratéxica para o desenvolvemento local. Aínda 

que se teñen realizado melloras puntuais e existen proxectos de rehabilitación 

avanzados, as demandas sociais e políticas evidencian que a súa rehabilitación 

integral é aínda unha necesidade pendente. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión:  

 

- Ten previsto a Xunta de Galicia un calendario concreto para o inicio das 

obras de rehabilitación integral da estrada LU-170 entre Xermade e 

Momán, tendo en conta a súa importancia estratéxica para a comarca da 

Terra Chá? 

 

- Que pasos está a dar a Xunta de Galicia para arranxar a estrada LU-

170? 

 

- Está a Xunta de Galicia facendo todo o posible para mellorar a LU-170 

entre Xermade e Momán? 

 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 30 de abril do 2025 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Lara Méndez López na data 30/04/2025 11:37:49 

 

Carlos López Font na data 30/04/2025 11:37:59 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María Elena Espinosa Mangana, Carlos López Font e Patricia Iglesias Rey, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esta mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 

O desenvolvemento e o mantemento de infraestruturas de calidade son 

fundamentais para o progreso e o benestar da sociedade galega. En Galicia, a 

mellora das nosas estradas, ferrocarrís, portos, aeroportos, redes de 

telecomunicacións e sistemas enerxéticos non só é crucial para fortalecer a 

nosa economía, senón tamén para garantir a cohesión social, a igualdade de 

oportunidades e o desenvolvemento sostible de todo o territorio, especialmente 

naquelas zonas rurais e máis afastadas dos grandes núcleos urbanos.  

  

A estrada PO-201, que conecta Silleda co Santuario da Saleta, segue a ser un 

punto crítico en termos de seguridade viaria para os peóns, xa que levamos 

moitos anos sen que se adopten medidas suficientes para garantir a 

seguridade das veciñas e veciños que transitan por esta vía, especialmente 

durante os nove días previos ás festas patronais, cando moitas persoas 

camiñan ata o santuario sen ningunha protección nas beiras da estrada.  

 

A necesidade de crear sendas seguras entre o núcleo urbano de Silleda e a 

estrada local que leva ao Santuario da Saleta é urxente e evidente. Este 

santuario é un lugar de encontro fundamental para a comunidade de Silleda, e 

o feito de que centos de persoas se vexan obrigadas a camiñar por una estrada 

sen beiravías ou medidas de protección peonil é unha grave neglixencia en 

termos de seguridade vial. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as 

seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai a Xunta de Galicia a financiar a construción de sendas seguras entre 

o núcleo urbano de Silleda e a estrada local que leva ao Santuario da 

Saleta? 

2. Por que esta estrada é a única de todo o seu contorno que segue sen 

contar con financiación pública para a construción de beirarrúas, cando 

nas estradas nacionais e provincias próximas xa se teñen construído 

estas infraestruturas? 

 

Santiago de Compostela, a 30 de abril de 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 30/04/2025 14:43:32 

 

Carlos López Font na data 30/04/2025 14:43:42 

 

Patricia Iglesias Rey na data 30/04/2025 14:43:50 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila e Daniel Castro García, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª, sobre a necesidade de regular e impulsar a aprendizaxe ao longo da vida 

adulta en Galiza, e o abandono por parte do Goberno galego do Anteproxecto de lei 

presentado pola Consellería de Educación en decembro de 2022. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Hai pouco máis de dous anos, exactamente o 7 de decembro de 2022, a 

Consellería de Educación comezaba a tramitación dunha nova lei para a aprendizaxe ao 

longo da vida adulta. O obxectivo da mesma, segundo a propia Consellería, era a 

regulación e a organización dun sistema de aprendizaxe ao longo da vida adulta en 

Galiza que respondera de xeito eficiente ás necesidades de formación permanente da 

cidadanía galega, de acordo coas competencias que o Estatuto de Autonomía e o resto 

do ordenamento xurídico lle atribúen á Comunidade Autónoma de Galiza. Manifestaban 

ademais, que a formación ao longo da vida, formal ou non formal, permitía que as 

persoas adultas ampliasen os seus coñecementos, mellorasen as súas competencias 

técnicas e profesionais e desenvolveran as súas aptitudes e capacidade crítica, 

favorecendo o desenvolvemento integral das persoas dende o ámbito persoal e 

profesional, impulsando a sostibilidade en Galiza na área económica, social e cultural. 

Presentado o anteproxecto de lei, a Consellería de Educación abriu o prazo para 

presentar suxestións, que foi pechado o 7 de marzo de 2023, tendo recollida unha.  
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Despois desta data nada volvemos a saber desta iniciativa do Goberno da Xunta, 

nin da Consellería de Educación, que debeu deixar a proposta nun caixón e un ano 

despois, tras unhas novas eleccións e unha limpeza nos despachos, remataría no lixo de 

San Caetano. 

Acertada ou non esta proposta lanzada a finais do 2022, fainos reflexionar sobre 

a marcha do noso ensino público, acostumado a continuas modificacións e bandazos a 

mans dos distintos dirixentes no goberno central de Madrid e no noso propio País por 

parte do PP que actúa a base de impulsos que dependen máis do interese 

propagandístico que dunha planificación seria e consensuada co sector, pensando no 

futuro do ensino público na Galiza, cunhas características propias e diferentes ao resto 

do Estado. 

Sobre a aprendizaxe das persoas adultas ao longo da vida leva a UE traballando 

preto de 15 anos para conseguir que os estados membros dean os pasos precisos para 

aumentar a formación da cidadanía, concienciar sobre os beneficios de actualizarse e 

facer unha transición laboral e dixital acompañada das novas tecnoloxías e de acadar 

unha formación cun bo nivel que dea resposta á demanda do tecido empresarial. 

No 2011 a UE presentou o Plan Europeo de Aprendizaxe de Adultos, no 2016 a 

Nova Axenda de capacidades para Europa, no 2020 a Axenda de capacidades europea 

(vinculada ao pacto verde europeo e á Nova Estratexia Dixital europea, para acadar os 

ODS), así como o Plan de Acción da Educación Dixital (2021-27) e no 2021 o Espazo 

europeo de Educación (2021-30). Durante todos estes anos entre 2011 e 2021, Europa 

sigue insistindo na necesidade de avanzar no ámbito educativo mentres os estados 

seguen nunha inacción ao respecto. 

Para o Consello da UE é prioritario asegurar unha aprendizaxe que debe estar 

regulada debidamente, que dea oportunidades a calquera cidadá/n de xeito permanente e 

en calquera momento da súa vida, que sexa accesible e flexible; que sexa de calidade, 
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con equidade, inclusión e garantía de éxito e que permita unha transición ecolóxica e 

dixital. 

A normativa actual que regula os estudos de adultos é a Lei 2/2006, de 3 de 

maio, modificada pola Lei 3/2020, de 29 de decembro, que inclúe medidas de 

orientación profesional que fomenta a aprendizaxe ao longo da vida, garantindo a 

formación necesaria, incorporación de tecnoloxías dixitais e materiais didácticos en 

soporte electrónico e facilitar a ensinanza a distancia a través de tecnoloxías dixitais. 

A Lei galega 9/1992, de 24 de xullo, de educación e promoción de adultos, 

queda polo tanto un pouco desfasada do impulso europeo ao respecto e da aplicación da 

normativa estatal, da que o goberno galego aplicou aquelas cuestións máis 

electoralistas, como a dixitalización dos centros educativos a través de Edixgal, da que 

nunca se fixo unha avaliación seria ata o momento e que tanta polémica ten suscitado 

entre a comunidade educativa.  

Na actualidade é necesario acadar a alfabetización dixital de toda a poboación, 

pero sempre dun xeito planificado e con medidas educativas transversais que axuden 

ademais a reverter ou paralizar o problema demográfico. Precisamos, polo tanto, poder 

contar cunha nova lei que dea resposta ás necesidades formativas permanentes da 

cidadanía galega de calquera idade e en calquera punto xeográfico do noso País, cun 

acceso flexible á aprendizaxe, para mellorar as súas capacidades e xestionar as 

transicións profesionais. 

Para iso deben contar coa representación de todos os sectores educativos, porque 

non se trata de facer parches ao sistema actual de adultos, senón que se trata de 

planificar a educación da cidadanía galega en calquera momento da súa vida, dando 

resposta ás súas necesidades, pero sen perder de vista unha formación de calidade que 

combine o ensino formal e informal, on-line, a distancia, presencial ou semipresencial, 

sen que o obxectivo da administración sexa o aforro en profesorado, senón todo o 
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contrario, poder contar co maior equipo humano implicado e con formación dixital, 

pedagóxica e didáctica a maiores das distintas especialidades. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

- Por que non se impulsou o anteproxecto de lei, presentado en decembro de 

2022, de aprendizaxe na vida adulta na Galiza?  

-Vai a Consellería de Educación crear no 2025 o Consello da aprendizaxe ao 

longo da vida, formado por todos os sectores implicados no sector educativo galego, 

para chegar a un acordo e impulsar a máis tardar no primeiro semestre de 2026 un Plan 

de aprendizaxe ao longo da vida dotado cos medios económicos e humanos necesarios, 

así como a Lei galega que regule a aprendizaxe ao longo da vida das galegas e galegos? 

 

Santiago de Compostela, 30 de abril de 2025 

 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Daniel Castro García 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Cristina Fernández Davila na data 30/04/2025 15:48:29 

 

Daniel Castro García na data 30/04/2025 15:48:38 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María Elena Espinosa Mangana, Carlos López Font, Julio Ernesto Abalde 

Alonso e Silvia Longueira Castro, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

Os centros educativos públicos vigueses son testemuñas do paso de moitas 

xeracións de estudantes. 

 

Isto implica unha alta intensidade en canto a actividade interior se refire, así 

como un alto deterioro das súas instalacións co paso do tempo. 

 

Esa antigüidade das instalacións educativas fan totalmente necesaria e 

imprescindible unha reforma integral. 

 

Unha reforma que considere tanto os aspectos estruturais como funcionais. 

 

Unha reforma que garanta que os colexios públicos vigueses poidan seguir 

sendo lugares de aprendizaxe seguros, accesibles, funcionais e eficientes. 

 

E para iso fai falta un verdadeiro compromiso. 

 

Pero hoxe imos  falar exclusivamente do CEIP Celso Emilio Ferreiro e dunhas 

filtracións de auga existentes na derradeira planta do edificio principal, por iso, 

as deputadas e os deputados que asinan preguntan: 
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Vai a Consellería de Educación, Ciencia, Universidades e Formación 

Profesional, levar a cabo os investimentos necesarios para resolver os 

problemas de filtracións no CEIP Celso Emilio Ferreiro de Vigo? 

 

Parlamento de Galicia, 30 de abril de 2025 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 30/04/2025 17:26:43 

 

Carlos López Font na data 30/04/2025 17:26:55 

 

Julio Abalde Alonso na data 30/04/2025 17:27:05 

 

Silvia Longueira Castro na data 30/04/2025 17:27:18 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María Elena Espinosa Mangana, Carlos López Font e Patricia Iglesias Rey, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante a Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 3ª. 

 

Os centros educativos públicos vigueses son testemuñas do paso de moitas 

xeracións de estudantes. 

 

Isto implica unha alta intensidade en canto a actividade interior se refire, así 

como un alto deterioro das súas instalacións co paso do tempo. 

 

Esa antigüidade das instalacións educativas fan totalmente necesaria e 

imprescindible unha reforma integral. 

 

Unha reforma que considere tanto os aspectos estruturais como funcionais. 

 

Unha reforma que garanta que os colexios públicos vigueses poidan seguir 

sendo lugares de aprendizaxe seguros, accesibles, funcionais e eficientes. 

 

E para iso fai falta un verdadeiro compromiso. 

 

Pero hoxe imos  falar exclusivamente do CEIP Celso Emilio Ferreiro e dunhas 

filtracións de auga existentes na derradeira planta do edificio principal, por iso, 

as deputadas e os deputados que asinan preguntan: 
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Vai a Xunta de Galicia levar a cabo os investimentos necesarios para resolver 

os problemas de filtracións no CEIP Celso Emilio Ferreiro de Vigo? 

 

Parlamento de Galicia, 30 de abril de 2025 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 30/04/2025 17:33:44 

 

Carlos López Font na data 30/04/2025 17:33:57 

 

Patricia Iglesias Rey na data 30/04/2025 17:34:06 

 

C
SV

: R
EX

PG
-rt

9P
Ve

7q
d-

7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

82552

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
8e

69
1J

Xy
-3

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-98e691JXy-3


 

 

Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María Carmen Rodríguez Dacosta e Silvia Longueira Castro, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara presentan ante a Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión Permanente non 

Lexislativa da Corporación da Radio e da Televisión de Galicia. 

 

 A CRTVG  decidiu topar, de forma unilateral as listaxes de contratación, malia 

o disposto no art.27 do convenio colectivo que  actualmente se encontra en 

vigor  pola falta de vontade negociadora da entidade, segundo ten exposto este 

grupo parlamentario  en diversas preguntas dirixidas o director do ente. 

 

Segundo  o citado artigo  non aparece ningún límite, agás a puntuación mínima 

requirida para formar parte desas listaxes de contratación.  

 

Partindo desta base, nos dous últimos procesos de selección de persoal fixo, a 

CRTVG incorporou nas bases de senllas convocatorias, de forma unilateral, un 

tope de 20 efectivos máximo nas listas de contratación temporal no caso do 

proceso extraordinario de estabilización de emprego, tope que reduce de 20 a 

10 no caso da OPE 2023, que xunta as prazas de 2021 e 2022.  

 

Parello a esta situación, que limitou de forma extraordinaria as posibilidades de 

contratación en todas as categorías a concurso, atopámonos con que persoal 

con máis de 10 anos de antigüidade (e a experiencia que iso implica), quedou 

fóra destas listaxes, e polo tanto, sen posibilidade nin sequera de ser chamado 

para un posible contrato de remuda ou unha IT. 

 

 Por outra parte, das listas xa confeccionadas resultantes da consolidación, 

atopámonos con que, na máis numerosa e completa, a de redactor, dos 20 

efectivos que se contabilizan, apenas cinco deles terían dispoñibilidade para 
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aceptar un contrato, porque o resto neste momento atópanse xa contratados, 

aínda que non chegasen a consolidar. No resto  de categorías a situación é 

moito peor.  

 

Esta proposta, sumada á circunstancia, como comentamos anteriormente, de 

que moitos dos efectivos que figuran en listaxes xa están contratados aínda 

que non consolidasen, deixa moi pouco persoal dispoñible para aceptaren 

ofertas de emprego, polo que a empresa, desde o 1 de xaneiro de 2025 xa 

realizou un total de  case unha ducia de  ampliacións nas categorías  de 

iluminador, técnico de son, locutor de radio, control de cámara, analista 

programador, etc.  

 

Por outra banda, a  parte social formulou a seguinte proposta: a exención das 

probas para o persoal que xa se tivesen presentado a un proceso de selección 

de persoal fixo. Proposta non aceptada pola empresa que ademais a  maiores 

engadiu a exención para aqueles aspirantes que no momento da convocatoria 

de ampliación de listaxe estean prestando servizos na CRTVG para a mesma 

categoría a acreditación do cumprimento do requisito de titulación.  

 

A empresa non pediu a acreditación de títulos só para dúas convocatorias, 

concretamente, para as categorías de  cámara de primeira e  técnico de control 

e si  o requiriu para as outras categorías.  

 

A eliminación da restrición de estar entre os 15 mellores expedientes 

académicos para aqueles aspirantes que teñan un ano de servizos prestados 

na CRTVG na mesma categoría de ampliación ou superasen un proceso 

selectivo convocado para o ingreso como persoal laboral fixo na CRTVG.  

 

A exención para aqueles aspirantes que no momento da convocatoria de 

ampliación de listaxe estean prestando servizos na CRTVG para a mesma 

categoría a acreditación do cumprimento do requisito de titulación (este 

C
SV

: R
EX

PG
-n

6H
E7

93
Y5

-4
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

82554

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
8e

69
1J

Xy
-3

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-98e691JXy-3


 

 

Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

requisito eliminouno, para ser máis exactos, en dúas convocatorias: en cámara 

de primeira e en técnico de control…)  

 

A conclusión para a parte social é clara, a  CRTVG está limpando as 

redaccións e áreas técnicas, varrendo ao persoal con anos de experiencia  e  

recorrendo a un sistema de selección subxectivo.  

 

Ante esta situación, as deputadas que asinan preguntan: 

 

1. Por que na última OPE da entidade se limitou a 10 persoas as listaxes  de 

contratación pese á oposición da parte social  e contravindo o convenio 

colectivo en vigor? 

 

2. Cantas ampliacións, debido a esta decisión unilateral da CRTVG, tiveron que 

realizar nas listaxes de contratación temporal? 

 

3. Que pretende a entidade con esta decisión,  unha vez demostrada a súa falta 

de eficacia? 

 

4. Por que a entidade non pediu a acreditación de títulos só para dúas 

convocatorias, concretamente para as categorías de  cámara de primeira e  

técnico de control e si  o requiriu para as outras categorías?  

 

5. Que criterio obxectivo seguiu a entidade para que os moderadores do último 

debate electoral formasen parte do Tribunal? 

 

Parlamento de Galicia, 30 de abril de 2025 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 30/04/2025 17:36:49 

 

Silvia Longueira Castro na data 30/04/2025 17:37:03 
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Á Mesa do Parlamento 

Brais Ruanova Vilas-Boas, Luis Bará Torres, e Alexandra Fernández 

Gómez, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre a necesidade de que a Xunta 

desenvolva un novo modelo de saneamento para o concello de Oia.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O concello de Oia é un concello de amplo carácter litoral, mais tamén cunha 

importante implantación de poboación nas parroquias do rural, cuestión pola cal a 

veciñanza do concello leva demandando unha atención especializada no que ten haber 

coa prestación de diferentes servizos. 

Dentro destes servizos está o modelo de saneamento que, para o concello de 

Oia, pode só considerarse como inexistente xa que o concello non conta con ningunha 

estación de depuración de augas, se non que en realidade son máis ben decantadoras que 

presentan moitos problemas de funcionamento e que verten directamente ao mar augas 

residuais contaminantes. 

A ineficiencia deste servizo ponse de manifesto nos períodos de choivas fortes 

xa que este sistema de incapaz de absorber o incremento de volume de auga, pola suma 

das pluviais ás augas de saneamento e acaba desbordando e vertendo augas residuais na 

propia rúa. 

É tal o caso que os sumidoiros deixan saír a auga de saneamento no propio 

Camiño de Santiago ao seu paso polo concello de Oia e que, como xa se mencionou 

antes, acaban chegando ao mar se ningún tipo de proceso de depuración ao uso. 

C
SV

: R
EX

PG
-B

N
6e

jn
C

G
m

-8
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

82557

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
8e

69
1J

Xy
-3

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-98e691JXy-3


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

2 

 

No mes de maio de 2020, Augas de Galiza adxudicou o servizo para a redacción 

dun estudo de alternativas para mellorar a depuración da faixa costeira do concello de 

Oia. O contrato, adxudicado a Ingenia Proyectos Técnicos, prevía un investimento de 

18.000 euros e un prazo de execución de 4 meses.  

No 2023 a conselleira de infraestruturas e mobilidade naquel momento, a señora 

Ethel Vázquez, anunciaba a través dos medios que se ía a executar o proxecto dunha 

nova depuradora en substitución dos sistemas compactos dos que se derivan grande 

parte das problemáticas nomeadas. 

Mais a realidade é que na actualidade, os problemas vencellados ao saneamento 

seguen a ser unha sinatura pendente do Goberno Galego e do propio concello de Oia, 

que están deixando relegada á veciñanza de Oia a ser galegas e galegos de segundo 

nivel. 

O que queda claro é que fronte aos anuncios do pasado non hai feitos no 

presente, polo tanto é vital que o Goberno Galego materialice os compromisos 

adquiridos co saneamento do concello de Oia para poder paliar os problemas sociais e 

ambientais que causa esta deficiencia. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- Pensa o Goberno Galego dotar ao concello de Oia unha rede de saneamento e 

depuración que corrixa as deficiencias que existen na actualidade? En que prazo? 

- Vai presentar ante a veciñanza os resultados do estudo contratado en 2020 para 

analizar as alternativas para mellorar a depuración da franxa litoral do concello de Oia? 
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Santiago de Compostela, 30 de abril de 2025 

 

Asdo.: Brais Ruanova Vilas-Boas 

Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 30/04/2025 17:50:03 

 

Luis Bará Torres na data 30/04/2025 17:50:25 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 30/04/2025 17:50:41 

 

C
SV

: R
EX

PG
-B

N
6e

jn
C

G
m

-8
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

82559

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
8e

69
1J

Xy
-3

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-98e691JXy-3


 

 

Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paloma Castro Rey e Patricia Iglesias Rey, deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, solicitan a esa mesa se 

proceda a realizar unha corrección de erros advertida no documento con 

número de rexistro 22672: 

 

Onde di: “…para a súa resposta oral na Comisión 1ª.”, debe dicir: “…para a súa 

resposta oral na Comisión 5ª.” 

 

Parlamento de Galicia, 30 de abril de 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey na data 30/04/2025 12:47:09 

 

Patricia Iglesias Rey na data 30/04/2025 12:47:20 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paloma Castro Rey e Carlos López Font, deputada e deputado pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 

O desenvolvemento e mantemento de infraestruturas de calidade son 

fundamentais para o progreso e benestar da sociedade galega. En Galicia, a 

mellora das nosas estradas, ferrocarrís, portos, aeroportos, redes de 

telecomunicacións e sistemas enerxéticos non só é crucial para fortalecer a 

nosa economía, senón tamén para garantir a cohesión social, a igualdade de 

oportunidades e o desenvolvemento sostible de todo o territorio, especialmente 

naquelas zonas rurais e máis afastadas dos grandes núcleos urbanos. 

 

No Concello de Barro, os veciños de Curro levan anos agardando o 

cumprimento por parte da Xunta en relación coa humanización da antiga PO-

531, desde a Igrexa de Curro ata a entrada do Polígono, tras a modificación da 

rotonda existente neste vial. 

 

A actuación comprometida contempla a dotación de beirarrúas, servizos 

básicos e a mellora dos viais de servizo anexos á estrada, os cales, nalgúns 

puntos, atópanse nun estado de deterioro tal que os fai practicamente 

intransitables. Trátase dunha intervención imprescindible para garantir a 

seguridade viaria e a mobilidade peonil nunha zona que soporta un 

considerable volume de tráfico diario. 
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Así mesmo, outra das actuacións prometidas e aínda pendente é a construción 

dun paso subterráneo no lugar de Bretoña, destinado ao tránsito de vehículos 

agrícolas, e facer un paso seguro na PO-531.  

 

Ademais é preciso a creación dun paso de peóns á altura da farmacia de Curro 

para que os veciños poidan cruzar seguros xa que se trata dunha zona de alta 

densidade, así como proceder ao repintado e sinalización axeitada dos pasos 

de peóns existentes na PO-531, co fin de mellorar a súa visibilidade. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita:  

1. Vai a Xunta de Galicia a executar a promesa de humanización da antiga 

PO-532 no treito comprendido entre a Igrexa de Curro e a entrada ao 

Polígono Industrial? 

2. Ten pensado a Xunta de Galicia cumprir coa promesa de construción 

dun paso subterráneo no lugar de Bretoña? 

3. Vai a Xunta de Galicia crear un novo paso de peóns á altura da farmacia 

de Curro e proceder ao repintado dos xa existentes na PO-531, 

garantindo a súa visibilidade e seguridade? 

 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 25 de abril de 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Paloma Castro Rey na data 25/04/2025 13:41:24 

 

Carlos López Font na data 25/04/2025 13:41:36 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a urxencia de a Xunta 

comprometerse co fortalecemento da industria cultural do libro galego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Na Gala das Letras celebrada o pasado 26 de abril volveu ficar evidenciada a 

incomunicación do goberno do Partido Popular co sector do libro galego. Neste sentido, 

non pasou desapercibida a ausencia na mesma do Conselleiro de Cultura no que é o 

evento literario do ano en Galiza, organizado pola Asociación de Escritoras e Escritores 

en Lingua Galega, a Asociación Galega de Editoras e a Federación de Librarías de 

Galicia. 

A entrega dos Premios Follas Novas, que celebraban o mellor da literatura 

galega do pasado ano 2024, puxo de manifesto, en diferentes intervencións dos 

presentes, a falta de compromiso co libro e coa literatura en galego, como proxección 

dunha política lingüística regresiva e lesiva para o futuro da nosa lingua que o PP aplica 

desde o propio ámbito educativo desde a súa volta ao goberno da Xunta en 2009. 

Desde o atril os representantes das asociacións profesionais organizadoras 

volveron demandar un cambio de rumbo na política do PP para este sector, unha vez 

coñecidos os datos de as vendas do libro en galego estaren nos índices máis baixos: 

apenas 8 de cada 100 libros que se venden en librarías están escritos en lingua galega. 
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O libro en galego é un dos piares en que se asenta o camiño da normalización 

lingüística, por iso, en consonancia co proxecto desgaleguizador aplicado pola Xunta 

desde o ensino infantil, este arruinou o proxecto de edición educativa. 

O goberno do PP viroulle as costas á industria do libro galego nun desamparo 

institucional sen precedentes, mais desde o sector seguen a demandar accións e achegar 

propostas que a Xunta debe comezar a escoitar, unha vez que o Consello Asesor do 

Libro leva anos sen se convocar após o abandono de boa parte dos seus membros en 

2022 ao impedir a Xunta que este organismo de diálogo e participación sectorial 

cumprise os seus fins, incumprindo o mandato da Lei do libro e da lectura. 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta escrita: 

Que accións vai impulsar o goberno para recuperar o diálogo co sector do libro 

galego e comprometerse co fortalecemento dunha industria cultural tan recoñecida e 

prestixiada? 

 

Santiago de Compostela, 28 de abril de 2025 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Mercedes Queixas Zas na data 28/04/2025 10:14:33 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Silvia Longueira Castro e María Elena Espinosa Mangana, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa  

a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

Catro meses despois de iniciado un proceso de “desburocratización”, por parte 

da Consellería de Política Social e Igualdade, Galicia contabilizaba, ao peche 

do mes de marzo, un total de 2.812 persoas na lista de espera para a 

valoración da dependencia. A demora media é de 393 días, a cuarta máis alta 

de todas as comunidades. A superan Andalucía (587), Canarias (549) e  Murcia 

(543). 

 

Os datos foron publicados polo Ministerio de Derechos Sociales, Consumo y 

Agenda 2030, a través do Imserso. E neste contexto, a Consellería de Política 

Social e Igualdade reivindica que no 2025 activouse en Galicia un plan de 

choque que logrou resolver máis de 32.000 solicitudes antes de finalizar o 

primeiro cuadrimestre. Aínda que din que este incremento "polo momento non 

se aprecia" nas cifras do Imserso. 

 

Con este escenario, e coa chea de propostas que de cando en vez fan desde a 

Xunta de Galicia, a situación non amosa ningunha perspectiva de mellora. E 

mesmo danse cada vez máis situacións de emerxencia que nin sequera vese 

capaz de solventar a Consellería nun tempo razoable. 

 

Con estas eivas, o presidente da Xunta, Alfonso Rueda, permitiuse facer unha 

conmemoración do seu primeiro ano de vitoria reunindo a cidadáns que foron 

beneficiarios dalgún dereito. E que subiron ao estrado do evento chamado 

“Estilo Galicia”, a dalas gracias polos dereitos recibidos. 
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Dada esta situación de empeoramento nos tempos de espera e da concesión 

dos dereitos á Lei de dependencia en Galicia, así como o abandono a 

diferentes aspectos do terceiro sector, as deputadas que asinan formulan a 

seguinte pregunta para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o custo do evento de celebración do seu aniversario como presidente da 

Xunta de Galicia que promoveu Alfonso Rueda, mentres aumentaban as 

persoas dependentes que esperan unha resolución da súa situación de 

espera? 
 

 

Santiago de Compostela, a 25 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Silvia Longueira Castro na data 28/04/2025 13:32:28 

 

Elena Espinosa Mangana na data 28/04/2025 13:32:38 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María Carmen Rodríguez Dacosta, Elena Espinosa Mangana e Silvia 

Longueira Castro, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

escrita. 

 

As conclusións dos  investigadores do CSIC (Consello Superior de 

investigacións Científicas) de Santiago  e Granada e da Universidade 

Complutense, sobre o encoro das Conchas sito no  municipio  de Lobeira en 

Ourense presentados ante o Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (TSXG), 

alertan de que “hai entre 32.400 e 97.200 bacterias moi perigosas por cada 

mililitro de auga”.  

 

Bacterias que permanecen na auga do encoro durante todo o ano, debido a 

que alí se dan as condicións óptimas para que proliferen.  

 

Segundo estes informes científicos, a  contaminación da conca do río Limia, 

cuxa auga vai parar ao encoro das Conchas e despois segue o seu curso cara 

a Portugal, non pode proceder da rede de sumidoiros urbana mal depurada 

senón que o orixe é orgánico. 

 

Sinalan tamén que a  biodiversidade do encoro está gravemente prexudicada, 

a causa da presenza de  toxinas moi perigosas para a saúde e a 

biodiversidade”.  

 

Expoñen que os  análises revelan un numero anormalmente alto de bacterias, 

unhas “400 especies”, algunhas “moi perigosas” e mesmo “bacterias 

resistentes” a antibióticos.  
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A Confederación Hidrográfica Miño-Sil realizou controis exhaustivos e múltiples 

traballos de investigación, concluíron que a presenza de nutrientes que provoca 

contaminación no encoro das conchas é consecuencia do uso de fertilizantes e 

da xestión de xurros na comarca da Limia. E que para avanzar na solución da 

problemática  detectada mediante Resolución do 9 de maio de 2022 a 

Dirección Xeral da Auga de MITECO  incluíu o encoro das Conchas no mapa 

de afectados pola contaminación difusa. 

 

O  trámite anterior debería de continuar, de conformidade co establecido no 

artigo  4 do  Real decreto 47/2022, no que o órgano  competente da 

Comunidade Autónoma designe como zonas vulnerables todas as superficies 

coñecidas do seu  territorio cuxa escorrentia fluía cara ás augas afectadas e 

que  contribúan, aínda que sexa minimamente, á súa contaminación.  

 

Aplicando   códigos de boas  prácticas agrarias e programas de actuación, con  

obxecto de previr e reducir a  causada por  os  nitratos de orixe agrario. Esta 

xestión do Goberno autonómico  galego está pendente dende o ano 2022 

 

Ademais, do encoro despréndense bioaerosoles que se dispersan pola zona e 

conteñen microcistinas tóxicas, nitratos e nitritos o que se relaciona con  

tumores de esófago, estómago, páncreas, mama bacterias como a legionella 

ou a coxiella burnetti  e tamén bacterias resistentes.  

 

Esta contaminación incide a maiores en que  a veciñanza da zona afectada ten 

que soportar fortes cheiros e non poden utilizar a auga dos pozos, así como 

temen beber a auga  da rede pública.  

 

Os estudos presentados ante o TS alertan de que  a incidencia de cancros na 

zona supera a taxa doutras comarcas sobre todo en mulleres. Un grave 

problema de saúde pública que preocupa a este grupo parlamentario.  
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A situación descrita é unha cuestión de saúde pública e por iso, as deputadas 

que asinan solicitan en resposta escrita contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Que medidas pensa adoptar  o Goberno galego, ante a presenza de toxinas 

moi perigosas para a saúde no  encoro das Conchas nas comarcas da Limia e 

a Baixa Limia? 

 

2. Realizou o Goberno galego un estudo epidemiolóxico na comarca da Limia e 

a Baixa Limia para coñecer a posible relación entre a cantidade de nitratos 

presentes no encoro das Conchas e os distintos tipos de  tumores que afectan 

aos  habitantes da  comarca da Limia e da Baixa Limia? 

 

3. De ser positiva a anterior resposta, cales foron os resultados?   

 

4. De ser negativa,  van realizar o citado estudo de forma urxente? 

 

5. Por que o Goberno galego dende o ano 2022 a resultas do RD 47/2022, non 

procedeu a declarar a Limia  e a Baixa Limia como Zona Vulnerable? 

 

Parlamento de Galicia, 29 de abril de 2025  

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 29/04/2025 16:29:24 

 

Elena Espinosa Mangana na data 29/04/2025 16:29:36 

 

Silvia Longueira Castro na data 29/04/2025 16:29:47 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira Castro, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa 

a seguinte pregunta para a súa resposta  escrita. 

 

En relación cos expedientes pendentes de valoración para a declaración de 

dependencia e discapacidade pola Xunta de Galicia, as deputadas que asinan 

formulan as seguintes preguntas: 

 

1. Cantas persoas están pendentes de valoración por parte da Xunta de Galicia 

para a declaración de dependencia e discapacidade a 31 de marzo de 2025?  

 

2. Cal é o tempo medio de espera para valoración, por provincias, e cal é o 

tempo medio de resolución dos expedientes a 31 de marzo de 2025? 

 

3. Cal é o tempo medio para que a persoa dependente acceda á prestación da 

carteira de servizos? 

 

4. Cantos dependentes valorados e con resolución están en lista de agarda 

para unha praza residencial pública? 

 

5. Cantas persoas faleceron en Galicia á espera da valoración ou que tiñan 

grao recoñecido pero aínda non dispoñían de prestación a 31 de marzo de 

2025? 

 

Parlamento de Galicia, 29 de abril de 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Elena Espinosa Mangana na data 29/04/2025 13:48:15 

 

Silvia Longueira Castro na data 29/04/2025 13:48:27 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa ao estado da área 

destinada a hospitalización no Edificio Cristal do Complexo Hospitalario Universitario 

de Ourense, ás queixas das persoas usuarias e ás actuacións urxentes que debe levar a 

cabo o goberno galego para paliar as deficiencias. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O deterioro das infraestruturas do Complexo Hospitalario Universitario de 

Ourense, singularmente do Edificio Cristal e do seu contínuum, o edificio do Hospital 

Materno-Infantil, está a ser obxecto constante de distintos problemas nos últimos anos e 

de queixas tanto por parte das e dos profesionais como das e dos usuarios, ao ter 

problemas recorrentes e ao chegar a unha situación de deterioro insostible. 

Así, o pasado sábado 29 de marzo coñeciamos o terceiro derrube en menos de 

dous anos do Materno. Producíase un novo derrube na área de pediatría que, ao ter lugar 

en fin de semana, afortunadamente non tivo ningunha consecuencia persoal. Días 

despois, o 9 de abril, producíase novo rebentón de tubaxes. 

Esta situación, lonxe de obedecer a problemas puntuais dunhas instalacións 

amplas e complexas, evidencian un deterioro moi avanzado que obedece a falta de 

investimento, falta de fiscalización e falta de mantemento. Un servizo, por certo, o de 

mantemento, que foi progresivamente privatizado e externalizado e froito de constantes 

problemas laborais que tamén teñen sido denunciados tanto sindical e socialmente como 

no ámbito do Parlamento Galego. 
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É preciso lembrar que, malia ser o eixo Cristal-Materno un dos principais 

problemas de infraestrutura hospitalaria, a Xunta de Galiza negou reiteradamente a 

necesidade dun novo edificio e apostou en todas e cada unha das revisións que fixo do 

Plan Director, desde o ano 2001, pola reforma do Materno. Con todo, unha das 

cuestións previstas para mellorar a área sanitaria era a construción en paralelo a este 

edificio dun novo edificio de hospitalización, toda vez que o novo edificio rematado no 

ano 2017 non ten capacidade suficiente para toda a necesidade e que a día de hoxe hai 

aínda unha parte da hospitalización no Cristal. Este edificio tiña que estar rematado e 

operativo no ano 2025. Porén, as obras non só non están rematadas senón que levan 

máis de seis meses paralizadas sen explicación.   

Recentemente coñeciamos novas queixas de usuarios e usuarias da área 

destinada a hospitalización no edificio Cristal, unha área na que se comparten aínda os 

baños para cada dúas habitacións, isto é, para cada catro doentes. Esta situación é de por 

si impropia dunha sanidade do século XXI, na que este tipo de situacións deberían ser 

excepcionais e só xustificadas en situacións de saturación, emerxencia ou calquera 

cuestión xustificada fóra da planificación ordinaria. Mais a cuestión é que, tal e como 

reflicten as imaxes dadas a coñecer, o deterioro das instalacións está xa nun punto que 

afecta á seguridade de doentes, familiares e profesionais e mesmo á hixiene polo avance 

da descomposición de materiais ou da oxidación. 

Así, as familiares amosaron imaxes nas que se pode ver un retrete totalmente 

rodeado de óxido, portas e paredes desconchadas con falta de azulexos, roturas ou 

partes de madeira podrecidas, luces coa protección que separa da lámpada 

absolutamente rotas ou cristais rotos. A esta situación de deterioro súmase a limitación 

de espazo e mobiliario que sofren usuarias e persoal nunha área na que, ademais, hai 

que recordar que se sitúan doentes coronarios, doentes de medicina interna que nun alto 

grao teñen idade avanzada e pluripatoloxías e tamén doentes de paliativos na zona máis 

próxima. 
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Esta nova queixa coñecida a través dos medios de comunicación é testemuña do 

deterioro acelerado  dos últimos anos e engádese a outras denuncias públicas que 

apareceron nos xornais locais e que poden ser facilmente localizables nos anos 2023, 

2022 ou 2020 sen ir máis lonxe. 

As queixas de persoal, doentes e familiares, sumado aos distintos incidentes de 

coñecemento público, son a punta do iceberg dunha situación insostible e sobre a que é 

necesario actuar en dúas direccións: transparencia respecto do estado real das 

instalacións e actuacións urxentes en dous sentidos: acelerar as infraestruturas en 

construción e actuar de forma inmediata para facer arranxos que garantan a seguridade 

industrial, laboral e das persoas que usan a infraestrutura e que permitan un uso máis 

seguro e cómodo mentres se localicen os servizos nestas partes do Hospital. 

É necesario que por responsabilidade, e tamén por humanidade, a Xunta actúe 

de forma inmediata nunhas instalacións nas que, ademais, ducias de doentes e familiares 

pasan longas tempadas. Estamos a falar dun servizo de hospitalización e tratamento, de 

situacións delicadas que non adoitan ser unha cuestión puntual de horas, e polo tanto é 

precisa unha revisión acorde coas súas necesidades. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Que actuacións urxentes vai impulsar a Xunta de Galiza para garantir a 

dignidade e seguridade na zona de hospitalización do Edificio Cristal? 

Considera o goberno galego que as instalacións do Cristal, singularmente as 

destinadas a hospitalización, cumpren cos estándares de seguridade laboral e industrial? 

E cos estándares de humanidade, accesibilidade e comodidade mínimos 

esixibles a un servizo destas características? 
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E para garantir unhas instalacións adecuadas cuxa poboación albo supera as 

300.000 persoas ao haber servizos que son para todas as comarcas ourensáns ao non 

prestarse nos hospitais comarcais? 

Que fai a Xunta para o desbloqueo e a aceleración do edificio de hospitalización 

pendente? Cales foron as razóns da paralización? 

Que papel van ter finalmente as distintas áreas e servizos do Cristal en relación 

ao desaloxo do materno? 

Cal é a previsión temporal? 

Coñece a Xunta de Galiza as queixas relacionadas? Porque non contesta en 

tempo e forma as reclamacións das e dos usuarios? 

Que valoración fai dos servizos de mantemento? Considera un erro a súa 

externalización? Vai reforzar os recursos humanos deste servizo para atender estas 

demandas? Cales son as razóns? 

Por que a Xunta non remite ao Parlamento Galego a totalidade de informes 

referidos á seguridade industrial e laboral de todos os edificios que compoñen o 

Complexo Hospitalario Universitario de Ourense así como todas as actas de inspección 

e de incidentes dos últimos 10 anos? 

Santiago de Compostela, 29 de abril de 2025 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 29/04/2025 12:32:05 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Castro García, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre os continuos erros e a falta 

de capacidade de xestión das convocatorias de subvencións polo IGAPE e a falta de 

calquera tipo de seguridade xurídica na actuación da Xunta de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado 13 de xaneiro o IGAPE anunciou a publicación dunha convocatoria 

conxunta de subvencións dirixidas ás empresas de Galiza. Na propia web da Xunta de 

Galiza e na presentación pública feita por María Jesús Lorenzana e a propia directora do 

IGAPE, Covadonga Toca, avanzaban a publicación conxunta de 15 liñas de axudas, en 

parte delas aproveitando os Fondos Europeos de Resilencia, transferidos pola propia 

Unión Europea e o Estado.  

As 15 liñas de axudas subdividíanse en aspectos tan importantes como: 

financiación (110 millóns), competitividade (máis de 47 millóns), e innovación (más de 

15 millóns).  

Todas estas convocatorias de axudas dirixidas ás empresas sacáronse en réxime 

de concorrencia non competitiva, polo tanto, en estrita orde de entrada a través da sede 

electrónica da Xunta de Galiza. Isto lévanos a ter que destacar con respecto a este 

mecanismo que, en primeiro lugar e aparentemente, a intención do IGAPE é axilizar a 

súa tramitación pero a data de hoxe non se publicaron os resultados case 3 meses 

despois.  
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Tamén que ao tratarse de proxectos de axudas dirixidas a ámbitos como a 

inversión en investimentos estratéxicos, innovación, financiación, aplicar este criterio 

atenta sobre os propios criterios na delegación de fondos da Unión Europea e a súa 

esixencia dunha correcta xustificación previa e a posteriori.  

En terceiro lugar, demostra a incapacidade dos xestores e xestoras do IGAPE 

como responsables da xestión e avaliación de proxectos cun carácter estratéxico para 

Galiza e as súas empresas, e finalmente a fin de “modificar” a orde de presentación das 

axudas e axustala aos seus intereses, se se solicita algunha subsanación as empresas 

estas pasas a estar no último lugar da listaxe, polo tanto perdendo calquera posibilidade 

de obter as axudas. 

A presentación conxunta destas axudas e neste formato, xa é indicativo do 

despropósito na xestión que está a realizar este organismo destas e outras axudas, pero 

ademais os feitos acentuaron a situación desacreditando ante as empresas ao propio 

IGAPE.  

Na primeira data para presentar as axudas, publicadas no DOG, o sistema para 

presentarse as mesmas “colapsou” facendo inviable presentar calquera axuda. A 

resposta do IGAPE foi a través das súas redes sociais indicando que “houbo incidentes 

técnicos da nova plataforma tecnolóxica do IGAPE” e que publicarían una nova data 

para a presentación das axudas. Así mesmo, indicaron que anulaban todo o 

procedemento para garantir a seguridade xurídica dos procedementos. 

O curioso desta situación é que non é nada novo nin ten que ver cunha suposta 

actualización informática por parte do IGAPE, senón que xa en diversas convocatorias 

anteriormente sucederon procesos similares e provocaron a indefensión xurídica das 

empresas. Por exemplo, en agosto de 2024, nunha subvención para a equipación de 

pemes e autónomos deuse a mesma situación.  
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Esta forma de actuar é habitual por parte da Xunta de Galicia e o propio IGAPE, 

anualmente na convocatoria de subvencións para o financiamento do Programa 

Investigo, actúan da seguinte maneira: 

 As datas de publicación desta axuda e o criterio da mesma varia, co cal, só os 

“amigos” están ao tanto. Sendo un procedemento de financiamento de investigadores o 

criterio é a orde de presentación esgotándose os fondos nunhas horas.  A posteriori, 

tardan en resolver algo que debería ser case inmediato, provocando que as empresas non 

poidan facer os investimentos ou non teñan unha mínima certeza da situación.  

A situación actual chega ao esperpento xa que actualmente o IGAPE, está: - 

Solicitando a subsanación de determinadas solicitudes de axudas co obxecto que as 

mesmas pasen a ocupar a última posición, solicitando documentación que non estaba 

recollida no propio DOG.  

Tampouco existe unha resolución das diferentes convocatorias, co cal están 

facendo inviable a inversión e investimentos que as empresas teñen que facer. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Vai a Xunta de Galiza dar explicacións sobre os continuos erros e falta de 

capacidade de xestión das convocatorias de subvencións polo IGAPE e a falta de 

calquera tipo de seguridade xurídica? 

- Vai facer público a Xunta de Galiza o rexistro telemático onde conste a traza 

das solicitudes para cada unha das convocatorias de axudas do ano 2025, de cara a 

salvagardar a seguridade xurídica e a orde de presentación das mesmas? 
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- Vai dar a Xunta de Galiza unha explicación xurídica de porque se poden 

solicitar subsanacións de solicitudes con documentación e novos criterios non recollidos 

nas diferentes ordes de convocatorias das axudas? 

- Está disposta a Xunta de Galiza a facer chegar a resolución das axudas para 

investimento, investigación e competitidade e evitar a parálise actual e a falta de axuda 

da administración pública para axudar ás empresas galegas? 

 

Santiago de Compostela, 30 de abril de 2025 

 

Asdo.: Daniel Castro García 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García na data 30/04/2025 09:55:13 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Suárez Fernández, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre os motivos polos que a 

Xunta aínda non sacou a convocatoria da Iniciativa Xove. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A denominada Iniciativa Xove, impulsada pola Xunta de Galiza é unha axuda 

económica que o goberno galego dá para a posta en marcha de iniciativas xuvenís. Para 

moitas asociacións xuvenís, esta achega económica é moi necesaria e facilita a 

realización de actividades destinadas á mocidade galega ou iniciativas xuvenís. Desde a 

Xunta asegúrase que “entenderanse por iniciativas xuvenís os proxectos liderados pola 

mocidade da Comunidade Autónoma de Galiza e nas que as persoas novas sexan as 

verdadeiras protagonistas, a través da participación activa na planificación e na 

realización das actividades deseñadas por elas mesmas”. Desde o Grupo Parlamentar do 

BNG consideramos que o goberno galego debe facer todo o posíbel por favorecer, 

facilitar e fortalecer o tecido asociativo xuvenil galego e este tipo de axudas pode ser un 

bo incentivo para as asociacións xuvenís que desempeñan un grande traballo para a 

mocidade galega. 

É por iso que non comprendemos o feito de a Xunta non ter convocado a 

Iniciativa Xove ao longo do exercicio de 2024. Isto supuxo que ningunha asociación 

xuvenil puidese recibir unha achega económica moi importante para o desenvolvemento 

de actividades destinadas á mocidade. O que se revela aínda máis incomprensíbel é o 

feito de o Goberno galego non ter convocado a Iniciativa Xove no que vai de 2025.  
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Nunha pasada sesión da Comisión 5ª do Parlamento galego decorrida o día 30 

de xaneiro de 2025, este Grupo Parlamentar realizou unha pregunta á Directora Xeral de 

Xuventude, A señora Lara Meneses, a respecto da non activación do Consello Asesor e 

Consultivo da Xuventude de Galiza, outra ferramenta que consideramos moi útil e que a 

Xunta mantén desactivada. Nesa mesma comisión, a señora Meneses asegurou, 

referíndose á Iniciativa Xove, que era un programa que se “reactiva este ano con 

algunha que outra novidade”. Achegámonos a mediados do exercicio de 2025 e aínda 

non se sabe nada deste suposta reactivación e as asociacións xuvenís seguen á espera da 

convocatoria. 

Descoñecemos os motivos polos que a Dirección Xeral de Xuventude segue sen 

convocar a Iniciativa Xove e esperamos poder ter unha resposta satisfactoria a esta 

cuestión de importancia para a mocidade galega. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Por que non convoca a Xunta de Galiza a Iniciativa Xove? 

- Por que motivos non se convocou tampouco en 2024? 

- Ten previsto o goberno galego eliminar definitivamente esta axuda? 

- Que resposta dá a Xunta ás asociacións xuvenís cuxa actividade depende desta 

achega económica? 

- É consciente o goberno galego do prexuízo causado a moitas asociacións 

xuvenís por este motivo? 

 

Santiago de Compostela, 30 de abril de 2025 
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Asdo.: Iago Suárez Fernández 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Suárez Fernández na data 30/04/2025 10:11:50 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro,  deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre o soterramento parcial da 

avenida Otero Pedraio de Ourense para a integración do Campus Universitario na 

cidade de Ourense. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O crecemento da cidade de Ourense, en moitos casos sen unha plena 

planificación global, provocou que na actualidade existan barrios separados do resto da 

cidade por importantes infraestruturas de comunicación.  

Así, o trazado actual das vías de ferrocarril na cidade de Ourense supón unha 

separación entre, p.ex. os barrios da Ponte, As Lagoas, Barrocás... do resto da cidade. A 

desexable unión de tan importantes e populosos barrios e a súa definitiva integración co 

resto da cidade está pendente da execución dunha variante exterior, tantas veces negada 

polo Partido Popular, e da que, após máis de 30 anos, aínda fican pendentes de 

execución ou mesmo licitación os treitos máis importantes (conexión Seixalbo-

Seixalbo; Seixalbo-túnel de Montealegre e túnel de Montealegre-estación) para que a 

integración do AVE na cidade sexa unha realidade. 

Na mesma liña de integración e ordenación da cidade de Ourense, nas últimas 

décadas do século XX formulárase a necesidade do soterramento da avenida Otero 

Pedraio (estrada OU-536) para eliminar a división do propio Campus Universitario, con 

centros e servizos separados por uns dos principais redes viarias de entrada a Ourense, e 

tamén coa propia trama urbana da cidade. 
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Como tantos outros proxectos e anuncios para Ourense, todo quedou en nada. 

Non foi ate o ano 2008 cando a Universidade, o Concello de Ourense e a hoxe 

extinta Caixanova, asumiron a necesidade de abordar seriamente a necesidade da 

integración do campus na cidade, potenciando a relación de Ourense coa súa 

Universidade, tanto no urbanístico, como o social, o cultural e o económico.  

O proxecto, certamente ambicioso, presentado daquela contemplaba o 

soterramento da avenida Otero Pedraio, dende a intersección coa Rodríguez Castelao ate 

a confluencia coas rúas Iglesias Alvariño, Rabaza, Torres e Trebo, a construción dun 

aparcamento subterráneo, dun tranvía, dun centro comercial, hoteis, vivenda protexida e 

de edificacións destinadas á investigación, gardería e reunións.  

A falla de compromiso da Xunta de Galiza con Ourense implicou que este 

proxecto financiado por Caixanova ficara, como outros moitos, no esquecemento. 

Calquera das iniciativas contidas no proxecto, perfectamente escindíbeis, precisaban, en 

opinión do Partido Popular, un investimento excesivo para Ourense. 

O concelleiro de urbanismo de Ourense cifraba en 14 millóns de euros o custe 

do soterramento da Avenida Otero Pedraio no treito proxectado. Esta actuación que por 

si soa, melloraría considerablemente a seguridade viaria nunha zona de importante 

transito peonil e pola que circulan diariamente  unha media de 14.000 vehículos, por 

conformar unha das principais vías de entrada na cidade e que conecta esta cos 

polígonos industriais da contorna, urbanizacións residenciais e con numerosos concellos 

e núcleos de poboación económica e socialmente vencellados coa cidade de Ourense. 

Ao longo destes anos numerosos colectivos e axentes sociais veñen reclamando 

a necesidade de abordar a obra de soterramento no treito antes sinalado da avenida 

Otero Pedraio, algo que tamén foi demandado por a práctica totalidade das 

organizacións políticas con representación na Institución Local ourensá, agás o Partido 
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Popular que durante os moitos anos transcorridos evidenciou unha posición variable, 

entre o desinterese e o obstrucionismo, e sempre de falla de compromiso cos proxectos 

transformadores da cidade de Ourense. 

A falla de compromiso do Partido Popular con Ourense exemplifícao ben a 

reforma realizada pola Xunta de Galiza na Avda Otero Pedraio, na que investindo máis 

dun 1,738 M€ e que limitouse á construción de dúas glorietas, a instalación de 

semáforos e a mellora da iluminación. Unha intervención, cualificada por persoas 

próximas ao Partido Popular de “reformita low cost”, que de facto implicou a renuncia a 

un proxecto transformador, de integración e cohesión da cidade, e que preparaba 

Ourense para a futura chegada do AVE á cidade. 

A anunciada construción no barrio das Lagoas dun edificio administrativo 

destinado a albergar a totalidade das dependencias da Xunta na cidade de Ourense, para 

o que a Xunta de Galiza xa adquiriu varias parcelas -pagando un importante sobreprezo-

, implicará a necesaria reordenación e acondicionamento do espazo ao que es refire a 

iniciativa, ao tempo que a súa eventual entrada en funcionamento suporá un incremento 

do tránsito e circulación, viaria e peonil, pola zona, polo que razóns de seguridade -

ademais das xa expostas- fan que sexa un momento acaido para abordar un proxecto tan 

transformador para cidade e tan demandado pola cidadanía de Ourense como é o 

soterramento viario da Avenida Otero Pedraio. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Realizou a Xunta de Galiza algún estudo sobre a viabilidade do soterramento 

parcial da Avenida Otero Pedraio en Ourense? 

No seu caso, cando e cales foron as apreciacións e conclusións do mesmo? 
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Recibiu algunha solicitude da alcaldía do Concello de Ourense para a 

reordenación do espazo da avenida Otero Pedraio que contemplara o soterramento 

viario? 

Considera que o soterramento do vial tería un custe aproximado de 14 m€ ou esa 

é unha estimación infundada do concelleiro de urbanismo de Ourense? 

Considera acaída a separación actualmente existente entre as diferentes 

facultades e servizos universitarios do Campus de Ourense? 

Entende que sería positivo para a cidade a total integración do campus na cidade 

de Ourense? 

 

Santiago de Compostela, 30 de abril de 2025 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 30/04/2025 10:40:26 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey e Carlos López Font, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa 

a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 

O desenvolvemento e mantemento de infraestruturas de calidade son 

fundamentais para o progreso e seguridade da sociedade galega. En Galicia, a 

mellora das nosas estradas é primordial para o día a día da cidadanía galega, 

especialmente naquelas zonas rurais e máis afastadas dos grandes núcleos 

urbanos. 

 

Na parroquia de Ribasar, Rois, o paso da AC-300 pola travesía do Sisto 

representa un dos puntos máis perigosos do percorrido desta estrada, onde é 

frecuente ver a DGT con patrullas e controis disuasorios, especialmente de 

velocidade, co obxecto de aumentar a seguridade viaria do lugar. 

 

Esta estrada AC-300 serve de eixe de conexión máis áxil e curto entre núcleos 

de poboación tan importantes como son Padrón (comarca do Sar) ate Brión e 

Bertamiráns (Ames), polo que o paso de vehículos é frecuente e continuo. 

Tamén os de gran tonelaxe. 

 

Nestas circunstancias móstrase como extremadamente importante mellorar a 

seguridade viaria no Sisto, un moi relevante núcleo de poboación, coa 

instalación de beirarrúas, mellora da sinalización e instalación de pasos de 
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peóns e outras medidas que sirvan para mellorar a seguridade viaria e 

anticiparse a posibles desgrazas futuras. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita:  

 

1. Vai a Xunta de Galicia a dotar dunhas beirarrúas na estrada de 

competencia autonómica AC-300 ao seu paso pola travesía do lugar do 

Sisto? 

2. Ten a Xunta de Galicia coñecemento do perigo que está a representar o 

paso da AC-300 pola travesía do Sisto? 

3. Preocúpalle á Xunta de Galicia a seguridade viaria dos peóns e 

vehículos que circulan diariamente pola estrada AC-300? 

4. Vai a Xunta de Galicia a mellorar a sinalización da estrada? 

5. Ten previsto a Xunta de Galicia instalar varios pasos de peóns para 

mellorar a seguridade viaria? 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 30 de abril de 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 30/04/2025 11:34:41 

 

Carlos López Font na data 30/04/2025 11:34:50 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María Elena Espinosa Mangana e Carlos López Font, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esta 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O desenvolvemento e o mantemento de infraestruturas de calidade son 

fundamentais para o progreso e o benestar da sociedade galega. En Galicia, a 

mellora das nosas estradas, ferrocarrís, portos, aeroportos, redes de 

telecomunicacións e sistemas enerxéticos non só é crucial para fortalecer a 

nosa economía, senón tamén para garantir a cohesión social, a igualdade de 

oportunidades e o desenvolvemento sostible de todo o territorio, especialmente 

naquelas zonas rurais e máis afastadas dos grandes núcleos urbanos. 

A estrada PO-201, que conecta Silleda co Santuario da Saleta, segue a ser un 

punto crítico en termos de seguridade viaria para os peóns, xa que levamos 

moitos anos sen que se adopten medidas suficientes para garantir a 

seguridade das veciñas e veciños que transitan por esta vía, especialmente 

durante os nove días previos ás festas patronais, cando moitas persoas 

camiñan ata o santuario sen ningunha protección nas beiras da estrada. 

A necesidade de crear sendas seguras entre o núcleo urbano de Silleda e a 

estrada local que leva ao Santuario da Saleta é urxente e evidente. Este 

santuario é un lugar de encontro fundamental para a comunidade de Silleda, e 

o feito de que centos de persoas se vexan obrigadas a camiñar por unha 

estrada sen beiravías ou medidas de protección peonil é unha grave 

neglixencia en termos de seguridade vial. 

Ademais, resulta incomprensible que esta sexa a única estrada de todo o seu 

contorno que segue sen contar con beirarrúas, cando nas estradas nacionais e 

provinciais próximas xa se teñen construído estas infraestruturas. A falta de 
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actuación neste tramo específico deixa en evidencia unha discriminación 

inxustificada en comparación coas outras vías da zona, onde si se adoptaron 

medidas para garantir a seguridade peonil. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita:  

 

- Vai a Xunta de Galicia a construír sendas seguras entre o núcleo urbano 

de Silleda e a estrada local que leva ao Santuario da Saleta? 

- Por que esta estrada é a única de todo o seu contorno que segue sen 

contar con beirarrúas, cando nas estradas nacionais e provinciais 

próximas xa se teñen construído estas infraestruturas? 

- Por que aínda non se adoptaron medidas para garantir a seguridade 

peonil? 

- Preocúpalle á Xunta de Galicia a seguridade das veciñas e veciños que 

transitan por esta vía? 

  

 

 

 

Santiago de Compostela, a 30 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 30/04/2025 11:33:21 

 

Carlos López Font na data 30/04/2025 11:33:31 
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Á Mesa do Parlamento 

Oscar Insua Lema, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre a necesidade de eliminar gastos impropios aos 

concellos que acollen probas ABAU fóra dos campus universitarios. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Coma todos os anos, no mes xuño e xullo, celebrarase en toda Galiza, a 

convocatoria da Proba de Avaliación de Bacharelato para o Acceso á Universidade 

(ABAU), unha proba que dende fai bastantes anos, ademais de realizarse nas sete 

cidades galegas, onde existen campus das tres universidades, tamén teñen lugar noutros 

tres concellos: Cee, A Rúa e Viveiro. Isto foi así durante os últimos anos, agás no ano 

2020 da pandemia, na que por motivos de seguridade na saúde das persoas, realizouse 

ademais noutros sete concellos. 

Dende o ano 2007, o alumnado de bacharelato da Costa da Morte (IES. Agra das 

Raíces (Cee), IES Terra de Soneira (Vimianzo), IES Maximino Romero de Lema (Baio- 

Zas) e IES Fernando Blanco (Cee)), poden realizar a proba nas dependencias do 

instituto de Cee, o mesmo co alumnado da mariña lucense (IES Dionisio Gamallo 

Fierros (Ribadeo), IES Vilar Ponte (Viveiro), IES de Foz (Foz), IES Monte Castelo 

(Burela), IES Porta da Auga (Ribadeo), IES Marqués de Sargadelos (San Cibrao), IES 

Perdouro (Burela) e IES María Sarmiento (Viveiro)) no instituto de Viveiro ou do 

alumnado do Barco de Valdeorras e Viana (IES de Quiroga (Quiroga), IES 

Martaguisela (O Barco),  IES Xermán Ancoechea Quevedo (Trives), IES Carlos 
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Casares (Viana do Bolo), IES Cosme López Rodríguez (A Rúa), IES Lauro Olmo (O 

Barco) e Colexio Pablo VI Fátima (A Rúa)) nas instalacións do Instituto da Rúa. 

As razóns pola cal as probas da ABAU se descentralizaron das cidades son 

múltiples e obvias, pois evitáronse desprazamentos masivos ás cidades do alumnado e 

dos seus pais, ter que buscar hospedaxe, ou acudir todos os días de viaxe realizando 

ducias de quilómetros, pero sobre todo, evitouse o gasto que teñen que facer as familias 

que non viven na cidade, porque durante anos, os que vivimos nos pobos do rural, 

afastados das urbes, sempre tivemos que realizar gastos extras para acceder a algúns 

servizos públicos, quebrándose o principio de igualdade na nosa terra. Ademais, as 

deficientes conexións do transporte público nas comarcas periféricas, impedirían chegar 

a tempo ás probas ao alumnado que non posúe vehículo propio para desprazarse aos 

campus universitarios. 

Para que se producisen estas descentralizacións, os tres concellos periféricos 

asignaron no seu día un convenio coa Comisión Interuniversitaria de Galiza (CIUG) e 

co Consorcio Interuniversitario do Sistema Universitario de Galiza (CISUG), nos cales 

os primeiros se comprometeron a abonar os gastos xerados nas probas, e que 

inicialmente ascendían a unhas cuantías de 15.000 €, como no caso de Cee. Unha 

asunción económica que nunca debera producirse, pois unha vez máis, os concellos 

asumen inxustamente o custe duns servizos que non son  da súa competencia, pero que 

prefiren abonar, antes de que a situación reverta a tempos pretéritos, e só co único 

motivo de defender os intereses do alumnado de bacharelato para que poidan seguir 

realizando esas probas preto das súas localidades. 

Os convenios asínanse anualmente e parece que foron actualizando as cantidades 

que tiñan que asumir os concellos interesados, ata chegar a unhas contías que 

sobrepasan as previsións orzamentarias destes. No ano 2024 o concello de Cee tivo que 
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abonar a cantidade de  17.542,30 €, o da Rúa 17.879,20 €, e o de Viveiro 18.033,70 €, 

acudindo ás probas en Cee arredor de 140 alumnos, ao da Rúa 127 e ao de Viveiro 217. 

Este ano 2025, xa enviaron os modelos de convenios para asinar, e sorprende que as 

cantidades aumentaron de forma considerable, pois ao concello de Cee esíxenlle 

21.488,76 € , cantidade que cobre os gastos do persoal e dos traslados dos funcionarios 

que forman parte do tribunal para dúas convocatoria (xuño e xullo), ademais de gastos 

de xestión que supoñen un 20% do total e que non detallan para que se destinan. No 

caso do concello da Rúa, a cantidade a pagar este ano 2025 sería de 21.875, 04 € e no de 

Viveiro superarían xa os 22.000 €. Semella que son os concellos os que asumen 

totalmente os gastos derivados de descentralizar as probas, mais nin sequera se deducen 

das contas aportadas polo CISUG nos borradores dos convenios, os ingresos que 

reciben das taxas abonadas por todos os alumnos aspirantes, que supuxeron no ano 

pasado 30.816,28 €, se consideraramos que os 484 alumnos que fixeron as probas en 

Cee, A Rúa  e Viveiro, pagaron integramente a taxa de 63,67€ estipulada. Tamén é 

asombroso que a CIUG e o CISUG non teñan asinado ningún convenio cos concellos 

onde existen campus das tres universidades galegas para que se fagan cargo dos custes 

da organización das mesmas probas nesas cidades. 

Pois este é o contexto das probas da ABAU na Galiza despoboada e baleira, son 

os concellos os que se fan cargo dos custes de celebración das probas de Acceso á 

Universidade coa carga económica que iso supón nunhas arcas municipais ás que xa lles 

costa facerse cargo de todas as competencias propias que teñen que asumir. E 

namentres, asistimos ao abandono da Xunta de Galiza, que ben podería destinar a estes 

cometidos os cartos que consagra ás campañas publicitarias para promocionar medidas 

que quedan en papel mollado, como esa lei do impulso demográfico, que nos artigos 13 

e 85, establece a “A Administración autonómica elaborará e poñerá á disposición das 

administracións locais instrumentos e mecanismos de apoio económico que faciliten a 
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incorporación da perspectiva demográfica no deseño e aplicación das políticas e accións 

levadas a cabo por estas” ou que “A consellaría competente en materia de educación 

terá en conta a dispersión poboacional e o carácter rural dos asentamentos de poboación 

para efectuar a oferta de prazas educativas”. 

É por este motivo que desde o Bloque Nacionalista Galego entendemos que a 

Xunta de Galiza ten a responsabilidade de asumir un papel protagonista neste caso 

concreto, en base á lexislación anterior, axudando e asumindo o mantemento da 

celebración das ABAU nos concellos de Cee, A Rúa e Viveiro para facilitar o acceso a 

esa proba a todo o alumnado da contorna deses núcleos de poboación. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

-Entende a Xunta de Galiza que é unha boa decisión descentralizar as sedes das 

probas ABAU en comarcas afastadas dos campus universitarios? Que opinión ten a 

Dirección Xeral da Administración Local? 

-Que medidas económicas vai adoptar a Xunta de Galiza para eliminar a 

discriminación aos concellos de comarcas en reto demográfico como Cee, A Rúa e 

Viveiro, que acollerán as sedes das probas da ABAU fora dos campus galegos? 

-Considera xusto a Xunta que os concellos de Cee, A Rúa e Viveiro teñan que 

sufragar o custe dunhas probas, namentres os concellos que teñen campus universitarios 

e sedes das ABAU non? Considera que existe discriminación? 

- Entende a Xunta de Galiza que financiar as probas da ABAU é unha 

competencia impropia dos concellos? 
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- Considera a Xunta que poden existir situacións de discriminación, en 

actuacións que implican o uso de fondos públicos aportados a través do Plan Galego de 

Financiamento Universitario?  

 

Santiago de Compostela, 30 de abril de 2025 

 

Asdo.: Oscar Insua Lema 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Óscar Insua Lema na data 30/04/2025 11:57:41 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Lara Méndez López e Carlos López Font, deputada e deputado pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esta mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As infraestruturas desempeñan un papel clave no desenvolvemento de Galicia, 

xa que facilitan a conectividade, estimulan a actividade económica e aseguran 

o acceso equitativo aos servizos públicos. A súa mellora e expansión axudan a 

reducir as diferenzas entre territorios, fortalecen o sector produtivo e elevan a 

calidade de vida da poboación. Así pois, investir en infraestruturas é 

fundamental para o desenvolvemento sostible e equilibrado de Galicia, 

asegurando a súa competitividade e benestar futuro. 

A estrada LU-170, que conecta as localidades de Xermade e Momán no 

concello de Xermade, é unha infraestrutura clave para a comunicación interior 

da comarca da Terra Chá. Nos últimos anos, esta vía foi obxecto de diversas 

actuacións por parte da Xunta de Galicia, aínda que continúa a ser un motivo 

de preocupación entre a veciñanza e as autoridades locais polo seu estado 

xeral e pola necesidade de intervencións máis amplas. 

Na actualidade, a situación da estrada segue xerando preocupación. Veciños e 

autoridades locais denuncian que o firme segue nun estado deplorable en 

varios tramos, con curvas perigosas e un ancho insuficiente, especialmente no 

tramo que dá acceso ao polígono industrial. En maio do ano 2024, o párroco de 

Momán reclamara publicamente o arranxo desta estrada, poñendo en valor a 

súa importancia para a comunicación e o desenvolvemento da zona. 

Tamén dende o ámbito político se esixiron actuacións inmediatas. O Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia xa lle reclamara a Xunta de Galicia o 

desbloqueo do proxecto de mellora entre Cabreiros e Momán, advertindo do 

C
SV

: R
EX

PG
-9

85
e5

J7
U

M
-1

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

82599

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
8e

69
1J

Xy
-3

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-98e691JXy-3


 

 

Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

perigo que representa actualmente a vía para os condutores e da necesidade 

urxente de acometer as obras prometidas. 

En resumo, a estrada LU-170 segue a ser un punto crítico na rede viaria da 

comarca, cunha importancia estratéxica para o desenvolvemento local. Aínda 

que se teñen realizado melloras puntuais e existen proxectos de rehabilitación 

avanzados, as demandas sociais e políticas evidencian que a súa rehabilitación 

integral é aínda unha necesidade pendente. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita:  

 

- Ten previsto a Xunta de Galicia un calendario concreto para o inicio das 

obras de rehabilitación integral da estrada LU-170 entre Xermade e 

Momán, tendo en conta a súa importancia estratéxica para a comarca da 

Terra Chá? 

 

- Que pasos está a dar a Xunta de Galicia para arranxar a estrada LU-

170? 

 

- Está a Xunta de Galicia facendo todo o posible para mellorar a LU-170 

entre Xermade e Momán? 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 30 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Lara Méndez López na data 30/04/2025 11:40:59 
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Carlos López Font na data 30/04/2025 11:41:09 

 

C
SV

: R
EX

PG
-9

85
e5

J7
U

M
-1

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

82601

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-9
8e

69
1J

Xy
-3

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-98e691JXy-3


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para escrita, sobre a necesidade de regular e impulsar a 

aprendizaxe ao longo da vida adulta en Galiza, e o abandono por parte do Goberno 

galego do Anteproxecto de lei presentado pola Consellería de Educación en decembro 

de 2022. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Hai pouco máis de dous anos, exactamente o 7 de decembro de 2022, a 

Consellería de Educación comezaba a tramitación dunha nova lei para a aprendizaxe ao 

longo da vida adulta. O obxectivo da mesma, segundo a propia Consellería, era a 

regulación e a organización dun sistema de aprendizaxe ao longo da vida adulta en 

Galiza que respondera de xeito eficiente ás necesidades de formación permanente da 

cidadanía galega, de acordo coas competencias que o Estatuto de Autonomía e o resto 

do ordenamento xurídico lle atribúen á Comunidade Autónoma de Galiza. Manifestaban 

ademais, que a formación ao longo da vida, formal ou non formal, permitía que as 

persoas adultas ampliasen os seus coñecementos, mellorasen as súas competencias 

técnicas e profesionais e desenvolveran as súas aptitudes e capacidade crítica, 

favorecendo o desenvolvemento integral das persoas dende o ámbito persoal e 

profesional, impulsando a sostibilidade en Galiza na área económica, social e cultural. 

Presentado o anteproxecto de lei, a Consellería de Educación abriu o prazo para 

presentar suxestións, que foi pechado o 7 de marzo de 2023, tendo recollida unha.  
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Despois desta data nada volvemos a saber desta iniciativa do Goberno da Xunta, 

nin da Consellería de Educación, que debeu deixar a proposta nun caixón e un ano 

despois, tras unhas novas eleccións e unha limpeza nos despachos, remataría no lixo de 

San Caetano. 

Acertada ou non esta proposta lanzada a finais do 2022, fainos reflexionar sobre 

a marcha do noso ensino público, acostumado a continuas modificacións e bandazos a 

mans dos distintos dirixentes no goberno central de Madrid e no noso propio País por 

parte do PP que actúa a base de impulsos que dependen máis do interese 

propagandístico que dunha planificación seria e consensuada co sector, pensando no 

futuro do ensino público na Galiza, cunhas características propias e diferentes ao resto 

do Estado. 

Sobre a aprendizaxe das persoas adultas ao longo da vida leva a UE traballando 

preto de 15 anos para conseguir que os estados membros dean os pasos precisos para 

aumentar a formación da cidadanía, concienciar sobre os beneficios de actualizarse e 

facer unha transición laboral e dixital acompañada das novas tecnoloxías e de acadar 

unha formación cun bo nivel que dea resposta á demanda do tecido empresarial. 

No 2011 a UE presentou o Plan Europeo de Aprendizaxe de Adultos, no 2016 a 

Nova Axenda de capacidades para Europa, no 2020 a Axenda de capacidades europea 

(vinculada ao pacto verde europeo e á Nova Estratexia Dixital europea, para acadar os 

ODS), así como o Plan de Acción da Educación Dixital (2021-27) e no 2021 o Espazo 

europeo de Educación (2021-30). Durante todos estes anos entre 2011 e 2021, Europa 

sigue insistindo na necesidade de avanzar no ámbito educativo mentres os estados 

seguen nunha inacción ao respecto. 

Para o Consello da UE é prioritario asegurar unha aprendizaxe que debe estar 

regulada debidamente, que dea oportunidades a calquera cidadá/n de xeito permanente e 

en calquera momento da súa vida, que sexa accesible e flexible; que sexa de calidade, 
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con equidade, inclusión e garantía de éxito e que permita unha transición ecolóxica e 

dixital. 

A normativa actual que regula os estudos de adultos é a Lei 2/2006, de 3 de 

maio, modificada pola Lei 3/2020, de 29 de decembro, que inclúe medidas de 

orientación profesional que fomenta a aprendizaxe ao longo da vida, garantindo a 

formación necesaria, incorporación de tecnoloxías dixitais e materiais didácticos en 

soporte electrónico e facilitar a ensinanza a distancia a través de tecnoloxías dixitais. 

A Lei galega 9/1992, de 24 de xullo, de educación e promoción de adultos, 

queda polo tanto un pouco desfasada do impulso europeo ao respecto e da aplicación da 

normativa estatal, da que o goberno galego aplicou aquelas cuestións máis 

electoralistas, como a dixitalización dos centros educativos a través de Edixgal, da que 

nunca se fixo unha avaliación seria ata o momento e que tanta polémica ten suscitado 

entre a comunidade educativa.  

Na actualidade é necesario acadar a alfabetización dixital de toda a poboación, 

pero sempre dun xeito planificado e con medidas educativas transversais que axuden 

ademais a reverter ou paralizar o problema demográfico. Precisamos, polo tanto, poder 

contar cunha nova lei que dea resposta ás necesidades formativas permanentes da 

cidadanía galega de calquera idade e en calquera punto xeográfico do noso País, cun 

acceso flexible á aprendizaxe, para mellorar as súas capacidades e xestionar as 

transicións profesionais. 

Para iso deben contar coa representación de todos os sectores educativos, porque 

non se trata de facer parches ao sistema actual de adultos, senón que se trata de 

planificar a educación da cidadanía galega en calquera momento da súa vida, dando 

resposta ás súas necesidades, pero sen perder de vista unha formación de calidade que 

combine o ensino formal e informal, on-line, a distancia, presencial ou semipresencial, 

sen que o obxectivo da administración sexa o aforro en profesorado, senón todo o 
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contrario, poder contar co maior equipo humano implicado e con formación dixital, 

pedagóxica e didáctica a maiores das distintas especialidades. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Por que non se impulsou o anteproxecto de lei, presentado en decembro de 

2022, de aprendizaxe na vida adulta na Galiza?  

-Vai a Consellería de Educación crear no 2025 o Consello da aprendizaxe ao 

longo da vida, formado por todos os sectores implicados no sector educativo galego, 

para chegar a un acordo e impulsar a máis tardar no primeiro semestre de 2026 un Plan 

de aprendizaxe ao longo da vida dotado cos medios económicos e humanos necesarios, 

así como a Lei galega que regule a aprendizaxe ao longo da vida das galegas e galegos? 

 

Santiago de Compostela, 30 de abril de 2025 

 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Cristina Fernández Davila na data 30/04/2025 15:50:34 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María Elena Espinosa Mangana, Carlos López Font, Julio Ernesto Abalde 

Alonso e Silvia Longueira Castro, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Os centros educativos públicos vigueses son testemuñas do paso de moitas 

xeracións de estudantes. 

 

Isto implica unha alta intensidade en canto a actividade interior se refire, así 

como un alto deterioro das súas instalacións co paso do tempo. 

 

Esa antigüidade das instalacións educativas fan totalmente necesaria e 

imprescindible unha reforma integral. 

 

Unha reforma que considere tanto os aspectos estruturais como funcionais. 

 

Unha reforma que garanta que os colexios públicos vigueses poidan seguir 

sendo lugares de aprendizaxe seguros, accesibles, funcionais e eficientes. 

 

E para iso fai falta un verdadeiro compromiso. 

 

Pero hoxe imos  falar exclusivamente do CEIP Celso Emilio Ferreiro e dunhas 

filtracións de auga existentes na derradeira planta do edificio principal, por iso, 

as deputadas e os deputados que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación á seguinte pregunta: 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Vai a Consellería de Educación, Ciencia, Universidades e Formación 

Profesional, levar a cabo os investimentos necesarios para resolver os 

problemas de filtracións no CEIP Celso Emilio Ferreiro de Vigo? 

 

Parlamento de Galicia, 30 de abril de 2025 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 30/04/2025 17:27:51 

 

Carlos López Font na data 30/04/2025 17:28:12 

 

Julio Abalde Alonso na data 30/04/2025 17:28:22 

 

Silvia Longueira Castro na data 30/04/2025 17:28:36 
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Á Mesa do Parlamento 

Brais Ruanova Vilas-Boas, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a necesidade de que a Xunta 

desenvolva un novo modelo de saneamento para o concello de Oia.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O concello de Oia é un concello de amplo carácter litoral, mais tamén cunha 

importante implantación de poboación nas parroquias do rural, cuestión pola cal a 

veciñanza do concello leva demandando unha atención especializada no que ten haber 

coa prestación de diferentes servizos. 

Dentro destes servizos está o modelo de saneamento que, para o concello de 

Oia, pode só considerarse como inexistente xa que o concello non conta con ningunha 

estación de depuración de augas, se non que en realidade son máis ben decantadoras que 

presentan moitos problemas de funcionamento e que verten directamente ao mar augas 

residuais contaminantes. 

A ineficiencia deste servizo ponse de manifesto nos períodos de choivas fortes 

xa que este sistema de incapaz de absorber o incremento de volume de auga, pola suma 

das pluviais ás augas de saneamento e acaba desbordando e vertendo augas residuais na 

propia rúa. 

É tal o caso que os sumidoiros deixan saír a auga de saneamento no propio 

Camiño de Santiago ao seu paso polo concello de Oia e que, como xa se mencionou 

antes, acaban chegando ao mar se ningún tipo de proceso de depuración ao uso. 
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No mes de maio de 2020, Augas de Galiza adxudicou o servizo para a redacción 

dun estudo de alternativas para mellorar a depuración da faixa costeira do concello de 

Oia. O contrato, adxudicado a Ingenia Proyectos Técnicos, prevía un investimento de 

18.000 euros e un prazo de execución de 4 meses.  

No 2023 a conselleira de infraestruturas e mobilidade naquel momento, a señora 

Ethel Vázquez, anunciaba a través dos medios que se ía a executar o proxecto dunha 

nova depuradora en substitución dos sistemas compactos dos que se derivan grande 

parte das problemáticas nomeadas. 

Mais a realidade é que na actualidade, os problemas vencellados ao saneamento 

seguen a ser unha sinatura pendente do Goberno Galego e do propio concello de Oia, 

que están deixando relegada á veciñanza de Oia a ser galegas e galegos de segundo 

nivel. 

O que queda claro é que fronte aos anuncios do pasado non hai feitos no 

presente, polo tanto é vital que o Goberno Galego materialice os compromisos 

adquiridos co saneamento do concello de Oia para poder paliar os problemas sociais e 

ambientais que causa esta deficiencia. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Pensa o Goberno Galego dotar ao concello de Oia unha rede de saneamento e 

depuración que corrixa as deficiencias que existen na actualidade? En que prazo? 

- Vai presentar ante a veciñanza os resultados do estudo contratado en 2020 para 

analizar as alternativas para mellorar a depuración da franxa litoral do concello de Oia? 
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Santiago de Compostela, 30 de abril de 2025 

 

Asdo.: Brais Ruanova Vilas-Boas 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 30/04/2025 17:54:17 
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Asunto:  Remisión contestación parlamentaria.

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita,  número  10849,  formulada  polo 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego a iniciativa de dona Mercedes 
Queixas Zas, dona Iria Taibo Corsanego e don Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, sobre “a 
actitude do Goberno galego ante o informe elaborado polo Consello da Cultura 
Galega en relación co proxecto de Altri en Palas de Rei e respecto das propias 
funcións de asesoramento en materia cultural que desenvolve este órgano”, 
teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do 
Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola Consellería 
de  Economía e Industria  en colaboración coa Consellería de Medio Ambiente e 
Cambio Climático, que ten o seguinte contido:

“O 04/03/2024 publicouse no Diario Oficial de Galicia o Anuncio do 20 de febreiro de 
2024, da Secretaría Xeral de Industria, polo que se someten a información pública a 
solicitude de autorización ambiental integrada (AAI), o estudo de impacto ambiental 
(EIA),  a declaración de utilidade pública e o proxecto para a implantación dunha 
industria  de  fibra  téxtil  a  base  de  celulosa  e  as  súas  infraestruturas  asociadas, 
promovido por Greenfiber, S.L. e declarado proxecto industrial estratéxico (PIE) polo 
Acordo do Consello da Xunta de Galicia, do 29 de decembro de 2022, que se vai 
implantar no concello de Palas de Rei.

Esta publicación realizouse de conformidade co artigo 80.3 do Decreto lexislativo 
1/2015, do 12 de febreiro, polo que se aproba o texto refundido das disposicións 
legais  da  Comunidade  Autónoma de  Galicia  en  materia  de  política  industrial,  e 
demais normas anteriormente citadas, para coñecemento xeral e para que todas 
aquelas  persoas,  naturais  ou  xurídicas,  que  se  consideren  afectadas  nos  seus 
dereitos  ou  intereses,  poidan  examinar  a  documentación  técnica  anteriormente 
relacionada e, se é o caso, presentar as alegacións ou observacións que consideren 
oportunas dentro do prazo de trinta (30) días hábiles, que se contarán a partir do día 
seguinte ao da publicación deste anuncio no Diario Oficial de Galicia (DOG).

De  acordo  co  exposto,  o  prazo  a  presentación  de  alegacións  ou  observacións 
finalizaba o 17/04/2024. Ese mesmo día, ás 13:15, recibiuse na Secretaría Xeral de 
Industria  e  Desenvolvemento  Enerxético  un  oficio,  presentado  polo  Consello  da 
Cultura Galega, mediante o que se solicitaba a apertura dun prazo extraordinario 
para poder elaborar un informe por parte do dito órgano.

En primeiro lugar, cómpre salientar que, de acordo co artigo 32 da Lei 39/2015, do 1 
de outubro, do Procedemento Administrativo Común das Administracións Públicas, 
a  Administración,  salvo  precepto  en  contrario,  poderá  conceder  de  oficio  ou  a 
pedimento  dos  interesados,  unha  ampliación  dos  prazos  establecidos,  que  non 
exceda da metade dos mesmos, se as circunstancias o aconsellan e con iso non se 
prexudican dereitos de terceiro. 

Dirección xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias
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Non obstante, o mesmo artigo 32 establece que, tanto a petición dos interesados 
como a decisión sobre a ampliación deberán producirse,  en todo caso,  antes do 
vencemento  do  prazo  de  que  se  trate.  En  ningún  caso  poderá  ser  obxecto  de 
ampliación un prazo xa vencido. 

Polo tanto, cómpre salientar que a duración da fase de información pública, que 
ademais vén prevista no Texto refundido das disposicións legais da Comunidade 
Autónoma  de  Galicia  en  materia  de  política  industrial,  aprobado  polo  Decreto 
Lexislativo 1/2015, de 12 de febreiro, xa non podería ter sido ampliada, tendo en 
conta a data na que se fixo a dita solicitude, sen tempo material para resolver e 
publicar a dita ampliación antes do vencemento do prazo inicialmente establecido.

Aínda así, a Secretaría Xeral de Industria e Desenvolvemento Enerxético respondeu 
ao dito oficio, remitindo ao Consello da Cultura Galega un oficio no que se indicaba 
o seguinte:

“(…) En relación á súa petición, cómpre salientar que a aprobación do dito proxecto 
está  a  seguir  o  procedemento  previsto  no  artigo  80  do  texto  refundido  das 
disposicións  legais  da  Comunidade  Autónoma  de  Galicia  en  materia  de  política 
industrial, aprobado polo Decreto lexislativo 1/2015, do 12 de febreiro.

Así, o anuncio publicado no Diario Oficial de Galicia o pasado 4 de marzo do 2024, 
responde  ao  sometemento  a  información  pública  da  solicitude  de  autorización 
ambiental integrada (AAI), o estudo de impacto ambiental (EIA), a declaración de 
utilidade pública e o proxecto, de acordo co previsto no artigo 80.3 do dito texto 
refundido. 

Mediante o dito anuncio, expúxose a seguinte documentación: 

    1. Proxecto básico da autorización ambiental integrada (AAI) e anexos. 

    2. Estudo de impacto ambiental (EIA) e anexos 

    3. Relación de bens e dereitos afectados. 

Tal  e  como  se  indica  no  anuncio,  esta  documentación  fíxose  pública  para 
coñecemento xeral e para que todas aquelas persoas, naturais ou xurídicas, que se 
consideren  afectadas  nos  seus  dereitos  ou  intereses,  poidan  examinar  a 
documentación  técnica  anteriormente  relacionada  e,  se  é  o  caso,  presentar  as 
alegacións ou observacións que consideren oportunas dentro do prazo de trinta (30) 
días hábiles.

Ademais,  tal  e como establece o seu artigo 80.4,  simultaneamente solicitáronse 
todos  os  informes  ás  administracións  e  órganos  sectoriais  afectados,  tanto  os 
esixidos pola normativa reguladora da autorización sectorial como os esixidos para 
os  efectos  da  tramitación  ambiental.  Entre  os  informes  que  se  deben  solicitar 
preceptivamente se encontra un informe preceptivo sobre as eventuais afeccións 
aopatrimonio cultural,  que se solicitou ao órgano competente, que é a Dirección 
Xeral  de  Patrimonio  Cultural  da  Consellería  de  Cultura,  Lingua  e  Xuventude.  A 
consulta ao Consello da Cultura Galega non está prevista como preceptiva polas 
normas citadas. 
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Certamente,  polo  que  respecta  ao  contido  do  Proxecto,  cómpre  salientar  que 
consiste  na  "instalación  dunha  fábrica  de  fibra  téxtil  a  base  de  celulosa,  cunha 
capacidade  final  de  produción  de  400.000  ADt/ano  de  celulosa  (soluble)  (ADt: 
tonelada  métrica  de  pasta  secada  ao  aire,  expresada  cunha  secura  do  90  %)  e 
200.000 t/ano de lyocell (tecido artificial e ecolóxico fabricado a partir de pasta de 
madeira  de  eucalipto),  que  se  desenvolverá  nunha  fase  inicial  (fase  I)  cunha 
produción de 250.000 ADt/ano de celulosa e 60.000 t/ano de lyocell. Como materia 
prima básica utilizarase inicialmente (fase I) aproximadamente 1,2 millóns de m3 de 
madeira de eucalipto (Eucalyptus globulus e nitens) por ano".

En consecuencia, como se ten expresado, a consulta ao Consello da Cultura Galega 
non se contempla como preceptiva pola lexislación aplicable a este proxecto, sen 
prexuízo  da  posibilidade  de  que  ese  órgano,  ou  calquera  outro,  podería  ter 
presentado as alegacións ou observacións que considerase oportunas no trámite de 
información pública, tal e como outras entidades públicas e privadas teñen realizado 
durante o prazo no que estivo aberto o prazo legalmente establecido.

De acordo co exposto, e co fin de cumprir a normativa vixente, o que cómpre é 
continuar coa tramitación do procedemento de aprobación do proxecto de acordo co 
establecido no texto refundido das disposicións legais da Comunidade Autónoma de 
Galicia en materia de política industrial, aprobado polo Decreto lexislativo 1/2015, do 
12 de febreiro, e no resto da normativa aplicable.”

En  consecuencia,  e  tal  e  como  se  indicou  na  resposta  remitida  ao  Consello  da 
Cultura Galega, a consulta ao Consello da Cultura Galega non se contempla como 
preceptiva pola lexislación aplicable a este proxecto, sen prexuízo da posibilidade de 
que  ese  órgano,  ou  calquera  outro,  podería  ter  presentado  as  alegacións  ou 
observacións que considerase oportunas no trámite de información pública, tal e 
como outras entidades públicas e privadas teñen realizado durante o prazo no que 
estivo aberto o prazo legalmente establecido.

En canto ás preguntas relativas ao procedemento de autorización do proxecto, tal e 
como se ten respondido o en diversas ocasións, estase a aplicar o procedemento 
previsto  na  normativa  vixente  para  os  proxectos  declarados  como  proxectos 
industriais estratéxicos. Trátase dun procedemento que garante a participación e 
transparencia, e no que se analiza de forma obxectiva o cumprimento das distintas 
normativas sectoriais, como condición indispensable para que o proxecto poida ser 
finalmente autorizado.

Por último, cabe destacar que unha cuestión sobre o referido informe foi contestada 
na sesión do Pleno celebrada o pasado 25 de setembro de 2024 pola conselleira de 
Medio  Ambiente  e  Cambio  Climático,  Ángeles  Vázquez  Mejuto,  en  resposta  á 
interpelación 10609.

Enlace ao vídeo do Pleno celebrado o pasado 25 de setembro de 2024:

https://mediateca.parlamentodegalicia.gal/watch?
id=YzAzNGNhY2MtMTYzMi00ZmU1LWFkZDEtY2I2ZjZmYzRkNzhh&start=13241”. 
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O  que  lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción  no  Boletín  Oficial  do 
Parlamento  de  Galicia,  de  acordo  co  previsto  no  artigo  65  e  concordantes  do 
Regulamento vixente.

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias,

(Documento asinado dixitalmente)

Sandra Vázquez Domínguez

PRESIDENTE PARLAMENTO DE GALICIA
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Asinado dixitalmente por:
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Asunto:  Remisión contestación parlamentaria.

En relación coa pregunta con resposta oral en Pleno,  número 10848,  formulada 
polo  Grupo  Parlamentario  do  Bloque  Nacionalista  Galego,  a  iniciativa  de  dona 
Mercedes Queixas Zas, dona Iria Taibo Corsanego e don Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, 
sobre  “a  obriga  de  o  Goberno  galego  respectar  a  lealdade  institucional”, 
convertida en escrita por fin do período de sesións setembro-decembro de 2024, 
teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do 
Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola Consellería 
de  Economía e Industria  en colaboración coa Consellería de Medio Ambiente e 
Cambio Climático , que ten o seguinte contido:

“O 04/03/2024 publicouse no Diario Oficial de Galicia o Anuncio do 20 de febreiro de 
2024, da Secretaría Xeral de Industria, polo que se someten a información pública a 
solicitude de autorización ambiental integrada (AAI), o estudo de impacto ambiental 
(EIA),  a declaración de utilidade pública e o proxecto para a implantación dunha 
industria  de  fibra  téxtil  a  base  de  celulosa  e  as  súas  infraestruturas  asociadas, 
promovido por Greenfiber, S.L. e declarado proxecto industrial estratéxico (PIE) polo 
Acordo do Consello da Xunta de Galicia, do 29 de decembro de 2022, que se vai 
implantar no concello de Palas de Rei.

Esta publicación realizouse de conformidade co artigo 80.3 do Decreto lexislativo 
1/2015, do 12 de febreiro, polo que se aproba o texto refundido das disposicións 
legais  da  Comunidade  Autónoma de  Galicia  en  materia  de  política  industrial,  e 
demais normas anteriormente citadas, para coñecemento xeral e para que todas 
aquelas  persoas,  naturais  ou  xurídicas,  que  se  consideren  afectadas  nos  seus 
dereitos  ou  intereses,  poidan  examinar  a  documentación  técnica  anteriormente 
relacionada e, se é o caso, presentar as alegacións ou observacións que consideren 
oportunas dentro do prazo de trinta (30) días hábiles, que se contarán a partir do día 
seguinte ao da publicación deste anuncio no Diario Oficial de Galicia (DOG).

De  acordo  co  exposto,  o  prazo  a  presentación  de  alegacións  ou  observacións 
finalizaba o 17/04/2024. Ese mesmo día, ás 13:15, recibiuse na Secretaría Xeral de 
Industria  e  Desenvolvemento  Enerxético  un  oficio,  presentado  polo  Consello  da 
Cultura Galega, mediante o que se solicitaba a apertura dun prazo extraordinario 
para poder elaborar un informe por parte do dito órgano.

En primeiro lugar, cómpre salientar que, de acordo co artigo 32 da Lei 39/2015, do 1 
de outubro, do Procedemento Administrativo Común das Administracións Públicas, 
a  Administración,  salvo  precepto  en  contrario,  poderá  conceder  de  oficio  ou  a 
pedimento  dos  interesados,  unha  ampliación  dos  prazos  establecidos,  que  non 
exceda da metade dos mesmos, se as circunstancias o aconsellan e con iso non se 
prexudican dereitos de terceiro. 

Non obstante, o mesmo artigo 32 establece que, tanto a petición dos interesados 
como a decisión sobre a ampliación deberán producirse,  en todo caso,  antes do 
vencemento  do  prazo  de  que  se  trate.  En  ningún  caso  poderá  ser  obxecto  de 
ampliación un prazo xa vencido. 
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Polo tanto, cómpre salientar que a duración da fase de información pública, que 
ademais vén prevista no Texto refundido das disposicións legais da Comunidade 
Autónoma  de  Galicia  en  materia  de  política  industrial,  aprobado  polo  Decreto 
Lexislativo 1/2015, de 12 de febreiro, xa non podería ter sido ampliada, tendo en 
conta a data na que se fixo a dita solicitude, sen tempo material para resolver e 
publicar a dita ampliación antes do vencemento do prazo inicialmente establecido.

Aínda así, a Secretaría Xeral de Industria e Desenvolvemento Enerxético respondeu 
ao dito oficio, remitindo ao Consello da Cultura Galega un oficio no que se indicaba 
o seguinte:

“(…) En relación á súa petición, cómpre salientar que a aprobación do dito proxecto 
está  a  seguir  o  procedemento  previsto  no  artigo  80  do  texto  refundido  das 
disposicións  legais  da  Comunidade  Autónoma  de  Galicia  en  materia  de  política 
industrial, aprobado polo Decreto lexislativo 1/2015, do 12 de febreiro.

Así, o anuncio publicado no Diario Oficial de Galicia o pasado 4 de marzo do 2024, 
responde  ao  sometemento  a  información  pública  da  solicitude  de  autorización 
ambiental integrada (AAI), o estudo de impacto ambiental (EIA), a declaración de 
utilidade pública e o proxecto, de acordo co previsto no artigo 80.3 do dito texto 
refundido. 

Mediante o dito anuncio, expúxose a seguinte documentación: 

    1. Proxecto básico da autorización ambiental integrada (AAI) e anexos. 

    2. Estudo de impacto ambiental (EIA) e anexos 

    3. Relación de bens e dereitos afectados. 

Tal  e  como  se  indica  no  anuncio,  esta  documentación  fíxose  pública  para 
coñecemento xeral e para que todas aquelas persoas, naturais ou xurídicas, que se 
consideren  afectadas  nos  seus  dereitos  ou  intereses,  poidan  examinar  a 
documentación  técnica  anteriormente  relacionada  e,  se  é  o  caso,  presentar  as 
alegacións ou observacións que consideren oportunas dentro do prazo de trinta (30) 
días hábiles.

Ademais,  tal  e como establece o seu artigo 80.4,  simultaneamente solicitáronse 
todos  os  informes  ás  administracións  e  órganos  sectoriais  afectados,  tanto  os 
esixidos pola normativa reguladora da autorización sectorial como os esixidos para 
os  efectos  da  tramitación  ambiental.  Entre  os  informes  que  se  deben  solicitar 
preceptivamente se encontra un informe preceptivo sobre as eventuais afeccións ao 
patrimonio cultural, que se solicitou ao órgano competente, que é a Dirección Xeral 
de Patrimonio Cultural da Consellería de Cultura, Lingua e Xuventude. A consulta ao 
Consello  da  Cultura  Galega  non  está  prevista  como  preceptiva  polas  normas 
citadas. 
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Certamente,  polo  que  respecta  ao  contido  do  Proxecto,  cómpre  salientar  que 
consiste  na  "instalación  dunha  fábrica  de  fibra  téxtil  a  base  de  celulosa,  cunha 
capacidade  final  de  produción  de  400.000  ADt/ano  de  celulosa  (soluble)  (ADt: 
tonelada  métrica  de  pasta  secada  ao  aire,  expresada  cunha  secura  do  90  %)  e 
200.000 t/ano de lyocell (tecido artificial e ecolóxico fabricado a partir de pasta de 
madeira  de  eucalipto),  que  se  desenvolverá  nunha  fase  inicial  (fase  I)  cunha 
produción de 250.000 ADt/ano de celulosa e 60.000 t/ano de lyocell. Como materia 
prima básica utilizarase inicialmente (fase I) aproximadamente 1,2 millóns de m3 de 
madeira de eucalipto (Eucalyptus globulus e nitens) por ano".

En consecuencia, como se ten expresado, a consulta ao Consello da Cultura Galega 
non se contempla como preceptiva pola lexislación aplicable a este proxecto, sen 
prexuízo  da  posibilidade  de  que  ese  órgano,  ou  calquera  outro,  podería  ter 
presentado as alegacións ou observacións que considerase oportunas no trámite de 
información pública, tal e como outras entidades públicas e privadas teñen realizado 
durante o prazo no que estivo aberto o prazo legalmente establecido.

De acordo co exposto, e co fin de cumprir a normativa vixente, o que cómpre é 
continuar coa tramitación do procedemento de aprobación do proxecto de acordo co 
establecido no texto refundido das disposicións legais da Comunidade Autónoma de 
Galicia en materia de política industrial, aprobado polo Decreto lexislativo 1/2015, do 
12 de febreiro, e no resto da normativa aplicable.”

En  consecuencia,  e  tal  e  como  se  indicou  na  resposta  remitida  ao  Consello  da 
Cultura Galega, a consulta ao Consello da Cultura Galega non se contempla como 
preceptiva pola lexislación aplicable a este proxecto, sen prexuízo da posibilidade de 
que  ese  órgano,  ou  calquera  outro,  podería  ter  presentado  as  alegacións  ou 
observacións que considerase oportunas no trámite de información pública, tal e 
como outras entidades públicas e privadas teñen realizado durante o prazo no que 
estivo aberto o prazo legalmente establecido.

En canto ás preguntas relativas ao procedemento de autorización do proxecto, tal e 
como se ten respondido o en diversas ocasións, estase a aplicar o procedemento 
previsto  na  normativa  vixente  para  os  proxectos  declarados  como  proxectos 
industriais estratéxicos. Trátase dun procedemento que garante a participación e 
transparencia, e no que se analiza de forma obxectiva o cumprimento das distintas 
normativas sectoriais, como condición indispensable para que o proxecto poida ser 
finalmente autorizado.

Por último, cabe destacar que unha cuestión sobre o referido informe foi contestada 
na sesión do Pleno celebrada o pasado 25 de setembro de 2024 pola conselleira de 
Medio  Ambiente  e  Cambio  Climático,  Ángeles  Vázquez  Mejuto,  en  resposta  á 
interpelación 10609.

Enlace ao vídeo do Pleno celebrado o pasado 25 de setembro de 2024:

https://mediateca.parlamentodegalicia.gal/watch?
id=YzAzNGNhY2MtMTYzMi00ZmU1LWFkZDEtY2I2ZjZmYzRkNzhh&start=13241“.
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O  que  lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción  no  Boletín  Oficial  do 
Parlamento  de  Galicia,  de  acordo  co  previsto  no  artigo  65  e  concordantes  do 
Regulamento vixente.

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias,

(Documento asinado dixitalmente)

Sandra Vázquez Domínguez

PRESIDENTE DO PARLAMENTO DE GALICIA
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Asinado dixitalmente por:

 

REXISTRO ELECTRÓNICO na data 28/04/2025 9:27:00
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Asunto:  Remisión contestación parlamentaria.

En relación coa pregunta con resposta oral en Comisión, número 10847, formulada 
polo  Grupo  Parlamentario  do  Bloque  Nacionalista  Galego,  a  iniciativa  de  dona 
Mercedes Queixas Zas, dona Iria Taibo Corsanego e don Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, 
sobre “a actitude do Goberno galego ante o informe elaborado polo Consello da 
Cultura Galega en relación co proxecto de Altri en Palas de Rei e respecto das
propias  funcións  de asesoramento  en  materia  cultural  que  desenvolve  este 
órgano”, convertida en escrita por fin do período de sesións setembro-decembro de 
2024, teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 
do  Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola 
Consellería de  Economía e Industria  en colaboración coa Consellería de Medio 
Ambiente e Cambio Climático , que ten o seguinte contido:

“O 04/03/2024 publicouse no Diario Oficial de Galicia o Anuncio do 20 de febreiro de 
2024, da Secretaría Xeral de Industria, polo que se someten a información pública a 
solicitude de autorización ambiental integrada (AAI), o estudo de impacto ambiental 
(EIA),  a declaración de utilidade pública e o proxecto para a implantación dunha 
industria  de  fibra  téxtil  a  base  de  celulosa  e  as  súas  infraestruturas  asociadas, 
promovido por Greenfiber, S.L. e declarado proxecto industrial estratéxico (PIE) polo 
Acordo do Consello da Xunta de Galicia, do 29 de decembro de 2022, que se vai 
implantar no concello de Palas de Rei.

Esta publicación realizouse de conformidade co artigo 80.3 do Decreto lexislativo 
1/2015, do 12 de febreiro, polo que se aproba o texto refundido das disposicións 
legais  da  Comunidade  Autónoma de  Galicia  en  materia  de  política  industrial,  e 
demais normas anteriormente citadas, para coñecemento xeral e para que todas 
aquelas  persoas,  naturais  ou  xurídicas,  que  se  consideren  afectadas  nos  seus 
dereitos  ou  intereses,  poidan  examinar  a  documentación  técnica  anteriormente 
relacionada e, se é o caso, presentar as alegacións ou observacións que consideren 
oportunas dentro do prazo de trinta (30) días hábiles, que se contarán a partir do día 
seguinte ao da publicación deste anuncio no Diario Oficial de Galicia (DOG).

De  acordo  co  exposto,  o  prazo  a  presentación  de  alegacións  ou  observacións 
finalizaba o 17/04/2024. Ese mesmo día, ás 13:15, recibiuse na Secretaría Xeral de 
Industria  e  Desenvolvemento  Enerxético  un  oficio,  presentado  polo  Consello  da 
Cultura Galega, mediante o que se solicitaba a apertura dun prazo extraordinario 
para poder elaborar un informe por parte do dito órgano.

En primeiro lugar, cómpre salientar que, de acordo co artigo 32 da Lei 39/2015, do 1 
de outubro, do Procedemento Administrativo Común das Administracións Públicas, 
a  Administración,  salvo  precepto  en  contrario,  poderá  conceder  de  oficio  ou  a 
pedimento  dos  interesados,  unha  ampliación  dos  prazos  establecidos,  que  non 
exceda da metade dos mesmos, se as circunstancias o aconsellan e con iso non se 
prexudican dereitos de terceiro. 
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Non obstante, o mesmo artigo 32 establece que, tanto a petición dos interesados 
como a decisión sobre a ampliación deberán producirse,  en todo caso,  antes do 
vencemento  do  prazo  de  que  se  trate.  En  ningún  caso  poderá  ser  obxecto  de 
ampliación un prazo xa vencido. 

Polo tanto, cómpre salientar que a duración da fase de información pública, que 
ademais vén prevista no Texto refundido das disposicións legais da Comunidade 
Autónoma  de  Galicia  en  materia  de  política  industrial,  aprobado  polo  Decreto 
Lexislativo 1/2015, de 12 de febreiro, xa non podería ter sido ampliada, tendo en 
conta a data na que se fixo a dita solicitude, sen tempo material para resolver e 
publicar a dita ampliación antes do vencemento do prazo inicialmente establecido.

Aínda así, a Secretaría Xeral de Industria e Desenvolvemento Enerxético respondeu 
ao dito oficio, remitindo ao Consello da Cultura Galega un oficio no que se indicaba 
o seguinte:

“(…) En relación á súa petición, cómpre salientar que a aprobación do dito proxecto 
está  a  seguir  o  procedemento  previsto  no  artigo  80  do  texto  refundido  das 
disposicións  legais  da  Comunidade  Autónoma  de  Galicia  en  materia  de  política 
industrial, aprobado polo Decreto lexislativo 1/2015, do 12 de febreiro.

Así, o anuncio publicado no Diario Oficial de Galicia o pasado 4 de marzo do 2024, 
responde  ao  sometemento  a  información  pública  da  solicitude  de  autorización 
ambiental integrada (AAI), o estudo de impacto ambiental (EIA), a declaración de 
utilidade pública e o proxecto, de acordo co previsto no artigo 80.3 do dito texto 
refundido. 

Mediante o dito anuncio, expúxose a seguinte documentación: 

    1. Proxecto básico da autorización ambiental integrada (AAI) e anexos. 

    2. Estudo de impacto ambiental (EIA) e anexos 

    3. Relación de bens e dereitos afectados. 

Tal  e  como  se  indica  no  anuncio,  esta  documentación  fíxose  pública  para 
coñecemento xeral e para que todas aquelas persoas, naturais ou xurídicas, que se 
consideren  afectadas  nos  seus  dereitos  ou  intereses,  poidan  examinar  a 
documentación  técnica  anteriormente  relacionada  e,  se  é  o  caso,  presentar  as 
alegacións ou observacións que consideren oportunas dentro do prazo de trinta (30) 
días hábiles.

Ademais,  tal  e como establece o seu artigo 80.4,  simultaneamente solicitáronse 
todos  os  informes  ás  administracións  e  órganos  sectoriais  afectados,  tanto  os 
esixidos pola normativa reguladora da autorización sectorial como os esixidos para 
os  efectos  da  tramitación  ambiental.  Entre  os  informes  que  se  deben  solicitar 
preceptivamente se encontra un informe preceptivo sobre as eventuais afeccións ao 
patrimonio cultural, que se solicitou ao órgano competente, que é a Dirección Xeral
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de Patrimonio Cultural da Consellería de Cultura, Lingua e Xuventude. A consulta ao 
Consello  da  Cultura  Galega  non  está  prevista  como  preceptiva  polas  normas 
citadas. 

Certamente,  polo  que  respecta  ao  contido  do  Proxecto,  cómpre  salientar  que 
consiste  na  "instalación  dunha  fábrica  de  fibra  téxtil  a  base  de  celulosa,  cunha 
capacidade  final  de  produción  de  400.000  ADt/ano  de  celulosa  (soluble)  (ADt: 
tonelada  métrica  de  pasta  secada  ao  aire,  expresada  cunha  secura  do  90  %)  e 
200.000 t/ano de lyocell (tecido artificial e ecolóxico fabricado a partir de pasta de 
madeira  de  eucalipto),  que  se  desenvolverá  nunha  fase  inicial  (fase  I)  cunha 
produción de 250.000 ADt/ano de celulosa e 60.000 t/ano de lyocell. Como materia 
prima básica utilizarase inicialmente (fase I) aproximadamente 1,2 millóns de m3 de 
madeira de eucalipto (Eucalyptus globulus e nitens) por ano".

En consecuencia, como se ten expresado, a consulta ao Consello da Cultura Galega 
non se contempla como preceptiva pola lexislación aplicable a este proxecto, sen 
prexuízo  da  posibilidade  de  que  ese  órgano,  ou  calquera  outro,  podería  ter 
presentado as alegacións ou observacións que considerase oportunas no trámite de 
información pública, tal e como outras entidades públicas e privadas teñen realizado 
durante o prazo no que estivo aberto o prazo legalmente establecido.

De acordo co exposto, e co fin de cumprir a normativa vixente, o que cómpre é 
continuar coa tramitación do procedemento de aprobación do proxecto de acordo co 
establecido no texto refundido das disposicións legais da Comunidade Autónoma de 
Galicia en materia de política industrial, aprobado polo Decreto lexislativo 1/2015, do 
12 de febreiro, e no resto da normativa aplicable.”

En  consecuencia,  e  tal  e  como  se  indicou  na  resposta  remitida  ao  Consello  da 
Cultura Galega, a consulta ao Consello da Cultura Galega non se contempla como 
preceptiva pola lexislación aplicable a este proxecto, sen prexuízo da posibilidade de 
que  ese  órgano,  ou  calquera  outro,  podería  ter  presentado  as  alegacións  ou 
observacións que considerase oportunas no trámite de información pública, tal e 
como outras entidades públicas e privadas teñen realizado durante o prazo no que 
estivo aberto o prazo legalmente establecido.

En canto ás preguntas relativas ao procedemento de autorización do proxecto, tal e 
como se ten respondido o en diversas ocasións, estase a aplicar o procedemento 
previsto  na  normativa  vixente  para  os  proxectos  declarados  como  proxectos 
industriais estratéxicos. Trátase dun procedemento que garante a participación e 
transparencia, e no que se analiza de forma obxectiva o cumprimento das distintas 
normativas sectoriais, como condición indispensable para que o proxecto poida ser 
finalmente autorizado.

Por último, cabe destacar que unha cuestión sobre o referido informe foi contestada 
na sesión do Pleno celebrada o pasado 25 de setembro de 2024 pola conselleira de 
Medio  Ambiente  e  Cambio  Climático,  Ángeles  Vázquez  Mejuto,  en  resposta  á 
interpelación 10609.
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Enlace ao vídeo do Pleno celebrado o pasado 25 de setembro de 2024:

https://mediateca.parlamentodegalicia.gal/watch?
id=YzAzNGNhY2MtMTYzMi00ZmU1LWFkZDEtY2I2ZjZmYzRkNzhh&start=13241”.

O  que  lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción  no  Boletín  Oficial  do 
Parlamento  de  Galicia,  de  acordo  co  previsto  no  artigo  65  e  concordantes  do 
Regulamento vixente.

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias,

(Documento asinado dixitalmente)

Sandra Vázquez Domínguez

PRESIDENTE DO PARLAMENTO DE GALICIA
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Asunto:  Remisión contestación parlamentaria.

En relación coa pregunta con resposta escrita, número 18811, formulada polo Grupo 
Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego a iniciativa de don Daniel Pérez López, 
sobre “a valoración xeral que fai a Xunta de Galicia do proxecto da liña de alta 
tensión Bustelo-Meirama”, teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao 
previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación 
formulada pola  Consellería de  Medio Ambiente e Cambio Climático,  que ten o 
seguinte contido:

“Esta  cuestión  foi  contestada  na  sesión  da  Comisión  6ª  de  Industria,  Enerxía, 
Comercio e Turismo celebrada o pasado 14 de febreiro de 2025 pola directora xeral 
de Enerxías Renovables e Cambio Climático, Paula Uría, en resposta á POC 18809.

Enlace ao vídeo da Comisión 6ª celebrada o pasado 14 de febreiro de 2025:

https://mediateca.parlamentodegalicia.gal/watch?
id=MDFmZWJjYzktM2IyZS00NDcyLTk0OWUtYWI3N2IyYTlhYjgz&start=3543”. 

O  que  lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción  no  Boletín  Oficial  do 
Parlamento  de  Galicia,  de  acordo  co  previsto  no  artigo  65  e  concordantes  do 
Regulamento vixente.

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias,

(Documento asinado dixitalmente)

Sandra Vázquez Domínguez

PRESIDENTE PARLAMENTO DE GALICIA
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Asunto:  Remisión contestación parlamentaria.

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita,  número  22932,  formulada  polo 
Grupo  Parlamentario  dos  Socialistas  de  Galicia  a  iniciativa  de  dona  Carmen 
Rodríguez Dacosta,  dona María  Elena Espinosa Mangana e  dona Silvia  Longueira 
Castro, sobre  “o funcionamento nesta lexislatura do Consello Autonómico de 
Emprego  e  dos  correspondentes  consellos  provinciais  e  territoriais  nesta 
materia”, teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 
157  do  Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola 
Consellería de Emprego, Comercio e Emigración, que ten o seguinte contido:

“O Consello Galego de Relacións Laborais se configura como un marco permanente 
de  encontro  das  entidades  recoñecidas  como  interlocutores  sociais  e  como  un 
órgano  de  diálogo  institucional  entre  elas,  consultivo  e  asesor  da  Comunidade 
Autónoma nas materias relativas á súa política laboral.

Así,  a  través  da  representación  que  ostentan  as  organizacións  sindicais  e 
empresariais  no  Consello  Galego  de  Relacións  Laborais,  a  relación  entre  a 
administración  e  ditas  organizacións  seguiu  sendo  fluída  mediante  o 
desenvolvemento  das  funcións  que  lle  son  propias,  segundo  o  disposto  na  Lei 
5/2008, de 23 de maio, pola que se regula o Consello Galego de Relacións Laborais:

a) Elaborar e remitir, a iniciativa propia, estudos e informes aos departamentos 
da  Administración  autonómica  e  de  calquera  outra  institución  da 
Comunidade Autónoma e exporlles propostas en materia de política laboral.

b) Emitir  ditames  sobre  os  proxectos  normativos  dos  organismos  e 
departamentos  da  Administración  autonómica  e  doutras  institucións  da 
Comunidade  Autónoma  en  materia  laboral,  que  lle  serán  solicitados 
preceptivamente.

c) Fomentar e ampliar a negociación colectiva dentro do respecto ao principio 
de autonomía colectiva consagrado no artigo 37. 1.º da Constitución española 
e impulsar unha adecuada estrutura dos convenios nos ámbitos territorial e 
sectorial.

d) Preparar e redactar propostas relativas e acordos laborais e recomendarlles 
a súa aplicación ás organizacións empresariais e sindicais.

e) Promover  e  facilitar  a  mediación  e  arbitraxe  nos  conflitos  laborais,  a 
pedimento  das  partes  interesadas.  A  tal  fin,  poderá  efectuar  propostas, 
recomendacións  e  ofrecemento  de  arbitraxes  ou  mediacións,  en  especial 
respecto aos conflitos de ampla repercusión na comunidade autónoma.

f) Promover  a  creación  de  comisións  paritarias,  nos  diversos  ámbitos  de 
negociación colectiva, coa composición e competencias que este determine.
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g) Solicitar e recibir dos órganos competentes da Administración autonómica e 
de calquera outra institución da Comunidade Autónoma canta información 
precise para o desempeño das súas funcións.

h) Xestionar  os  acordos  que  lle  sexan  encomendados  polas  entidades 
recoñecidas como interlocutoras sociais.

i) Desenvolver as funcións que o Real decreto 718/2005, do 20 de xuño, polo 
que  se  aproba  o  procedemento  de  extensión  de  convenios  colectivos, 
establece nos artigos 6 e 7. 2º.

j) Aprobar  o  informe  anual  sobre  a  situación  sociolaboral  na  Comunidade 
Autónoma e o plan e a memoria anuais sobre a actuación do Consello Galego 
de Relacións Laborais.

k) Aprobar a creación das comisións de traballo e as súas competencias.

Por outra banda, o Executivo galego non pode ser considerado coma un goberno que 
non promove a participación nos asuntos públicos coas entidades e organizacións 
sindicais e empresariais.

En Galicia  atópase en vigor  a  Lei  17/2008,  do 29 de decembro,  de participación 
institucional  das  organizacións  sindicais  e  empresariais  máis  representativas  de 
Galicia, que establece o marco legal de participación na xestión de asuntos públicos 
de natureza socioeconómica,  recoñecendo a presenza das mesas nos órganos de 
dirección,  asesoramento  e  participación  da  Administración  autonómica  e  de 
numerosos organismos públicos.

Non  obstante,  xa  con  anterioridade,  este  diálogo  participativo  tomará  forma 
podendo dar como exemplo a Declaración Institucional do 5 de novembro de 2005 
polo Diálogo Social  de Galicia,  ou o máis recente antecedente dos  Acordos para 
avanzar cara unha Galicia máis igualitaria e sostible, do 10 de decembro de 2019.

Polo exposto, podemos asegurar sen ningún xénero de dúbida que, en exercicio da 
competencia de execución que o artigo 29.1. da Lei Orgánica 1/1891, do 6 de abril, do 
Estatuto de Autonomía de Galicia,  que atribúe en materia laboral o Goberno da 
Xunta de Galicia, ven de impulsar un permanente Diálogo Social coas organizacións 
descritas.

Como corolario deste camiño que ten configurado un mecanismo de participación 
que colabora na consecución do progreso económico e a cohesión social, situando a 
concertación  e  o  consenso  como  valores  esenciais  entre  as  partes,  parece  o 
momento de abordar unha regulación que institucionalice de forma clara o marco 
do  diálogo  e  da  participación  tripartita,  partindo  como  concepto  primixenio  de 
paridade”. 
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O  que  lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción  no  Boletín  Oficial  do 
Parlamento  de  Galicia,  de  acordo  co  previsto  no  artigo  65  e  concordantes  do 
Regulamento vixente.

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias,

(Documento asinado dixitalmente)

Sandra Vázquez Domínguez

PRESIDENTE PARLAMENTO DE GALICIA
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Asunto:  Remisión contestación parlamentaria.

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita,  número  23948,  formulada  polo 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia a iniciativa de dona Silvia Longueira 
Castro,  dona Carmen Rodríguez  Dacosta  e  dona María  Elena Espinosa Mangana, 
sobre “os obxectivos que espera acadar a Xunta de Galicia en 2025 no ámbito da 
empregabilidade das persoas con discapacidades”, teño a honra de enviarlle, para 
así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de 
Galicia,  a  contestación  formulada  pola  Consellería  de  Emprego,  Comercio  e 
Emigración, que ten o seguinte contido:

“A Estratexia Galega de Economía Social é unha planificación co seu horizonte no 
ano 2027 e busca impulsar este modelo empresarial como motor da xustiza social, 
garante do emprego inclusivo e ferramenta indispensable para seguir fortalecendo 
o tecido emprendedor galego.

Ao  respecto  da  exposición  de  motivos  desta  iniciativa  cabe  sinalar,  en  primeiro 
lugar,  que  existe unha diferenciación entre os centros especiais de emprego sen 
ánimo de lucro e con ánimo de lucro, desde diferentes aspectos:

 A cualificación no rexistro. Os requisitos para cualificar a un centro sen e con 
ánimo de  lucro  son diferentes,  atendendo ao Decreto  200/2005,  de  7  de 
xullo.

 O control efectuado polo propio rexistrado para comprobar o mantemento 
dos requisitos para ser considerado centro especial de emprego sen ou con 
ánimo de lucro baséase, por tanto, nun control sobre os citados requisitos 
iniciais e a súa persistencia en todo momento.

 Nas  axudas  concedidas  a  centros  especiais  de  emprego.  Existe  unha 
diferenciación no importe das contías subvencionables, sendo maior no caso 
dos centros especiais sen ánimo de lucro.

 A lei  integral  de impulso de economía social  que está en trámite a  nivel 
central, aínda non está aprobado. A normativa galega aplica a lexislación en 
vigor e executa as súas competencias, que inclúa aos centros especiais de 
emprego  na  súa  totalidade.  Non  obstante,  as  axudas  e  o  seguimento  da 
contratación reservada impulsa aos centros sen ánimo de lucro, entendendo 
que a súa propia condición social require unha maior atención e apoio por 
parte da administración.

En segundo lugar, desde os centros especiais de emprego, tendo en conta as cifras 
de anteriores convocatorias, espérase que se produzan este ano 2025, entre 6.000 e 
7.000 contratos laborais para as persoas con discapacidade”. 
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O  que  lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción  no  Boletín  Oficial  do 
Parlamento  de  Galicia,  de  acordo  co  previsto  no  artigo  65  e  concordantes  do 
Regulamento vixente.

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias,

(Documento asinado dixitalmente)

Sandra Vázquez Domínguez

PRESIDENTE PARLAMENTO DE GALICIA
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